
حمایت فوری از تولید داخل؛ فردا دیر است
محبی نژاد/ دبیر انجمن تخصصی صنایع همگن نیرو محرکه

........................................................................................................................................................
شــاید هنوز دیر نباشد که فورا تولید داخلی را دریابیم، حمایت کنیم و  نقدینگی را به 
این سمت هدایت کنیم که به تأیید اکثر متخصصین  اقتصادی راه نجات این است ولی 

فردا قطعاً دیر است. 
تحمل اقتصاد کشــور در قبال استمرار سیاستهای نادرست و تک بعدی  بانک مرکزی 
و مجموعه سیاســت گذاری های ســطحی و اقتصادی  مسکن گونه دولت و مجلس در 
دوران تحریم، رو به اتمام بوده و  هشدارهای فعالین اقتصادی و بخصوص تولیدکنندگان، 
تاکنون تاثیر  نداشــته است. استمرار سیاستهای تهدید تقاضای صنایع مولد نسبت به 
 تأمین نقدینگی مورد نیاز تولید نه تنها در میان مدت و بلند مدت، سبب  از دست رفتن 
اشــتغال مولد گردیده، بلکه با اتمام یا کاهش منابــع محدود  خزانه دولت که به جای 
تزریق به تولید، صرف ارتزاق عمومی و  نیازهای مصرفی در کوتاه مدت می گردد، بحران 

ملی اقتصاد را رقم  خواهد زد. 
در چنین شــرایطی تنها و فقط تنها راه برون رفت از باتلاق پیش روی  اقتصاد کشور، 
رونق تولید و گســترش نهضت ســاخت داخل در جهت  کاهش وابســتگی و افزایش 
خودکفایی داخلی است. اشتباه راهبردی و  اساسی دیگر در چنین شرایطی، تکیه صرف 
بــر تولیدات با ارزش  افزوده پایین و عمدتاً متکی بر منابع خدادادی داخلی اســت که 
سودای  ارزآوری و افزایش درامد ملی و توهم تولید داخلی را به همراه دارد.  در حالی که 
خام فروشی ولو غیرنفتی حتی اگر تحریم ها مانع نشوند نه  تنها حافظ اشتغال نخواهد 
بود بلکه نیاز داخل به کالاهای متنوع، اعم از  کالاهای بادوام مثل خودرو و لوازم خانگی 
و کالاهای مصرفی مثل  مواد غذایی، محصولات کشاورزی، محصولات صنایع تبدیلی و 

سایر  کالاهای مورد نیاز جامعه را در برنخواهد گرفت. 
سراب حفظ نرخ تورم و تثبیت نرخ ارز از طریق تهدید تقاضای صنایع  تولیدی با ارزش 
افزوده بالا و از سوی دیگر پایین نگه داشتن توان  خرید مردم و هدر رفت منابع محدود 
و استراتژیک خزانه در پرداخت  یارانه مستقیم و غیرمستقیم، تنها سرعت فرورفتن در 
بحران را زیاد  می کند و در کنار ایجاد رانت و فساد)چنانچه به عنوان مثال در  اختصاص 
ارز 4200 تومانی شــاهد بودیم(، رکود و در نهایت مرگ  صنایع پیشــران و لوکوموتیو 

سایر صنایع را به دنبال خواهد داشت. 
زود است که با تعلل در حل مشکلات تولید، اشتغال مولد که ضامن  درآمد ملی پایدار 
و ایجاد رفاه نســبی عمومی و التیام بخش تورم و  التهاب اقتصادی، اجتماعی و امنیتی 
اســت به مخاطره جدی افتاده و  کشور در تأمین نیازهای معمول هم ناتوان گردد، فنر 
رها شود و تورم  لجام گسیخته با هزار ترفند و شعبده اقتصادی رام نگردد و افسار پاره 
 کند. شاید هنوز دیر نباشد که فورا تولید داخلی را دریابیم، حمایت کنیم و  نقدینگی را 
به این ســمت هدایت کنیم که به تأیید اکثر متخصصین  اقتصادی راه نجات این است 

ولی فردا قطعاً دیر است. 
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اعلام حمایت مقامات آمریکایی
از مردم ایران دروغی شرم آور است

کاهش تعهدات برجامی
 تا تامین منافع ایران ادامه می یابد
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نگاه روز

مشکل سازندگان داخلی صنعت نفت 
با آئین نامه های اجرایی

رئیس انجمن مددکاری اجتماعی ایران ضمن بررســی چالش ها و  فرصت های موجود 
در نگهداری و حمایت از کودکان بدسرپرســت و بی  سرپرســت گفت: براساس قانون 
حمایت از کودکان بی سرپرســت و  بدسرپرست و آیین نامه اجرایی آن، این کودکان 
می توانند با حکم قضایی  از حمایت های سازمان بهزیستی که در قانون هم بر آن تاکید 
شده،  استفاده کنند. سید حسن موسوی چلک با بیان اینکه کودکان بدسرپرست و بی 
 سرپرست طیف گسترده ای را در کشور شامل می شوند، گفت: این  گروه ها از دو منظر 
حقوقی و منابع اجتماعی و خدماتی که باید به آنها  ارائه شــود قابل بحث و بررســی 
هســتند. در ایران سابقه حمایت از این  کودکان به شــکل رسمی و نهادی به قبل از 
انقلاب اســلامی می رســد البته  حمایت از کودکان یتیم در اصول دینی و مذهبی ما 

ریشه دارد و بر  روی این موضوع بسیار تاکید شده است. 
وی افزود: کودکان بی سرپرست کودکانی هستند که به دنبال فوت یا  عدم حضور یکی 
یا هردو والد سرپرستی ندارند. کودکان بدسرپرست  نیز طیف گسترده تری هستند. این 
گروه عمدتا دارای والدین بزهکارند  که بارها نیز مورد آزار و اذیت قرار گرفته اند. حوزه 
قانون گذاری  قانونی که برای این کودکان مورد اســتفاده قرار می گرفت مربوط به سال 

  ۵۳ بود که در ســال ۹۲ قانون جدید تصویب و ابلاغ شد تا بخشی از  خلاءهای قانون 
قبلی را پوشــش دهد. این قانون ظرفیت های جدیــدی برای  حمایت از کوکان فراهم 
کرده اســت. هرچند برخی از مواد قانون مانند  امکان ازدواج پدرخوانده با فرزندخوانده 
براســاس برخی شــرایط همواره  با حواشی همراه بوده اســت که این موضوع نیاز به 
بازنگــری دارد،  چراکه با عرف مــا چندان همخوانی ندارد. فکــر می کنم قوه قضاییه 
باید  در این خصوص پیشــگام شــود و این ماده را اصلاح کند. رئیس انجمن مددکاری 
اجتماعــی ایران با بیان اینکه  قانون ۹ مــاده ای  حمایت از حقوق کودکان و نوجوانان 
مصوب ســال ۸۱ تقریبا نیمی از  قانون مدنظر فعلان حقوق کودک بود نیز اظهار کرد: 
لایحه جدید  حمایت از حقوق کودکان و نوجوانان، گام بزرگی در عرصه  سیاستگذاری 
و قانون گذاری در خصوص کودکان در معرض آسیب  بود. این لایحه توسط قوه قضاییه 
ارائه شد و لایحه ای با رویکرد  اجتماعی داشت. زمانی که در سال ۸۷ این لایحه از قوه 
قضاییه به  دولت رفت تقریبا ۳۲ بار فقط از کلمه مددکاری اجتماعی اســتفاده شــده 
 بود. اگرچه تصویب این قانون طولانی شــد و همچنان در شــورای نگهبان  اســت، اما 
امیدواریم این لایحه هرچه سریع تر تصویب شود و به مرحله  اجرا برسد. موسوی چلک 

ادامه داد: فکر می کنم اگر این لایحه تصویب و حتی تنها   ۳۰ درصد آن اجرا شود یکی 
از پیشــروترین کشــورها در عرصه حمایت  از کودکان در معرض بزه و آسیب خواهیم 
شد. اگر این اتفاق بیفتد و  اهتمام برای اجرا آن وجود داشته باشد اتفاقات خوبی در راه 
خواهد بود.  معتقد هســتم که در کشور قانون کم نداریم اما نکته اینجاست که قوانین 
 موجود تا چه حد درست اجرا می شوند؟. باید اهتمام کافی در اجرای  قوانین و ارزیابی 
آنها وجود داشته باشد تا سیاســت گذاری های بهتری در  این عرصه داشته باشیم. وی 
با اشــاره به خدمات ارائه شده به کودکان بی سرپرست و بد  سرپرست نیز توضیح داد: 
امروز هر کودکی که بی سرپرست باشد  براساس قانون حمایت از کودکان بی سرپرست 
و بدسرپرســت و آیین  نامه اجرایی این موضوع بعد از بررســی هایی که انجام می شود 
با حکم  قضایی می تواند از حمایت های ســازمان بهزیســتی کــه در قانون هم بر آن 
 تاکید شــده اســتفاده کند. فکر می کنم حتی یک نفر نیز وجود ندارد که  قانون برای 
بهزیســتی تعیین تکلیف کرده باشد، اما بهزیســتی حمایت لازم  را انجام ندهد. رئیس 
انجمن مددکاری اجتماعی ایران افزود: اما ســوال اصلی اینجاست  آیا همه کسانی که 
سیستم قضایی آنها را بهزیستی ارجاع می دهد، همه  کودکانی هستند که نیاز به کمک 
دارند؟ پاسخ منفی اســت؛ چرا که ما  شناسایی دقیقی از کودکان مشمول اجرای این 
قانون نداریم. به همین  دلیل شناســنامه اجتماعی این کودکان در اختیار حوزه های 
اجتماعی  نیست و اطلاعات لازم برای شناسایی و حمایت به موقع آنها وجود  ندارد. در 
مورد کودکان بدسرپرســت و کودک آزاری نیز به نظر، در  حوزه نرم افزاری، اورژانس 
اجتماعی محمل خوبی برای شناســایی این  کودکان است. موســوی چلک با تاکید بر 
اینکــه برای تحقق این موضوع مردم باید  اورژانس اجتماعی را بشناســند، اظهار کرد: 

اورژانس اجتماعی هم باید  زیرســاخت های لازم را داشــته باشــد تا اگر مردم موارد 
کودک آزاری را  معرفی کردند، بتواند به موقع در محل حاضر شــود. محتوای برنامه ها 
و  اثربخشــی از آنها موضوعی اســت که نیاز به کار جدی تری دارد و نباید  به کاری که 
انجام می دهیم قانع باشیم، چراکه نیاز این کودکان بیش از  چیزی است که ما در حال 
ارائه آن هستیم. وی افزود: در مورد نحوه نگهداری از این کودکان نیز از سمت  نگهداری 
در مراکز بزرگ به سمت مراکز شبه خانواده حرکت کرده ایم.  درواقع این نگاه درستی 
اســت که بچه ها باید در درون خانواده حضور  داشــته باشــند و اگر دولت قرار است 
حمایتی انجام دهد باید این حمایت  شــامل حال خانواده ای شــود که از این کودکان 
سرپرستی و حمایت  می کنند البته این کودکان امداد ماهیانه را دریافت می کنند. این 
موضوع  در دین ما هم دیده شــده اســت به طوریکه گفته شده است فرزندان یتیم را 
 مانند فرزندان خودتان در خانه نگهداری کنید. رئیس انجمن مددکاری اجتماعی ایران 
با بیان اینکه طرح مراکز شــبه  خانواده از حدود ســال ۷۸ آغاز شده است توضیح داد: 
سال هاســت این  اراده جدی در سازمان بهزیستی برای گسترش این نگاه وجود دارد با 
 این حــال باید ظرفیت های اجتماعی این موضوع را نیز افزایش دهیم و  این نگاه را به 
عنوان یک فرهنگ در جامعه جا بیندازیم. آماده سازی  کودکان به عنوان افراد مستقل 
بعد از خروج از مراکز نیز نیازمند  بازنگری جدی اســت. ایــن افراد باید بتوانند مانند 
بقیه مردم ارزش ها و  هنجارها، حقوق و وظایف شهروندی و... را بشناسند چراکه یکی 
از  راه های اســتقلال آنها این اســت که حمایت از این بچه ها را به مددکاران  اجتماعی 
واگذار کنیم چرا که مددکاران راحت تر می  توانند زمینه  دسترســی کودکان به منابع 

اجتماعی را تسهیل کنند. 

 گزارش

حمایت قانون از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست و درد نبود آمارها
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محمد مهدی برومندی نماینده مردم مرودشــت در مجلس شــورای اسلامی 
خواســتار جلوگیری از کوچک شدن سفره کشاورزان شد. برومندی در جریان 
طرح ســوال خود از وزیر نیرو درباره بحران آب و خشکســالی اظهار کرد: من 
دغدغه های زیادی در حوزه آب دارم، چرا که آب مهم ترین مســاله کشــور و 
دنیای آینده اســت؛ بسیاری از پیش بینی ها هم این است که جنگ های آینده 
بر سر آب است. دستکاری بشر در اکوسیستم نیز باعث می شود بحران بعدی 
بحران  آب باشد؛ به خصوص که کشــور ما جزو مناطق خشک و نیمه خشک 
است و متوســط بارندگی در آن ۲۴۰ میلی متر اســت. در حالی که متوسط 
بارش در دنیا بیش از ۷۵۰ میلی متر اســت. وی خشکســالی های شــدید و 
شــکننده و ترسالی های منجر به ســیل را از ویژگی های اقلیم ایران عنوان و 
خاطر نشــان کرد: ما باید برنامه ریزی منجســم بر روی آب داشته باشیم. ما 
۱۱۰ میلیــارد مترمکعب آب تجدیدپذیر داریم و ۵۲ میلیارد مترمکعب حجم 
ســدهای ماســت. همچنین ۹۵ میلیارد مترمکعب نیز آب مصرف می کنیم و 
۱۰ میلیارد مترمکعب نیز آب ســالانه از مرزها خارج می شــود که اگر آنها را 
کنترل کنیم می توانیم به نابه ســامانی ها پایان دهیم. نماینده مردم مرودشت 
در مجلس شورای اســلامی با بیان این که خشک شدن دریاچه های بختگان، 
پریشــان و ارومیــه باعث ایجاد ریزگرد می شــود، اضافه کــرد: با خرید حق 
آبه کشــاورزان در قالب حق نکاشت می توان خشــک شدن این دریاچه ها را 
کنتــرل کرد و شــهرها را نجات داد. برومندی با بیان این که هشــت میلیارد 
مترمکعب آب شــرب مصرف می شود که ۷۵ درصد آن به چرخه مصرف و از 
طریق اجرای سیســتم های تصفیه خانه قابل برگشت است، اظهار کرد: ما ۱.۲ 
میلیارد مترمکعب را به چرخه برمی گردانیم؛ در حالی که می توان پنج میلیارد 
مترمکعــب دیگر را برگرداند. آقای وزیــر باید در دولت تلاش کند اعتباری را 
برای نوسازی سیستم های آبرسانی شهرها و روستاها انجام دهند، زیرا در حال 
حاضر ۳۵ درصد آب تولیدی به خاطر شبکه فرسوده موجود از دسترس خارج 
می شود. وی با بیان این که کشورهای عربی هفت تا هشت میلیارد مترمکعب 
آب از خلیج فارس شــیرین می کنند، گفت: این درحالی است که ایران کمتر 
از ۲۰۰ میلیون مترمکعب آب برمی دارد. ما باید از تکنولوژی روز هم استفاده 
کنیم. نماینده مردم مرودشــت در مجلس شورای اسلامی با طرح این سوال 
که در مبحــث باروری ابرها و ایجاد بارش چه اقدام مشــخصی برای باروری 
ابرها و ایجاد بارش انجام شــده، یادآور شــد: در این دو ســال علی رغم همه 
محدودیت های مالی و مشکلات شاهد تلاش های دوستان در وزارت نیرو بودم. 
اگر باران های ســال زراعی گذشته نبود بیشترین بحران های امنیتی مرتبط با 
آب را داشتیم. خشک شدن تالابها از ارومیه تا بختگان هم بیانگر این است که 
ما دچار بحران آب هستیم و با یک مساله ملی مواجهیم و نیازمند برنامه ریزی 
دقیق هســتیم. برومندی با بیان این که در احداث یک ســد برای کشاورزان 
حق آبــه در نظر گرفته می شــود، ادامه داد: ما هر روز از حق آبه کشــاورزان 
کســر و به آب صنعت و شــرب اضافه می کنیم. به همین میزان هم ســفره 
کشاورزان کوچک می شــود. در حالی که در قالب حق نکاشت و اجرای طرح 
نکاشت می شود تالاب هایی مثل بختگان را نجات داد و از کوچک شدن سفره 
کشــاورزان هم جلوگیری کرد.   وی در پایــان با تاکید بر ضرورت پیش بینی 
اعتبارات لازم در ســال ۱۳۹۹ برای مقابله با بحران آب خواستار اقدامات لازم 

در وزارت نیرو در این زمینه شد.

محمد جواد ظریــف وزیر امور خارجه اعلام حمایت 
مقامات آمریکایی از مردم ایران را دروغی شــرم آور 
خواند و گفت: آقای پمپئو نخســت باید پاسخگوی 
اقدامات اعلام شده تروریستی و جنایت علیه بشریت 

ضد مردم ایران باشد.
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در واکنش 
به اظهارات مداخله جویانه و فریبکارانه کاخ سفید و 
وزیر امور خارجه آمریکا و برخی دولت های اروپایی 
در خصــوص ناآرامی های اخیر در برخی شــهرهای 
ایران اظهار داشــت: اعتراض قانــون مند حق مردم 
است که در قانون اساســی جمهوری اسلامی ایران 
به رسمیت شناخته شده است و نیازی به یادآوری و 
حمایت مزورانه رژیم هایی که هدف رســمی خود را 
وادار کردن ایران به اجرای خواسته های غیرمشروع 
و ضد قانونی آنها از طریق تحمیل فشــار اقتصادی - 
حتی در حوزه غذا و داروبر شــهروندان ایرانی اعلام 

کرده اند، ندارد.  
وزیر امور خارجه اعلام حمایت مقامات آمریکایی از " 
مردم ایران " را  دروغی شرم آور خواند و افزود: رژیمی 
که با اعمال تروریســم اقتصادی مانع رسیدن غذا و 
دارو به مردم عادی اعم از ســالخوردگان و بیماران 
می شــود هیچگاه نمی تواند ادعای وقیحانه حمایت 
از مردم ایران داشــته باشد. آقای پمپئو نخست باید 

پاســخگوی اقدامات اعلام شده تروریستی و جنایت 
علیه بشریت ضد مردم ایران باشد.

ظریف تصریح کرد:  کشــورهایی که نتوانسته اند از 
خود هیچ توان و اراده ای در برابر تروریسم اقتصادی 
آمریکا نشان دهند و اکنون برای پنهان کردن ناتوانی 
خود از آشــوب و برهم زدن نظــم عمومی حمایت 
سیاســی و میدانی می نمایند مسئولیت کلیه عواقب 

تحریکات خطرناک خود را بر عهده خواهند داشت.

ســید عباس عراقچی معاون وزیر امــور خارجه ایران 
در دیــدار با وزیر امور خارجه هلند بر عزم دولت برای 
کاهــش تعهدات برجامی تا زمــان تامین منافع ایران 

تاکید کرد.
معاون سیاســی وزیر امور خارجه کشورمان که برای 
شرکت در سومین نشســت رایزنی های سیاسی بین 
جمهوری اسلامی ایران و هلند به لاهه سفر کرده، روز 
دوشــنبه ۲۷ آبان با »استف بلوک« وزیر امور خارجه 
هلند ملاقــات و در خصوص موضوعات بین المللی به 
ویــژه آخرین تحولات برجام و نیز راه های گســترش 

مناسبات میان دو کشور مذاکره و تبادل نظر کرد.
عراقچی در این دیدار سیاســت جمهوری اسلامی در 
کاهش تعهدات برجامی خود را تشــریح کرده و تاکید 
نمود ایــن اقدام در چارچوب حقــوق ایران در برجام 
صــورت می گیرد و تا زمان تامیــن منافع ایران ادامه 
خواهد یافت. وزیر امــور خارجه هلند در این دیدار با 
تاکید مجدد بــر ضرورت حفظ برجام اظهار داشــت 
هلند از ابتکار فرانسه برای پیدا کردن راه حل خروج از 

بحران جاری حمایت می کند.
همچنین عراقچی در مذاکرات چندســاعته با همتای 
هلندی خــود در خصوص موضوعات مختلف دوجانبه 
و چندجانبه و منطقه ای، از جمله برجام، ابتکار صلح 
هرمز، امنیت کشتیرانی در خلیج فارس و دریای سرخ، 
تحولات منطقه ای و همکاری های اقتصادی دوجانبه 
گفتگو و رایزنی کرد. معاون وزیر امور خارجه کشورمان 

در این مذاکــرات ضمن انتقاد از بــی عملی اروپا در 
خصوص اجرای تعهدات خــود در برجام و تبیین گام 
های چهارگانــه ایران در کاهش تعهداتش ذیل برجام 
تاکید کرد که اگر اروپا خواستار حفظ برجام است باید 
در این زمینه آماده پرداخت هزینه باشد. وی همچنین 
خاطر نشان ســاخت که حق ایران برای توقف تمام یا 
بخشی از تعهداتش در برجام به رسمیت شناخته شده 
و آنچه که ایران تاکنون انجام داده است، نقض برجام 
به شمار نمی رود. سیدعباس عراقچی با اشاره به ارائه 
طرح صلح هرمز از سوی رئیس جمهوری اسلامی ایران 
گفت صلح و امنیت در منطقه خلیج فارس باید توسط 
خود کشورهای منطقه تامین شود و ابتکار صلح هرمز 
با همین هدف طراحی شده است. عراقچی تاکید کرد 
هیچ نیازی به ائتــلاف هائی که تنها منجر به افزایش 

تنش در منطقه می شود نیست.

سیاسی

احمد علیرضــا بیگی نماینده تبریز در مجلــس از تدوین طرحی در 
پارلمان برای تشکیل صندوق هدفمندی یارانه ها خبر داد.

نماینده تبریز در مجلس شــورای اســلامی در گفت وگــو با خبرنگار 
پارلمانی خبرگزاری تســنیم، از تدوین طرحی از ســوی نمایندگان 
برای تشــکیل صندوق هدفمندی یارانه ها خبــر داد و گفت: با توجه 
به تعهدی که دولت به مردم برای بازگرداندن درآمد حاصل از اصلاح 
قیمت حامل های انرژی را داده اســت، نمایندگان با تدوین این طرح 
تلاش دارند گام اول برای بازگزداندن ثروت مردم به مردم را بردارند.

وی ادامه داد: برای اینکه به مردم  تضمین و  ایمنی خاطر بیشــتری 
داده شــود که درآمد حاصل از اصلاح قیمت انرژی به آنها باز خواهد 
گشت نمایندگان طرحی را تدوین کرده اند که درآمد حاصل از اصلاح 
قیمت حامــل های انرژی به ویژه بنزیــن در صندوقی متمرکز واریز 
شــود. نماینده تبریز در مجلبس با بیان اینکه تشکیل این صندوق در 
راستای توسعه عدالت در کشور است، ادامه داد: البته در دولت گذشته 
نیز پس از اعلام هدفمندی یارانه ها قرار بود این صندوق تشکیل شود 
که مجلس با این موضوع مخالفت کرد، اما امروز با توجه به نگرانی های 
که مــردم درباره تــدوام  پرداخت ها دارند، نماینــدگان درصدد این 
هستند که موضوع پرداختی ها را تثبیت کنند. عضو کمیسیون شوراها 
و امورداخلی مجلس تصریح کرد:ایــن طرح پس از جمع آوری امضاء 
هفته آینده و احتمالا با قید 2 فوریت به هیئت رئیســه مجلس تقدیم 

می شود تا در دستور کار پارلمان قرار گیرد.

کنوانســیون »پالرمو« یکی از کنوانســیون های بین المللی  
اســت که ایــران مکلف بــه الحــاق آن به منظــور ارتباط 
اقتصــادی، بازرگانی و حقوقــی با سایرکشورهاســت. این 
کنوانســیون در ایران مســیر طولانی و پرپیــچ و خمی را 
در نهادهــای قانونگذاری، نظارتی و مصلحتی کشــور طی 
کرده اســت به طوری که پس از یک ســال از تصویب آن در 
مجلس، سرنوشــت تایید یا رد آن مشــخص نیست. در آذر 
۱۳۷۹خورشیدی مصادف با آخرین روزهای دوهزار میلادی 
هیات نمایندگی بیش از ۱۲۰ کشــور جهان از جمله ایران 
برای امضای کنوانســیون جدیدی که به همت سازمان ملل 
متحد برای مبــارزه بین المللی با ســازمان های جنایتکار 
فراملی تدوین شده بود، در شهر پالرمو ایتالیا گردهم آمدند. 
کنوانسیون ســازمان ملل برای مبارزه با جنایتکاری سازمان 
یافته فراملی و ۲ پروتکل ضمیمه آن در باب مبارزه با قاچاق 
مهاجران از طریق خشــکی، هوا و دریا و قاچاق و بهره کشی 
از افراد به ویژه زنان و کودکان با شتابی نسبی و ظرف مدت 
کمتر از ۲ سال تهیه و تدوین شد که نشانگر حساسیت امر و 
رو به گسترش بودن معضل باندهای جنایتکار در کشورهای 
گوناگون جهان و تنوع فعالیت های آنان اســت. امضای این 
پروتکل در آغاز هزاره ســوم در شــهر پالرمو یعنی در کنار 
یکی از مراکز مافیا نشــانگر عزم کشورهای جهان به مبارزه 
ای جهانــی با این باند های جنایتکار فراملی بود. بنابراین در 
این شهر بود که کنوانســیون مبارزه با جرایم سازمان یافته 
فراملی تصویب و این کنوانســیون در ۲۹ دســامبر ۲۰۰۳ 
میلادی برای کشورهای عضو سازمان ملل متحد لازم الاجرا 
شــد. ۱۸۹ کشور از کشورهای عضو ســازمان ملل متحد تا 
۱۹ ســپتامبر۲۰۱۷ میلادی به این کنوانسیون پیوستند. از 
جمله کشورهایی که تاکنون عضو کنوانسیون پالرمو نشدند 
می توان به ایران، پادشــاهی بوتان، جمهوری کنگو، پالائو، 
پاپوآ گینه نو، جزایر ســلیمان،  ســومالی، سودان جنوبی و  
تووالو اشاره کرد. از این رو پژوهشگر گروه اطلاع رسانی ایرنا 

به بررسی فراز و فرود لایحه پالرمو در ایران پرداخته است.

ë اهداف و حوزه عمل پالرمو
پالرمو یکی از پیمان نامه های مورد حمایت سازمان ملل است 
که برای مقابله و جلوگیری از قاچاق انســان، به ویژه زنان و 
کودکان، مقابله با ورود و خــروج مهاجران غیرقانونی از راه 
زمینی، هوایی و دریایی و همچنین مقابله و ممنوعیت ساخت 
و قاچاق تســلیحات نظامی و مهمات تصویب شد.  همچنین 
در مقدمه متن اصلی کنوانســیون پالرمو آمده است:کشورها 
برای قرار گرفتن در زیرمجموعه یکی از این پروتکل ها، باید 
در مجموعه این کنوانسیون عضو شوند و موظف هستند که 
انجام این اعمال را غیرقانونی و برای افرادی که رعایت نمی 

کنند مجازات تعیین نمایند.

ë ماجرای پیوستن ایران به پالرمو
عضویت در کنوانســیون های بین المللی اجباری نیست اما 
بــه گفته محمدجواد ظریف وزیر امــور خارجه، با حضور در 
این کنوانســیون می توانیم اقدامات قضایی ایران را در سطح 
بیــن المللی ارتقا دهیم. بنابراین ایران بعد از برجام پذیرفت 

کــه در ازای پذیرش قوانین بین المللی برای مبارزه با جرایم 
مالی، از فهرست سیاه fatf خارج شود و از مزایای مالی این 
مســاله بهره ببرد. به همین منظور دولت برای جلوگیری از 
قرار گرفتن نام ایران در فهرســت سیاه گروه ویژه اقدام مالی 

این لایحه را به مجلس ارائه کرد.
در ۱۳۹۲خورشــیدی کنوانســیون پالرمــو از طرف هیئت 
 وزیــران وقت به صورت لایحه به مجلس شــورای اســلامی 
جهت تصویب نهایی داده شد اما به جهت مشکلات سیاسی 
و بین المللی ناشــی از تحریم های اقتصــادی این لایحه در 
مجلس بــدون نتیجه باقــی ماند تا مجدداً ایــن لایحه در 
۱۳ تیر ۱۳۹۵خورشیدی از ســوی دولت به مجلس ارسال 
شود. ســرانجام نمایندگان مجلس شورای اسلامی در ۴آبان 
۱۳۹۵خورشــیدی پــس از کش و قوس های فــراوان و در 
شــرایطی که برخی نمایندگان اعتراضات جدی نســبت به 
پیوســتن ایران به کنوانسیون پالرمو را داشتند، این لایحه را 
تصویب کردند. بدین ترتیب این لایحه در ۱۳۹۵خورشیدی 
با توجه به ضرورت الحاق ایران به این کنوانســیون از سوی 
هیئت  وزیران و نمایندگان مجلس و سیاســت گذاران کلان 
کشور تصویب و جهت تأیید نهایی به شورای نگهبان ارسال 
شــد. این شــورا ایرادات قابل توجهی به مفاد مصوبه مجلس 
وارد دانســت که به جهت قابل توجه  بودن ایــرادات، موارد 

مطرح شده مورد اصلاح قرار گرفت. 

ë کنوانسیون پالرمو در مجلس و شورای نگهبان
در مهر ۱۳۹۷خورشــیدی لایحــه الحاق دولــت ایران به 
کنوانســیون سازمان ملل برای مبارزه با جرائم سازمان یافته 
فراملــی با ۱۴۱ رای موافق، ۴۶ رای مخالف و ۹ رای ممتنع 
از مجموع ۲۴۴ نماینده حاضر آن را جهت تامین نظر شورای 
نگهبــان با افزودن یک ماده واحــده اصلاح کردند. این ماده 
بدین شرح بود:جمهوری اسلامی ایران نسبت به کنوانسیون 
حاضر از جمله مواد ۲، ۳، ۵، ۱۰ و ۲۳ آن را براساس قوانین 
و مقررات داخلی خود به ویژه اصول قانون اساســی تفســیر 

کرده و اجرا خواهد کرد. همچنین در مواردی که اجرای بند 
یک ماده ۱۴ مستلزم مصرف خلاف شرع اموال باشد،   ایران 
به مفاد این ماده در این خصوص متعهد نیســت. سایر مواد 

این لایحه نیز برای تامین نظر شورای نگهبان اصلاح شد.
 این لایحه در جلســه مورخ ۱۸ /۰۷/ ۱۳۹۷ شورای نگهبان 
مورد بحث و بررســی قرار گرفت و نتیجه آن به این صورت 
اعلام شــد: با عنایت به عدم اعمال نظرات مجمع تشخیص 
مصلحــت نظام مبنــی بر مغایــرت برخی مــواد مصوبه با 
سیاســت های کلی نظام کماکان به قوت خود باقی اســت، 
بنابراین مغایر بند ۲ اصل ۱۱۰ قانون اساســی شناخته شد. 
در واقع از نظر شــورا نگهبان لایحه پالرمو به سبب مغایرت 
با سیاســت های کلی نظام، مردود است. بنابراین اگر دولت 
خواهان الحاق ایران به کنوانســیون پالرمو است، باید در این 
رابطه لایحه جدید ارائه دهد. در حالی که نمایندگان مجلس 
بندهایی از لایحه ی اصلاح قانون مبارزه با پول شــویی را نیز 
که از ســوی شــورای نگهبان رد شــده بود، حذف و اصلاح 

کردند اما اختلافات همچنان باقی بود.
بدین ترتیب مخالفت شــورای نگهبان و پافشاری مجلس بر 
تایید لایحه دولت موجب شــد تا مساله به مجمع تشخیص 

مصلحت نظام ارجاع شود و تاکنون مسکوت مانده است.

ë  چرایی مخالفت مخالفان و موافقت موافقان با
تصویب پالرمو

عــلاوه بر ایــن وزارت امور خارجه ایران تاکید کرده اســت 
که کنوانســیون پالرمو در نهایت ضمن اشاره به منافع مهم 
ایران باعث می شود کشور بتواند با بهره گیری از ظرفیت های 
کنوانسیون، اقدامات قضایی خود را در سطح بین المللی ارتقا 
دهد. با توجه بــه اختلاف نظر زیاد میان موافقان و مخالفان 
FATF، تنها دو لایحه اصــلاح قانون مبارزه با تامین مالی 
تروریســم و  اصلاح قانون مبارزه با پولشویی  تصویب شد و 
کنوانسیون جهانی پالرمو یکی از چهار لایحه ای بود که هنوز 

تصویب نشده است.  

مسیر پر پیچ وخم تصویب
 کنوانسیون مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی

تک خبر

خبر عراقچی: 
کاهش تعهدات برجامی تا تامین منافع ایران ادامه می یابد

یک وکیل دادگستری در یادداشتی به بررسی موضوع قراردادهای بدون 
پشتوانه ورزشی پرداخته است.

امیرســاعد وکیل عضو هیات علمی دانشگاه تهران و مؤلف کتاب حقوق 
بین الملل ورزش و فوتبال در این یادداشت آورده است:

در روزهای گذشــته رســانه ها به این خبر پرداخته اند که مربی تیم ملی 
فوتبــال به دلیل اجرا نشــدن تعهدات مالی قرارداد خود با فدراســیون 
درصدد فســخ قرارداد خود بر آمده است. همچنین خبر دیگری حکایت 
از آن داشــت که مربی تیم فوتبال استقلال به خاطر عدم پرداخت مبالغ 
قراردادهای کادر فنی و برخی بازیکنان اعلام استعفا کرد. خیلی نگذشت 
کــه خبر از یکی از بازیکنــان خارجی تیم فوتبال پرســپولیس در خبر 
گزاری ها منتشــر شــد که اگر تا پایان هفته جاری قیمــت قرارداد وی 
پرداخت نشــود دیگر در اختیار باشــگاه نبوده و به عنــوان بازیکن آزاد 
خواهد بود. اینها فقط نمونه هایی از آســیب های جدی مدیریت ورزشی 
و بــی توجهی به آثار حقوقی ناشــی از روابط قــراردادی بین بازیکنان 
باشــگاه های ورزشی و فدراسیون هاست. بر هیچ کسی پوشیده نیست که 
مشــکلات ناشــی از عدم ایفای تعهدات قراردادی با پیامدهای سنگینی 
مواجه خواهد شــد: اختلال در روند مدیریت امور باشــگاه، فدراسیون و 
تیم ورزشــی، تحمیل جریمه های مالی و غیر مالی، اقامه دعوا در دادگاه 
حکمیت ورزش و نهایتاً ســرد شــدن فضای حاکم بر روابط فی مابین، 
تنها مواردی از آسیب شناسی بی توجهی به اجرای قرارداد های ورزشی 

هستند.
مشکل کجاســت؟ دسته ای از مدیران ورزشی باتوجه به خاستگاه دولتی 
خــود، بی توجه به پیامدهــای انعقاد قراردادهای بدون پشــتوانه، صرفاً 
عطش سیری ناپذیری به امضای قراردادهایی دارندکه تعهدات مالی قابل 
توجهی را برای باشــگاه یا فدراســیون ایجاد می کند بدون اینکه منبع 
مشخصی برای تأمین مبالغ مزبور از سوی مدیران پیش بینی شده باشد. 
چه بســیار مدیرانی که وقتی سکان مدیریت یک باشگاه را به دست می 

گیرند هم و غم خود را باید صرف ایفای تهعدات مدیریت پیشین باشگاه 
نموده و دارایی منفی باشــگاه را به وضعیت تعادل نزدیک کنند. آیا واقعاً 
امضای قرارداد هایی که فاقد پشــتوانه کافی برای تأمین بودجه و محل 

هزینه های آنهاست فرقی با صدور چک بی محل دارند؟
بارها شــاهد بوده ایم کوتاهی در اجــرای این قرارداد ها نه تنها یک تیم 
ورزشــی را با بحران های جدی مواجه کرده است بلکه زمینه ساز تحمیل 
جریمه های آنچنانی و حتی کســر امتیاز از طریق آرای صادره توســط 
کمیته های انضباطی فدراسیون های بین المللی یا دادگاه داوری ورزش 
شده است. این عدم  پاســخگویی امضا کنندگان قراردادهای میلیاردی 
تا کجا قرار است سایه شــوم خود را بر سر فضای مدیریت ورزش کشور 

حفظ کند؟
برای عبور از این بحران های دوره ای و رهایی از آسیب های ناشی از ندانم 

کاری های مدیران ورزشــی چند پیشنهاد ساده، بخش زیادی از معضل 
های قراردادهای ورزشی را برطرف می کند:

1- در داخل باشــگاه های ورزشی براساس محدوده اختیاراتی که توسط 
هیئــت مدیره برای مدیر عامل تعریف می شــود نبایــد اجازه داد بدون 
تعییــن قبلی محل مبالــغ قراردادها هیچ گونه قراردادی توســط مدیر 
باشــگاه به امضا برسد. بدهی اســت تخلف هریک از مدیران از مصوبات 

هیئت مدیره باید با پیامدهای مالی و حتی کیفری همراه باشد.
2- در خصوص قراردادهایی که توســط فدراســیون ها منعقد می شود 
ضروریســت یک هیئت نظارت برای تنفیــذ قراردادهای مزبور یا حداقل 
ارائه مشــورت های لازم، قبل از امضای نهایی قرارداد نسبت به محتوای 
قراردادها و همچنین منابع پیش بینی شده تأمین مبالغ آن ارزیابی های 
آن را اتخــاذ نموده تا مبادا عدم پاســخگویی مدیران در خصوص اجرای 

قراردادهای ورزشی گریبان تیم و مدیران بعدی را گرفتار کند.
3- اســتفاده از خدمات حقوقی یک مشــاور حقوقی کار بلد در خصوص 
قراردادهای ورزشــی، تا حد زیــادی از بروز مشــکلات دامن گیر عدم 
اجرای قراردادها جلوگیری می کند. در همین راستا پیش بینی بندهای 
قراردادی مناسب، فرشته نجات باشگاه، فدراسیون یا بازیکن ورزشی می 
شــود و از تحمیل تکالیف خارج از توانایی و هر یک از طرف های قرارداد 
جلوگیری می کند. بنظر می رســد تهیه مدل های قراردادهای مناسب 
برای باشــگاه ها، ورزشکاران و فدراسیون ها ضرورتی است که درصد قابل 

توجهی از مشکلات آتی را از بین خواهد برد.
4- توصیه اکید می شــود بازیکنان و مربیان ورزشــی نیز در هنگام عقد 
قرارداد از مشورت های حقوقی بهره بگیرند یا از ایجنت هایی دارای دانش 

حقوقی کافی در عقد قراردادها  بهره مند شوند.
به این ترتیب هر چه تعادل واقع بینانه تری بین حقوق و تکالیف طرفین 
قرارداد پیش بینی گردد احتمال به بن بســت رســیدن قراردادها کمتر 

خواهد شد و ثبات، امنیت و عدالت و روابط طرف ها حاکم خواهد شد.

قراردادهای بدون پشتوانه؛ بلایی که سال ها به جان ورزش افتاده است

اعلام حمایت مقامات آمریکایی
برومندی:  از مردم ایران دروغی شرم آور است

جلوی کوچک شدن 
سفره کشاورزان را بگیریم

طرح جدید مجلس برای تشکیل 
صندوق هدفمندی یارانه ها
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رئیسسازمانثبتاحوال:

ظرفیت صدور ۲.۵ میلیون قطعه 
کارت هوشمند ملی در ماه وجود دارد

حمید درخشان نیا رئیس سازمان ثبت احوال کشور گفت: 
ظرفیت صدور   ۲.۵ میلیون قطعه کارت هوشــمند ملی در 
ماه را داریم و در صورت  اینکه چاپخانه دولتی به تعهداتش 
در زمینه تولید کارت هوشمند ملی  تولید داخل عمل کند 
تا پایان امسال کارت تمام افراد جامعه هدف صادر  خواهد 
شد. درخشان نیا افزود: از کل جمعیت واجد شرایط دریافت 
کارت هوشمند  ملی )افراد بالای ۱۵ سال تمام( که حدود 
۶۲ میلیون نفر هســتند، ۵۴  میلیون نفر تکمیل ثبت نام 
کــرده اند و برای بیش از ۴۶ میلیون نفر هم  کارت صادر و 
در اختیار آنها قرار داده شــده است. وی ادامه داد: تلاش ها 
برای صدور به موقع کارت هوشمند ملی ادامه  دارد که هر 
چه ســریع تر کسانی که کارتشان صادر نشده است، کارت 
 خود را دریافت کنند و از مردم هم می خواهیم افرادی که 
تاکنون برای  دریافت کارت هوشــمند ملی ثبت نام نکرده 
اند، مراجعه و ثبت نام کنند  تا دستگاه های اجرایی بتوانند 

بر اساس کارت هوشمند ملی به آنها  خدمات ارائه دهند. 
رئیس ســازمان ثبت احوال گفت: تولید این کارت توسط 
چاپخانه دولتی  شروع شده و دانش فنی تولید آن در کشور 
وجود دارد و ظرفیت  سازمان ثبت احوال برای صدور کارت 
هوشــمند ملــی دو و نیم میلیون  کارت در ماه اســت. اما 
چاپخانه دولتی نتوانسته است به این میزان  کارت در اختیار 
ما قرار دهد. بر همین اســاس جلســات با وزارت اقتصاد  و 
دارایی ادامه دارد که این کارت به صورت انبوه تولید شــود 
و در  اختیار ســازمان ثبت احوال قرار دهند تا بتوانیم برای 
هموطنان هرچه  سریعتر کارت ها را صادر کنیم. وی خاطر 
نشــان کرد: تا پایان امسال قرار اســت که چاپخانه دولتی 
حــدود   ۹ میلیون کارت تولید داخــل را در اختیار ما قرار 
دهد. تا زمان حاضر  حدود ۵۰۰ هزار کارت را به ما تحویل 
داده اند و در حال حاضر کارت  های هوشمند که در اختیار 
متقاضیان قرار داده می شود، همان کارت  های تولید داخل 
است و اگر چاپخانه دولتی به تعهداتی که داده عمل کند، 
 حتما تا پایان امســال برای تمام جامعه هدف واجد شرایط 

کارت هوشمند  ملی کارت صادر خواهد شد. 
درخشان نیا افزود: شماره ملی از سال ۱۳۶۸ راه اندازی شد 
و امسال  نیز این پروژه ۳۰ ساله شده است. پروژه ای که در 
برخی از کشورهای  در حال توسعه یا شکل نگرفته یا اینکه 
الکترونیکی نشده است. وی با اشاره به اینکه پایگاه اطلاعات 
جمعیتی کشور در سال ۱۳۷۰ راه  اندازی شد، گفت: داده 
های پایگاه اطلاعات جمعیت ســازمان ثبت  احوال، اساس 
فعالیت دولت الکترونیک اســت. ۲۰۰ دســتگاه به صورت 
 برخط و ۲۰۰ هزار مرکز از این پایگاه استعلام می گیرند که 

در هر  ثانیه توانایی ارائه ۱۰ هزار استعلام را دارد. 
کارت هوشــمند ملی مهمترین کارت هویتی افراد است و 
افراد باید برای  دریافت این کارت، خودشان به مراکز اعلام 
شــده مراجعه کنند زیرا اثر  انگشــت آنها به منظور احراز 
هویــت اخذ می شــود. همچنین در ایــن  کارت ها امضای 
الکترونیکی نیز درنظرگرفته شده است که باید توسط  خود 
افراد ثبت شود. متقاضیان دریافت کارت هوشمند ملی می 
توانند برای دریافت این  کارت به ادارات پست، ثبت احوال 

و دفاتر پیشخوان در سراسر کشور  مراجعه کنند.

سرگردانی متقاضیان آزمون 
استخدامی دستگاه های اجرایی

در حالی که قرار بود کارت شــرکت در آزمون استخدامی 
دســتگاه های  اجرایی از صبح امروز روی ســایت سازمان 
ســنجش قرار گیرد تا این  لحظه خبــری از درج اطلاعیه 
روی ســایت نیســت و کارشناسان ســازمان  سنجش نیز 
پاســخی به متقاضیان نمی دهند. هفتمین آزمون مشترک 
فراگیر دســتگاه های اجرایی کشور روز پنج شنبه   30 آبان 
برگزار خواهد شــد. قرار بود کارت شرکت در آزمون از روز 
دوشنبه 27 آبان 98 برای  مشاهده و پرینت بر روی سایت 
سازمان سنجش قرار گیرد و داوطلبان  با مراجعه به سایت 
این سازمان نسبت به تهیه پرینت کارت شرکت در  آزمون 
اقــدام کنند اما تا این لحظه نه تنهــا خبری از قرار گرفتن 
کارت  شــرکت در آزمون روی سایت نیســت که با وجود 
تماس های متعدد  متقاضیان با ســازمان ســنجش، هیچ 
پاسخی به آنها داده نشده است. پیگیری های تسنیم حاکی 
از این است که کارت شرکت در هفتمین  آزمون استخدامی  
دستگاه های جرایی از عصر امروز دوشنبه 28 آبان  از طریق 
سایت سازمان ســنجش قابل  دریافت است و داوطلبان تا 
روز  چهارشــنبه 29 آبان فرصت دارند. در هفتمین آزمون 
اســتخدامی، وزارت آموزش و پرورش، وزارت  بهداشــت، 
سازمان امور عشایر ایران، ســازمان زندان ها، وزارت جهاد 
 کشــاورزی، سازمان ثبت احوال کشــور، وزارت فرهنگ و 
ارشاد  اسلامی، وزارت نیرو، سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
کشــور، ســازمان  ملی بهره وری ایران، مرکز آمــار ایران، 
سازمان نقشه برداری کشور،  مرکز آموزش مدیریت دولتی، 
وزارت علوم، شرکت مادرتخصصی  مدیریت منابع آب ایران، 
سازمان اداری و استخدامی کشــور، شرکت  سهامی بیمه 
ایران، سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای، سازمان  امور 
اراضی کشــور، شرکت مهندســی آب و فاضلاب کشور، و 
سازمان  دامپزشکی کشور و ســازمان هواشناسی اقدام به 
جذب نیرو می کنند. با توجه به وضعیت اخلال در اینترنت 
کشور ممکن اســت برخی  داوطلبان امکان دریافت پرینت 
کارت شــرکت در آزمون را نداشــته باشند  اما آنها تا شب 
چهارشنبه 29 آبان برای دریافت پرینت کارت فرصت  دارند

دکتر غزال شــریعت پناه رئیس اداره سلامت کودکان 
وزارت بهداشت ضمن  اعلام بیماری های شایع کودکان 
کار و همچنین تشریح برنامه های وزارت  بهداشت برای 
بهبود سلامت کودکان زیر پنج سال، در عین حال از 

 راه اندازی 20 بانک شیرمادر تا پایان امسال خبر داد. 
شریعت پناه  با بیان شــعار امسال روز جهانی کودک 
مبنی بر" آینده را باید  ساخت"، گفت: تاکید امسال بر 
پایش سلامت روان کودکان است، بر بازی  با کودکان و 
ارتقاء سطح تکاملی آنها تاکید بیشتری بیشتر می شود 
و  خانواده ها باید به این هدف توجه بیشــتری داشته 

باشند. 
ë  کاهش چشمگیر سوء تغذیه و کوتاه  قدی

در کودکان ایرانی
وی با بیان اینکه میانگین سوءتغذیه در کودکان ایرانی 
به شــدت کاهش یافته  است، گفت: این موضوع یکی 
از موارد مهم در سنجش ســلامت کودکان  است که 
اکنون بسیار بهبود یافته است؛ به گونه ای که علاوه بر 
بهبود  سوءتغذیه، شاهد کاهش کوتاه قدی کودکان نیز 
هستیم. خوشبتخانه کودکان  از نظر سلامت عمومی 
در وضعیت مناســبی قرار دارند و عمده  بیماری های 
تشــکیل دهنده کودکان همچنان بیماری های واگیر 
ماننــد  عفونت های تنفســی، بیماری های ویروســی 
شایع و عفونت های ادراری  است. این اداره به سلامت 
کودکان زیر پنج ســال رسیدگی می کند و از  آنجایی 
که بیماری های غیرواگیر زیادی در این گروه نداریم، 

عمــده فعالیت  اداره ما نیــز در خصوص بیماری های 
واگیر بوده است. 

ë روند رو به رشد چاقی در کودکان کشور
وی درخصوص میزان بروز چاقی و اضافه وزن در گروه 
سنی کودکان  پنج ســاله،  اظهار کرد: میانگین چاقی 
در کودکان نسبت به سالیان گذشته با  روند افزایشی 
روبه رو بوده اســت که برنامه های مداخلاتی تغذیه در 
آن در  حال اجرا اســت اما، نکته قابل توجه آن است 
که عمده بروز اضافه وزن  در سنین بعد از پنج سالگی 
دیده می شــود. رصد نوع تغذیه کودکان از زمان  آغاز 
اضافه شدن تغذیه کمکی به برنامه غذایی کودک در 
بسته های  تغذیه ای، همگی از جمله رویکردهایی است 

که جلوی چاقی کودکان گرفته  شود.  
شــریعت پناه با تاکید بر اهمیت تغذیه با شیر مادر، به 
فواید آن نیز اشاره  کرده و افزود: تغذیه انحصاری با شیر 
مادر به شدت در کاهش میانگین  چاقی کودکان تاثیر 
دارد؛ به همین دلیل ما تاکید می کنیم تا پایان شش 
 ماهگی کودک تنها با شیر مادر تغذیه شود. همچنین 
از آنجایی که شیر  مادر یک موجود زنده و دارای سلول 
اســت، هیچ چیزی جایگزین آن  نمی شــود. مقالات 
بسیار متعددی وجود دارد که نشان می دهد کودکانی 
که  در شــش ماه اول با شــیر مادر تغذیه می شوند و 
این تغذیه تا دو سالگی ادامه  می یابد، آی کی یو بهتری 
داشــته، سرعت رشد ســلول های مغزی در آنها بهتر 
 است، کمتر دچارگوش درد چرکی شده، در بزرگسالی 

احتمــال ابتلا به  بیماری هــای قلبی_عروقی در آنها 
کاهش یافته و حتی می تواند باعث کم  شدن آمار ابتلا 

به سرطان خون در این کودکان نیز باشد.  
ë افتتاح 20 بانک شیر مادر تا پایان امسال

وی در خصوص روند اجرای طرح بانک شیر مادر برای 
دســتیابی کودکان  محروم از شــیر مادر، اظهار کرد: 
وزارت بهداشــت در نظر دارد تا پایان  سال در سراسر 
کشور 20 بانک شیرمادر دایر کند. تاکنون پنج بانک 
شــیر  مادر در شهرهای تبریز، شــیراز، یزد، همدان و 
بــه تازگی در تهران آغاز  به کار کرده اند. بانک شــیر 
مادر شهر تهران دو روز قبل در بیمارستان  اکبرآبادی 
افتتاح شده است. خوشبختانه تاکنون استقبال مادران 
برای اهدای  شــیر بســیار خوب بوده است و باید کار 

تبلیغاتی در این زمینه بیشتر انجام  شود. 
ë شایع ترین سرطان در کودکان

رئیس اداره ســلامت کــودکان وزارت بهداشــت در 
خصــوص میزان ابتلا به  ســرطان در کودکان،  گفت: 
درحال حاضر شایع ترین سرطان در کودکان  سرطان 
خون در سراســر جهان است. البته سرطان های دیگر 
نیز میان  کودکان وجود دارد که آمار بالایی را به خود 

اختصاص نمی دهند. 
سوء تغذیه و بیماری های عفونی در کودکان کار

وی همچنین در پاسخ به سوال ایسنا درباره برنامه های 
نظارتی وزارت  بهداشت بر سلامت کودکان کار، گفت: 
تمام کــودکان کار ایرانی و غیر  ایرانــی می توانند با 
مراجعــه به مراکز جامع خدمات ســلامت کشــور، 
خدمات  ســطح یک مانند ویزیت پزشــک، دریافت 

مکمل و مراقبت را به شکل  رایگان دریافت کنند. 

اجتماعی

مینا اینانلو
نتایــج حاصل از طرح رصــد اجتماعی 
وضعیت کشور که در پژوهشکده  فرهنگ 
پژوهی »دانشــگاه علامــه طباطبایی« 
انجام شده اســت، در  خصوص »ازدواج 
و طلاق« حاکی از نزدیک شدن الگوی 
طلاق در  روستاها و شهرهای کوچک به 

الگوی حاکم در کلانشهرها است. 
بر اســاس تحقیقــات و آمارهای ثبت 
شده، طلاق در شــرایط کنونی تبدیل 
 به یک مســاله اجتماعی شــده است. 
زمانی یک پدیده به مســاله اجتماعی 
 تبدیل می شــود کــه از شــرایط قابل 
تحمل و متعارف جامعه بگذرد. در این 
 بیــن طلاق به دلیــل افزایش و مطابق 
نبودن بــا جمعیت و میــزان ازدواج ها 
 به یک شــرایط آنومیک و همچنین به 
یک مساله اجتماعی تبدیل شده  است؛ 
به این معنا که دیگر یک امر شــخصی 
و فردی نیســت بلکه یک  مســاله عام 
اجتماعی اســت و باید آن را در سطح 
کلان  و  سیاســتگذاری های  کلان 
نگریست. بررسی شــاخص های آماری 
نشــان  می دهد تعداد ازدواج های ثبت 
شده از ۸۸۲ هزار مورد در سال ۱۳۸۷ 
 بــه ۵۵۰ هــزار مورد در ســال ۱۳۹۷ 
کاهش یافتــه اســت. در همین دوره 
 زمانی تعداد طلاق هــا از ۱۱۱ هزار در 
سال ۱۳۸۷ به ۱۷۵ هزار مورد  در سال 
۱۳۹۷ افزایش داشته است. بطوریکه در 
ســال ۸۷ در برابر هر   ۱۰۰ مورد ازدواج 
حــدود ۱۳ مورد طلاق و ســال ۹۷ در 
برابــر هر ۱۰۰  مــورد ازدواج ۳۲ مورد 
طلاق وجود داشــت. این امر حاکی از 
افزایش  میزان طلاق نســبت به ازدواج 

است. 
طلاق در شهرها و روستاها

اگرچــه ازدواج و طلاق طی ســال های 
متوالی با نوســاناتی همراه بوده، اما  به 
طور کلی میزان طلاق در طی زمان سیر 
صعودی داشــته است. این  امر در میان 
شهرها و روستاها نیز به وضوح مشاهده 
می شود.  بطوریکه نمودار نخست )درصد 
طلاق بــه ازدواج- مناطق روســتایی(، 
 سیر صعودی طلاق در مناطق روستایی 
را نشان می دهد. از سال های   ۶۰ تا ۹۶ 
درصد طلاق به ازدواج از ۴درصد به ۱۶ 
درصد رسیده  است. در این روند صعودی 

تنها در دو ســال ۶۸ و ۷۲ درصد طلاق 
به  ازدواج کاهش داشته داشت. بطوریکه 
در ســال ۶۸ حدود ۴درصد و در  سال 
۷۲ به ۳درصد رسید. شایان ذکر است 
در ســال ۶۸ تعــداد مطلــق  طلاق در 
روســتاها ۶ هزار و ۳۱۷ مورد در مقابل 
۱۶۲ هــزار و ۷۲۶  مــورد ازدواج و در 
سال ۷۲ تعداد مطلق روستایی ۳هزار و 
۸۴۳ مــورد  در مقابل ۱۳۰ هزار و ۸۵۳ 
مورد ازدواج بود. در هر دو ســال تعداد 
 ازدواج ها نسبت به سال های قبل بیشتر 
بود و همین امر سبب شد درصد  طلاق 
به ازدواج نســبت به سال های دیگر به 

یکباره کاهش پیدا کند. 
همچنیــن نمــودار دوم )درصد طلاق 
بــه ازدواج – مناطق شــهری( نشــان 
 می دهد، میزان طلاق از سال ۶۰ به ۹۶ 
افزایش داشــته است. بطوریکه  در سال  
۶۰نســبت طلاق به ازدواج از ۱۱درصد 
به ۳۰ درصد در سال   ۹۶ رسید. این امر 
نشــان می دهد میزان طلاق در مناطق 
شهری بســان  مناطق روستایی در طی 
زمان روند صعودی داشــته اســت؛ هر 
چند در  طــی این ســال ها در مناطق 
شــهری نیز افت و خیزهایی مشــاهده 
می شــود.  برای مثال این افت و خیز در 
سال های ۶۸ و ۷۲ بیشتر نمایان است. 
 آنچنان که در سال ۶۸ نسبت طلاق به 
ازدواج در مناطق شهری به ۱۱  درصد و 

در سال ۷۲ به ۸درصد رسیده است. در 
سال ۶۸ تعداد مطلق  طلاق شهری۲۷ 
هزار و ۶۲۶ مورد و تعداد مطلق ازدواج 
۲۹۵ هزار  و ۹۸۲ مورد و در ســال ۷۲ 
تعــداد مطلق طلاق ۲۵ هــزار و ۴۶۹ 
مورد  و تعداد ازدواج ها ۳۳۲ هزار و ۶۲۹ 
مورد بود. در هر دو ســال تعداد  مطلق 
ازدواج ها به یکباره نســبت به سال های 
دیگر پیشــی گرفت  بطوریکه نســبت 
ازدواج ها به طلاق ها نشــان می دهد در 
سال ۶۸ این  نســبت ۱۳.۵ درصد و در 

سال ۷۲ حدود ۱۵.۸ درصد بود. 
  درصد طلاق به ازدواج

در مقایسه کلی تر، میزان وقوع ازدواج ها 
و متعاقب آن طلاق در شــهرها  نسبت 
به روستاها بیشتر اســت. بطوریکه در 
سال ۶۰ نســبت طلاق  روســتایی به 
ازدواج روســتایی ۴ درصد و در شهرها 
این نســبت ۱۱  درصد بوده و در سال 
۹۶ نســبت طلاق روســتایی به ازدواج 
روســتایی   ۱۶ درصد و در مقابل نسبت 
طلاق شــهری به ازدواج شــهری ۳۰ 
درصد  بــود. این امر نشــان می دهد با 
وجود روند صعودی طلاق در کشــور، 
 همواره شــاهد فراوانی این مســاله در 

شهرها هستیم. 
  افزایش میزان طلاق در شهرها خصوصا 
در کلانشهرها می تواند ریشه  در عواملی 
نظیر رواج فردگرایی، کاهش همبستگی 

و متعاقبــا نظــارت  اجتماعــی، از بین 
رفتن قبح طلاق، مســایل مالی، اعتیاد، 
خشــونت، روابط  خــارج از عرف، عدم 
فرزندآوری، نداشــتن رضایت در روابط 
زناشویی  و نداشتن مهارت های لازم در 

زوجین باشد. 
علی فتحی آشــتیانی گفت: در شهرها 
به دلیل رواج فردگرایی و کاهش  روابط 
دوســتانه و صمیمی و میــزان نظارت 
جامعــه اعمالی مانند طلاق به  راحتی و 
بدون سر و صدا انجام می شود. در واقع 
پدیــده طلاق که در  جامعه روســتایی 
بــه عنوان یــک عمل قبیح شــناخته 
می شــود و مورد  نکوهش قرارمی گیرد 
در شــهرها به عنوان صورتی از زندگی 
 روشنفکرانه شناخته می شود که همین 
طرز فکر درباره طــلاق در میزان  روی 
آوری مردم به آن تاثیر داشــته اســت. 
آسیب های  اجتماعی  افزایش  همچنین 
مانند اعتیاد، بزهکاری و .. در شــهرها 
در مقایسه با روســتاها  بر سایر اشکال 
زندگی آنهــا و خصوصا کیفیت زندگی 
افــراد تاثیر  می گــذارد و در روی آوری 

افراد به طلاق بی تاثیر نیست. 
همچنین آشــتیانی در خصوص دلایل 
طلاق گفت: دخالت اطرافیان،  مشکلات 
جســمانی و روانــی زوجیــن، اعتیاد، 
بیــکاری و انتظارات غیر  واقــع بینانه 
زوجین از یکدیگر زمینه های طلاق در 

جامعه را فراهم  می کند.  
تغییــرات اقتصــادی و اجتماعی و به 
عبارتــی مشــکلات اقتصــادی که در 
 سال های اخیر بیشتر با آن مواجه بودیم 
و عدم تامین نیازهای خانواده  زمینه را 
برای نارضایتی و  در نتیجه اختلافات و 
مشاجرات خانوادگی  فراهم کرده است. 
این امــر به وضوح در میان خانواده های 

شهری دیده  می شود. 
همچنین اگر در گذشته طلاق به عنوان 
یک مســاله قبیح شــناخته می شد و 
 افراد خیلی ســخت به آن تن می دادند 
و ازدواج به عنوان یک پیوند  مستحکم و 
الهی نگریسته می شد امروزه با تغییرات 
ویژگی هــای  اقتصــادی، اجتماعــی و 
فرهنگی نوع نگاه افراد به ازدواج تغییر 
کــرده و  آن را به عنــوان نوعی قرارداد 

اجتماعی تلقی می کنند. 

دلایل تاب آوری اقتصاد ایران در مقابل تحریم ها
حســین ســلاح ورزی نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران با برشمردن دلایل  تاب 
آوری اقتصاد ایران در مقابل تحریم ها گفت: ۵۴ درصد از مجموع  صادرات ایران 
به همسایگان بوده است. سلاح ورزی در یازدهمین همایش فرصت های سرمایه 
گذاری با بیان  اینکه آمار تجارت خارجی کشور در سال ۹۷ حکایت از آن دارد 
که در  شــرایط تحریم از مجموع ۴۴ میلیــارد دلار صادرات ایران، ۲۴ میلیارد 
 دلار به کشورهای همسایه بوده است گفت: ۵۴ درصد از مجموع  صادرات ایران 
به کشورهای همسایه صورت گرفته اســت. نایب رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی ایران افزود:  رونق صادرات کشورهای همسایه یکی از دلایل 
تاب آوری اقتصاد  ایران در مقابل تحریم ها و خنثی سازی فشارهایی است که 
از ســوی  دشمنان به اقتصاد ایران وارد آمده است. سلاح ورزی گفت: از مجموع 
واردات ۱۶ کشــور منطقه که چیزی حدود  هزار و ۱۸۰ میلیارد دلار است تنها 
سهم ایران ۲۴ میلیارد دلار یعنی  دو درصد کل واردات این کشورها بوده است. 

وی تصریح کرد: مجموع صادرات کشــورهای همسایه نیز هزار و ۳۰۰  میلیارد 
دلار است.   یازدهمین همایش فرصت های سرمایه گذاری کشور قرار بود عصر 
 امروز با حضور اســحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور، رئیس  ســازمان 
بورس و اوراق بهادار و جمعی از وزرا برگزار شــود که تا این  لحظه تنها رئیس 
کل بیمه مرکزی ، معاون ســازمان بورس و نایب رئیس  اتاق بازرگانی ایران در 

این همایش حضور یافته اند. 

تخلف بیمارستان ها در ارجاع بیمار 
به خرید تجهیزات پزشکی

کیانوش جهانپور، رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت  بهداشت، 
گفت: ارجاع بیمار به خارج از بیمارســتان برای تهیه دارو و  تجهیزات پزشکی، 
تخلف است و با مدیر بیمارستان برخورد می شود. جهانپور ضمن تایید موضوع 
ارجاع بیماران برای تهیه تجهیزات  پزشــکی در برخی از بیمارستان ها، اظهار 
داشــت: مسلما این کار تخلف  است و برخورد می شود. وی با اشاره به مشکلات 
مالی بیمارســتان ها در تامین دارو و تجهیزات  پزشــکی مــورد نیاز، گفت: به 
رغم تمامی این مشــکلات، هیچ بیمارستانی  حق ندارد که بیمار را برای تهیه 
دارو و تجهیزات پزشــکی، به خارج از  بیمارستان ارجاع دهد.  جهانپور با عنوان 
این مطلب که برخی از بیمارســتان ها اولویت خود را  پرداخت کارانه و پرسنل 
قرار داده اند، افزود: اولویت نخســت بیمارستان  ها، باید تامین دارو و تجهیزات 
پزشــکی باشــد. رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت، 
تاکید  کرد: تامین دارو و تجهیزات پزشــکی، دستورالعملی است که مقام عالی 
 وزارت بهداشت ابلاغ کرده و بیمارستان باید خودش تامین کند. وی با اشاره به 
انباشــت مطالبات بیمارستان ها از سازمان تامین  اجتماعی، گفت: متاسفانه به 
رغم توافقات صورت گرفته با ســازمان  تامین اجتماعی برای پرداخت مطالبات 
وزارت بهداشــت، اما این  ســازمان هنوز ۱۰ هزار میلیارد تومان بدهی معوق 
به بیمارســتان های  وزارت بهداشــت دارد. جهانپور افزود: دانشگاه های علوم 
پزشکی و بیمارستان های وزارت  بهداشت، مکلف هستند اجازه ندهند معوقات 
دارویی و تجهیزات  پزشکی، طولانی شود و منابع مالی به سمت پرداخت ها به 
نیروی  انســانی و پرسنل برود. رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشــت، گفت:  ارجاع بیمار به خارج از بیمارستان برای تهیه دارو و تجهیزات 
 پزشکی، پذیرفتنی نیست و قطعا با مدیر متخلف برخورد خواهد شد. جهانپور، 
بر نشــان دار شدن بودجه دارو و تجهیزات پزشکی دانشگاه  های علوم پزشکی 
تاکید کرد و افزود: با این طرح، مشــخص خواهد شد  که پول دارو و تجهیزات 

پزشکی، کجا هزینه می شود. 

آمارها در خصوص وضعیت طلاق شهرها و روستاها چه می گویند خبرخبر

سوء تغذیه و بیماری های عفونی در کودکان کار

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و  ساختمان های فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک  شهرستان خرم آباد 
بشرح ذیل :   

 1-پرونده کلاســه 289 و رای شــماره 3247 مورخه 1398/6/7 به تقاضای آقــای  فرید پادروند فرزند 
ایمان نسبت به ششدانگ یك باب عمارت  به مساحت 127/45  مترمربع  17 فرعی مجزی شده از  10 
اصلی واقع در بخش 2 شهرستان خرم  آباد خروجی از مالکیت مالک اولیه )رسمی ( آقای بارانی چراغی 
.رســیدگی و  تائید و انشــاء گردید مراتب در اجرای  ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و  ساختمانهای 
فاقد ســند رســمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و  سایر صاحبان حقوقی در روزنامه 
کثیرالانتشار  و محلی آگهی انتشار و علاوه بر  آن در روستا ها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد 
تقاضا اعتراض دارند از  تاریخ  نشر اولین آگهی و در روستا ها از تاریخ الصاق به مدت 2 ماه اعتراض  خود 
را کتباً به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر  مقررات معترض مکلف است 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض  مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام 
و گواهی تقدیم  دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهایی  می 
باشــد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از  انقضای مدت مذکور ویا 
عدم وصول اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا براساس  مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر 
حال صدور سند مالکیت مانع  مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود. ضمناً  تاریخ انتشار از لحاظ 

 همزمان بودن مدنظر قرار گیرد.   م الف 41558938 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/08/13 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/29 

ملك نیاز اسداللهي  
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد

عضو اتحادیه صنف: خواروبار فروشان
ســلام علیکم: نظر به اینکه برگزاری انتخابات هیأت مدیره و بــازرس اتحادیه آن صنف در آینده 
نزدیک و به صورت الکترونیک انجام میگردد  لذا با توجه به جایگاه ویژه اتحادیه ها در نظام صنفی 
کشــور، چنانچه در خود تعهد و توانایی عضویت در هیأت مدیره یــا بازرس را می بینید از  تاریخ 
98/8/25 لغایت 98/9/15 با در دست داشتن مدارک زیر جهت ثبت نام به سامانه ایرنیان اصناف 
) www.iranianasnaf.ir ( مراجعــه  و ضمن ثبت نام و دریافت کد رهگیری مدارک مورد نیاز 
را به هیات اجرایی انتخابات مســتقر در اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان  کوهدشت تحویل 

نمایید. 
توضیح اینکه: هنگام ثبت نام، کاندیدا باید مشــخص نماید داوطلب عضویت در هیأت مدیره  و یا 

بازرس می باشد. 
مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام و ارائه به هیات اجرایی انتخابات

 1- فتوکپی شناســنامه )تمام صفحات( 2- اصل و فتوکپی پروانه کســب معتبر دائم 3- فتوکپی 
کارت ملــی 4- تعــداد 6 قطعه عکس 4*6 5-  اصل و فتوکپی آخریــن مدرک تحصیلی) افرادی 
که فاقد ســابقه در هیات مدیره می باشند داشتن مدرک دیپلم الزامی است(6- شناسنامه  صنفی 

10 رقمی

هیأت اجرایی برگزاری انتخابات اتحادیه های صنفی شهرستان کوهدشت

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و  ساختمان های فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک  شهرستان خرم آباد 
بشرح ذیل :   

 1-پرونده کلاســه 1000080 و رای شــماره 3307 مورخه 98/6/10 بــه تقاضای  اصغر صالحی فرزند 
مهرعلی نســبت به ششدانگ یك باب ســاختمان بمســاحت   172/17 مترمربع مجزی شده از پلاک 
فرعی 7 از  1-  اصلی واقع در بخش 4  شهرســتان خرم آباد خروجی از مالکیت مالک اولیه )رســمی ( 
محمدکاظم جباری   .رسیدگی و تائید و انشاء گردید مراتب در اجرای  ماده 3 قانون تعیین تکلیف  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع  مالکین و سایر صاحبان حقوقی در 
روزنامه کثیرالانتشار  و محلی آگهی انتشار و  علاوه بر آن در روستا ها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به 
مورد تقاضا  اعتراض دارند از تاریخ  نشر اولین آگهی و در روستا ها از تاریخ الصاق به مدت   2 ماه اعتراض 
خود را کتباً به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم  دارند و برابر مقررات معترض مکلف 
است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم  اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح 
اقدام و گواهی  تقدیم دادخواســت تحویل ثبت اســناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم 
 نهایی می باشــد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و  پس از انقضای مدت 
مذکور ویا عدم وصول اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا  براساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد 

شد در هر حال صدور سند  مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود.  
م الف 41558965 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/08/13 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/29 

ملك نیاز اسداللهي  
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 12 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی
برابر رأی شماره 139860306007000494 – 98/07/17 هیأت اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت جام تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای محمد هاشم مرتضویان فرزند یعقوبعلی به شماره شناسنامه 0 صادره از تایباد در یک باب ساختمان 
به مساحت 235 متر مربع پلاک 5 فرعی از 3- اصلی فرعی از 3- اصلی اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ...........

فرعی از ............ اصلی................ واقع در خراسان رضوی بخش 12 مشهد تربت جام خریداری از مالک رسمی وراث 
یوسف سنگچولی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند. می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

عمق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 98/08/2

تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/08/18
سید مجتبی جوادزاده – رئیس ثبت اسناد و املاک تربت جام

هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر آرای شماره 139760313010000688 و 139760313010000689 هیأت اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بوکان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
خانم نگار شیخ اسماعیلی فرزند محی الدین به شماره شناسنامه 2920353713 صادره از بوکان و خانم پریا شیخ اسماعیلی 
فرزند محی الدین به شماره شناسنامه 2920074091 صادره از بوکان هر کدام به نسبت سه دانگ مشاع از ششدانگ در 
یک باب خانه به مساحت 73/69 متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک 2063 فرعی از 1337 فرعی از 1337 فرعی از 
130 – اصلی واقع در بخش 17 شهرستان بوکان خیابان شهید رجایی رو به روی استادیوم وحدت کوچه بهار 6 خریداری از 
آقایان جعفر و محمد مهتدی آحادی از وراث مرحوم ابوبکر مهتدی مالک رسمی پلاک مذکور محرز گردیده که برای آن پلاک 
14302 فرعی 130 – اصلی تعیین و اختصاص یافته است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/08/14
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/29

هادی حبیبی – رئیس ثبت اسناد و املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت بوکان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 12 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی
برابر رأی شماره 139860306007000494 – 98/07/17 هیأت اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت جام تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای محمد هاشم مرتضویان فرزند یعقوبعلی به شماره شناسنامه 0 صادره از تایباد در یک باب ساختمان 
به مساحت 235 متر مربع پلاک 5 فرعی از 3- اصلی فرعی از 3- اصلی اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ...........

فرعی از ............ اصلی................ واقع در خراسان رضوی بخش 12 مشهد تربت جام خریداری از مالک رسمی وراث 
یوسف سنگچولی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند. می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

عمق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 98/08/2

تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/08/18
سید مجتبی جوادزاده – رئیس ثبت اسناد و املاک تربت جام

هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر آرای شماره 139760313010000688 و 139760313010000689 هیأت اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بوکان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
خانم نگار شیخ اسماعیلی فرزند محی الدین به شماره شناسنامه 2920353713 صادره از بوکان و خانم پریا شیخ اسماعیلی 
فرزند محی الدین به شماره شناسنامه 2920074091 صادره از بوکان هر کدام به نسبت سه دانگ مشاع از ششدانگ در 
یک باب خانه به مساحت 73/69 متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک 2063 فرعی از 1337 فرعی از 1337 فرعی از 
130 – اصلی واقع در بخش 17 شهرستان بوکان خیابان شهید رجایی رو به روی استادیوم وحدت کوچه بهار 6 خریداری از 
آقایان جعفر و محمد مهتدی آحادی از وراث مرحوم ابوبکر مهتدی مالک رسمی پلاک مذکور محرز گردیده که برای آن پلاک 
14302 فرعی 130 – اصلی تعیین و اختصاص یافته است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/08/14
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/29

هادی حبیبی – رئیس ثبت اسناد و املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت بوکان

آگهی ثبت نام در انتخابات اتحادیه
 صنف خوار و بار فروشان )نوبت اول( 
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فرامــرز توفیقی، نماینده کارگران در کمیته دســتمزد 
درباره جلسه روز گذشــته کمیته دستمزد گفت: مقرر 
شــد میزان هزینه کرد و درآمد خانوار در جلسه بعدی 
کمیته دستمزد از ســوی نمایندگان دولت مطرح و در 
جلسه بررسی شود. نماینده کارگران در کمیته دستمزد 
درباره جلســه شب گذشــته کمیته دستمزد گفت: در 
جلسه شــب گذشــته نمایندگان وزارت اقتصاد،وزات 
صمت، کافرمایان و کارگران حضور داشــتند.  وی ادامه 
داد:نماینده مرکز آمار گزارشــی از میــزان هزینه کرد 
خانوار ارائه داد و مقرر شــد جلســه بعدی درباره آمار 
و  ارقام به دســت آمده درباره ســبد هزینه کرد خانوار 
توضیحاتــی ارائه دهد. وی با اشــاره بــه اینکه وزارت 
اقتصاد نیز موظف شد بودجه خانوار سال97 را به دست 
بیاورد افزود: در آن راســتا نیز در جلسه بحث و بررسی 
صورت گیرد.  توفیقی با بیان اینکه این ادعا وجود دارد 
که افزایش دســتمزد موجب تورم می شــود گفت: در 
ایران چنین نیست. با توجه به اینکه دستمزد 50درصد 
ســبد معیشت را پوشش می دهد. بنابر این چرخه بین 
افزایش دستمزد و تورم در ایران برعکس است و افزایش 
دستمزد باعث مهار تورم می شود. نماینده کارگران در 
شورای عالی کار با بیان اینکه با افزایش دستمزد،سهم 
دســتمزد در قیمت تمام شده کاهش می یابد گفت: از 
آنجایی که دســتمزد مطابق سبد معیشت بالا نمی رود 
وی بیان کرد:بر اســاس ماده 41 قانون کار باید افزایش 
حقــوق کارگران با نگاهی بر تورم بر هزینه ها و ســبد 

معیشت کارگران انجام شود و این درحالیست که میزان 
واقعی تورم در افزایش حقوق کارگران لحاظ نمی شود 
و همیشــه افزایش دســتمزد مطابق میزان واقعی سبد 
معیشت نیست. توفیقی افزود:براساس علم اقتصاد باید 
نرخ تورم در هزینه کارگران ضرب شــده و عدد حاصل 
از مابه التفــاوت دریافتی و هزینه ها به حقوق کارگران 
افزوده شــود، اما افزایــش حقوق کارگــران با چنین 
معیاری اعمال نمی شود. رئیس کمیته مزد کانون عالی 
شورای اســلامی کار اضافه کرد: سالیانه اعلام می شود 
که افزایش حقوق و دســتمزد کارگران، کمی پایین تر 
از رشــد نرخ تورم اعمال می شــود، درحالی که میزان 

دریافتی کارگران با هزینه خانوار هماهنگی ندارد.
وی بیان کرد: به طور مثال اگر دستمزد 2میلیون تومان 
است،  هزینه سبد معیشت 4میلیون تومان است.یعنی 
حقــوق 50 درصد سبدمعیشــت را تأمین می کند در 
چنین وضعیتی انگار افزایش دستمزد معنا نداشته است.

نماینده کارگران در شورای عالی کار اظهار داشت: اعداد 
و ارقام تورم، اعداد و ارقام درج شده در سال124، سهم 
هزینه خانوار و درآمد خانوار از ســوی نمایندگان دولت 
حاضر در جلســه بیان شد که مقرر شد در جلسه بعدی 
نماینــده وزارت اقتصاد و صمت در این باره توضیحاتی 

ارائه کنند. زمان بعدی کمیته مزد مشخص نیست.

بنزین ارزان قیمت را 
نباید به کشورهای همسایه  بدهیم

علی ربیعی سخنگوی دولت با بیان اینکه افزایش قیمت بنزین 
از قبل پیش بینی شــده بود و درباره آن ســاعت ها فکر شده 
بود گفت: ما نباید بنزین ارزان قیمت را به کشور های همسایه 

بدهیم.
ربیعی گفــت: ما نباید بنزیــن ارزان قیمت را به کشــور های 
همســایه بدهیم. اگر افزایش قیمت بنزین از قبل گفته می شد 

مشکلات دیگری بوجود می آورد.
 سخنگوی دولت با بیان اینکه "قبول دارم نتوانستیم به بعضی 
سوالات پاســخ دهیم" گفت: اگر هر سال مبلغ بنزین افزایش 
می یافت نوعی شــوک روانی به جامعه داده می شــد. تصمیم 

گیری درباره افزایش قیمت بنزین هم ناگهانی نبوده است.
وی افزود: پیوست اجزای افزایش قیمت بنزین جلوگیری از آثار 

تورمی و افزایش قیمت کالا ها است.
سخنگوی دولت با بیان اینکه علاوه بر مبارزه با قاچاق سوخت، 
چرا باید یارانه استفاده از سوخت را به کشور های دیگر بدهیم، 
گفت: مدیریت مصرف امکان صادرات را فراهم می کند و همین 
طور جلوگیری از فساد و رانت های نهفته در دل آن، آثار مثبتی 

خواهد داشت.
وی گفت: 50 درصد مردم خودرو شــخصی ندارند و برخی از 

مردم دو تا سه تا ماشین دارند.
ســخنگوی دولت افزود: به نظر من توزیع ناعادلانه درآمد های 

بنزین غیر قابل قبول است.
علی ربیعی با بیان اینکه محور حمایت از یارانه معیشتی مردم 
را بر پایه یک خانواده 5 نفره قرار گرفته است گفت: درآمد 30 
هــزار میلیارد تومانی حاصــل از افزایش قیمت بنزین به مردم 

باز می گردد.
معاون ســازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه فقط 25 میلیون 
لیتــر بنزین از 95 میلیون لیتر مصرفی کشــور به قیمت آزاد 
فروخته می شود گفت: دولت حتی برای خودرو های دولتی هم 

سهمیه ای در نظر نگرفت تا در نهایت به نفع مردم باشد.
 "حمیدرضا عدل" با بیان اینکه در ســال آینده روزانه شــاهد 
کاهش 6 تا 10 میلیون لیتر بنزین خواهیم بود افزود: از ســال 
96 تا 97 با افزایش حــدود 14 درصدی مصرف بنزین مواجه 
بودیم و این افزایش مصرف بابت قاچاق ســوخت به کشور های 
منطقه بــود. او گفت: تفاوت قیمت بنزین در داخل کشــور با 

کشور همسایه دست کم 5 هزار تومان است.

ســیروس تالاری، رییس هیات مدیره استصنا 
گفت:عمده مشکل ما با آیین نامه های اجرایی 
وزارتخانــه های نفت، صمــت و بانک مرکزی 
اســت. لازم اســت که این آیین نامه ها مورد 
بازنگری قــرار گرفته و با قانــون تطبیق داده 

شود.
رییس هیات مدیره انجمن سازندگان تجهیزات 
صنعت نفت ایران یکی از دســتاوردهای دهه 
اخیر فعالیت سازندگان تجهیزات صنعت نفت 
در دوران تحریم را ایجاد شــرکت های دانش 
بنیان ها دانست و گفت: در حال حاضر بسیاری 

از شرکت های ما تبدیل به شرکت های دانش 
بنیان شده اند به این معنا که از مرحله طراحی 
تکنولوژی تا ساخت توسط شرکت های داخلی 

دانش بنیان انجام می شود.
وی افزود: تعداد شــرکت های دانش بنیان ما 
در حال افزایش اســت و از تعداد ۹۰ شــرکت 
در گذشته اکنون به ۱۵۰ شرکت دانش بنیان 
رسیده اســت. متقاضیان بسیاری هم در حال 

دریافت مجوز هستند.
رییس هیات مدیره انجمن سازندگان تجهیزات 
صنعت نفت ایران با بیان اینکه در بخش بانکی، 

مالــی، مقــررات صــادرات و واردات، گمرک، 
قراردادهــای پیمانی با کارفرما و .. مشــکلاتی 
داریــم، ادامــه داد: بــه طور مثــال در بخش 
بانکــی، بانک ها تضامین اعتبــاری لازم را به 

تولیدکنندگان نمی دهند.

شهرام رضایی مدیر برنامه ریزی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران از 
تخصیص سهمیه سرویس سوخت مدارس براساس پیمایش و به صورت اعتباری 

خبر داد.
رضایی با تاکید بر اینکه سهمیه پیش بینی شده برای سرویس مدارس به  صورت 
اعتباری خواهد بود و براساس پیمایش محاسبه و اختصاص می یابد، گفت: اداره  
کل آموزش وپرورش، مدارس و شهرداری ها موظف شدند همه اطلاعات رانندگان 
ســرویس های مدارس را در ســامانه ســپند ثبت کنند و پس از تایید کارگروه، 
اعتبار پیش بینی شده بر اساس پیمایش انجام شده در پایان ماه به صورت اعتباری 

در کارت بانکی آنها منظور می شود.
وی در تشــریح جزئیات بسته تکمیلی سهمیه سوخت ناوگان حمل ونقل شهری 
و بین شــهری، مصوب کارگروه متشــکل از وزارتخانه های کشور، نفت و سازمان 
برنامه و بودجه تصریح کرد: مطابق بســته مصوب، ســهمیه بنزین برای ناوگان 
آژانس شــهری یا همان تاکسی تلفنی های پیشین برای آن دسته از خودروهایی 
که تاکنون از جانب وزارت صنعت، معدن و تجارت یا ســازمان شــهرداری های 
کشــور ساماندهی شده اند، به میزان ۲۰۰ لیتر برای خودروهای تک سوز و ۱۲۰ 

لیتر برای خودروهای دوگانه سوز تعیین شده است.
وی افزود: مقر رشــد ســهمیه این خودروها تا دو ماه آینده مطابق با فهرســت 

اعلامی وزارت کشور، به صورت اعتباری در کارت بانکی رانندگان شارژ شود.

ë  سهمیه سوخت تاکسی های بین شهری پس از تایید سازمان راهداری
شارژ می شود

مدیر برنامه ریزی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران درباره ســهمیه 
بنزین تاکســی های بین شهری هم گفت: قرار شد سازمان راهداری و حمل ونقل 
جــاده ای فهرســتی از این خودروها در اختیار وزارت نفت قرار دهد تا ســهمیه 

سوخت آنها در کارت سوختشان منظور شود.
رضایی ســهمیه ماهانه برای خودروهای تک سوز بین شهری را ۷۵۰ لیتر و برای 
خودروهای دوگانه ســوز را ۴۵۰ لیتر عنوان کرد و افزود: سهمیه این خودروها از 
ابتدای آذرماه در کارت سوخت آنها اعمال خواهد شد و سهمیه یک هفته پایانی 

آبان نیز محاسبه و به همراه سهمیه آذر منظور می شود.
وی همچنین درباره سهمیه وانت بار و موتورسیکلت های حمل بار شهری گفت: 
در صورت ســاماندهی و ثبت پیمایش این ناوگان با تایید وزارت کشور، سهمیه 

آنها بر اساس پیمایش ثبت شده، افزایش خواهد یافت.
مدیر برنامه ریزی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران درباره ســهمیه 
تاکســی های ون شــهری گفت: این خودروها تاکنون کارت سوخت نداشته اند، 

بنابراین اعمال سهمیه آنها منوط به صدور کارت سوخت خواهد بود.
رضایی با بیان اینکه سهمیه این ناوگان به میزان ۶۰۰ لیتر در ماه پس از دریافت 
اطلاعات از وزارت کشور تعیین شده است، گفت: این سهمیه پس از صدور کارت 

جدید سوخت برای این خودروها اعمال خواهد شد.

ë سهمیه تاکسی های دوگانه سوز شهری به ۲۵۰ لیتر می رسد
وی از افزایش ســهمیه تاکسی های دوگانه سوز شهری از آذر خبر داد و افزود: از 
ابتدای آذرماه ســهمیه تاکسی های دوگانه سوز از ۲۰۰ لیتر کنونی به ۲۵۰ لیتر 

می رسد.
رضایی درباره ســهمیه تاکســی های اینترنتی هم گفت: به همه رانندگان مورد 
تایید از ســوی شــرکت های معتبر که دارای مجــوز از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت یا شهرداری ها هســتند و وزارت کشور آنها را تایید می کند، در صورتی 
که در ماه بیش از ۲۰۰ کیلومتر پیمایش داشــته باشــند، در ابتدای ماه آینده، 
اعتبار ســهمیه معادل اختلاف قیمت نخست با قیمت دوم به آنها تخصیص داده 

می شود.
وی با بیان اینکه این ســهمیه براســاس پیمایش و تا ســقف ۳۰۰ لیتر خواهد 
بود گفت: این ســهمیه به صورت اعتبار به کارت های بانکی اعلام شــده توســط 
شــرکت های مسافربر اینترنتی با سازوکار تعیین شــده از طریق بانک عامل به 

حساب مالک خودرو واریز خواهد شد.
رضایی در توضیح نحوه پرداخت ســهمیه سوختی که به صورت اعتبار در کارت 
بانکی مالکان منظور می شود، گفت: مقرر شده نهادهای متولی پیمایش و شماره 
حســاب بانکی رانندگان این خودروها را به ما اعلام کنند، ما نیز این فهرست را 
در اختیــار بانک عامل قرار می دهیم و در پایان ماه، مبلغی که تفاوت نرخ بنزین 
آزاد و سهمیه ای است به عنوان اعتبار در کارت بانکی معرفی شده منظور می شود.

وی افزود: از این اعتبار فقط می شــود در جایگاه ها اســتفاده و هزینه بنزین را 
پرداخت کرد و امکان اســتفاده از آن به صورت برداشت نقدی یا خرید از طریق 

کارت خوان های دیگر وجود ندارد.

مدیر برنامه ریزی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با تاکید بر اینکه 
اعتبار یادشده براساس پیمایش و تا سقف تعیین شده قابل پرداخت است، گفت: 
در صورت اســتفاده نکردن این اعتبار در کارت بانکی رانندگان و مالکان ناوگان 

حمل ونقل شهری و بین شهری ذخیره خواهد شد.

اقتصادی

مشکل سازندگان داخلی صنعت نفت
 با آئین نامه های اجرایی

مدیریت بهینه بدبختی با بنزین
یک تحلیلگر اقتصادی در یادداشتی در تحلیل اصلاح قیمت 
بنزین با توجه به شرایط اقتصادی کشور، با بیان این که تداوم 
سیاســت های اقتصادی موجود سبب افت تدریجی و پیوسته 
رفاه مردم ایران می شود، نوشت: اگر نمی خواهیم به این مرگ 
تدریجی تن بدهیم، باید به جراحی تن بدهیم. روشن است که 
جراحی، درد و خونریزی دارد اما منفعت هر بیماری از جمله 
اقتصاد بیمار ایران در جراحی اقتصادی است نه نادیده گرفتن، 

خود را به نادانستن زدن یا به جادو و جنبل متوسل شدن!
در یادداشت علی سرزعیم آمده است:

اول؛ مــن احتمــالا مفصل ترین کتاب در نقد سیاســت های 
دولت های محمود احمدی نژاد را با عنوان »پوپولیسم ایرانی« 
نوشته ام. سر ســازگاری با پوپولیســت ها ندارم اما در همان 
کتاب نوشتم که سیاست پرداخت نقدی، ایده درستی بود که 
محمود احمدی نژاد به یکی از بدترین شکل های ممکن اجراء 
کرد، اما همان اجرای نصفه - نیمه و بد نیز بعداً نشان داد که 

تا اندازه ای در کاهش فقر و کاهش نابرابری مؤثر بوده است.
دوم؛ اقتصاد ایران بیمار است و سیاست های گذشته بر شدت 
بیماری افزوده اند. جراحی ناگزیر شده است، اما جراحی باید 
بر بســتر یک بسته سیاستی منسجم صورت گیرد که اصلاح 

قیمت  حامل ها را هم شامل می شود.
ســوم؛ افزایش قیمت بنزین به روشی که انجام شد، بهترین 
طرح افزایش قیمت و بازتوزیع منابع نیست. روش های بسیار 
بهتری نیز وجود داشــت ولی اکنون باید به سیاســت فعلی 

پرداخت.  
مــن در متن »مدیریــت بهینه بدبختی« توضیــح دادم که 
کیک اقتصاد به واســطه رشد منفی کوچک شده و تورم بالا 
قدرت خرید خانوارهای ایرانــی را کاهش داده و بدبختی در 
اقتصــاد ایران به وجود آورده اســت. هنر سیاســتگذاری در 
وهله اول )میان مدت و بلندمدت( افزایش رشــد و مهار تورم 
و در کوتاه مدت )مهار فقر فزاینده( اســت. فقرزدایی زمانی با 
تخصیص بهتر منابع دولت به ســمت فقراست اما در شرایط 
تحریــم که دولت به زحمت حقوق و دســتمزد می دهد و با 
کســری بودجه بزرگ مواجه اســت، دیگر توزیع بهتر منابع 

دولتی موجود ممکن نیست.
تداوم وضع موجود یعنی، بدبختی بیشتر بر روی بخش ضعیف 
جامعه منتقل شود که تبعات ســنگینی خواهد داشت. تنها 
راه موجود بازتوزیع اســت. مقصود از بازتوزیع یعنی با مالیات 
یــا افزایش قیمت برخی کالاها یا خدمــات مثل بنزین، رفاه 
طبقات بالا و متوسط کاسته شود تا از منابع حاصله پرداخت 
به اقشار پایین تر صورت گیرد. این دقیقا همان مدیریت بهینه 

بدبختی است!
کمتر از نیمــی از خانوارهای ایرانی خــودرو دارند که دقیقا 
5 دهــک بالای جامعه را تشــکیل می دهند. این اقشــار در 
کوتاه مدت به واســطه افزایش قیمت بنزین بازنده هستند و 
پنج دهک پایین جامعه که فاقد خودرو هســتند از بازتوزیع، 
بیش از پیامدهای منفی و غیرمستقیم افزایش قیمت بنزین 

منتفع می شوند.
بنابراین مسئله این اســت که سیاستمدار رضایت کدام قشر 
را دنبال کند. اگر سیاســتمدار به کوتاه مدت سیاســی خود 
نــگاه کند )یعنی عــدم افت محبوبیت یا عدم تشــدید افت 
محبوبیت(، باید رضایــت پنج دهک بالا را دنبال کند اما اگر 
مصلحت کوتاه مدت و بلندمدت اقتصاد را نگاه کند باید از خیر 

محبوبیت بگذرد.
پنج دهک بالای جامعه ایران صدای بلندتری در رســانه های 
رســمی )روزنامه ها، سایت ها و ...( و رســانه های غیررسمی 
)تلگرام و ...( و حتی بیشتر دستگاه های دولتی و حتی مراجع 
تصمیم گیری دارند و بیشــتر و موفق تر از پنج دهک ضعیف 
می توانند به مســئولان فشــار وارد کنند و آن ها را به سمت 

سیاست های ناظر بر منافع خود سوق دهند.
پنج دهک پایین تر چون در استان های دورتر از مرکز هستند 
و به رســانه های جمعی و دســتگاه های حاکمیتی دسترسی 
کمتــری دارند، فشــار سیاســی کمتــری وارد می کنند تا 
سیاســت های معطوف به فقرزدایی و منافع آن ها در دستور 
کار قرار گیرد. این مسئله یکی از دلایل اصلی عدم اصلاحات 
اقتصادی در ایران است. تردید نکنیم که تداوم سیاست های 
اقتصادی موجود، ســبب افت تدریجی و پیوســته رفاه مردم 
ایران می شــود. اگر نمی خواهیم به این مــرگ تدریجی تن 
بدهیم باید به جراحی تن بدهیم. روشن است که جراحی درد 
و خونریزی دارد اما منفعت هر بیماری از جمله اقتصاد بیمار 
ایران در جراحی اقتصادی اســت نه نادیده گرفتن، خود را به 

نادانستن زدن یا به جادو و جنبل متوسل شدن.
روشن اســت که این اصلاحات اقتصادی در بستر اصلاحات 
اقتصاد سیاسی موفق می شــود. یعنی نظام حکمرانی کشور 
باید همزمان اصلاح شود تا سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی 
برای همراهی با این اصلاحات اقتصادی ســخت دوباره ایجاد 
شود. همراهی جامعه با اصلاحات اقتصادی مستلزم همراهی 
نهادهای حکمرانی با اصلاحــات بنیادین در نظام حکمرانی 
است. تنها دست در دست هم می توان از یک فرجام بد به یک 
فرجام خوب منتقل شــد. فراموش نکنیم که تقدیر ما و هیچ 
کشوری لزوما انحطاط تدریجی نیست بلکه تدبیر جمعی است 

که مسیر آینده ما را مشخص می کند.
اصلاحاتی لازم است که راه بدبختی را ناگزیر نسازند تا مجبور 

به »مدیریت بهینه بدبختی« نشویم.

تخصیص سهمیه سوخت سرویس مدارس بر اساس پیمایش

داریوش باقرجوان مدیرکل حمل و نقل مســافر 
ســازمان راهــداری و حمل و نقل جــاده ای از 
ممنوعیت افزایش کرایه اتوبوس و تاکســی های 

بین شهری و برخورد شدید با متخلفان خبر داد.
باقرجوان درباره آخرین وضعیت ســهمیه بنزین 
ناوگان سواری کرایه بین شــهری برای ۳۵ هزار 
دستگاه تاکســی بین شــهری با پلاک »ع« در 
کشور اظهار داشت: بر اساس ابلاغیه وزارت کشور 
برای تاکســی های بین شــهری تک سوز ۷۵۰ 
لیتر و برای تاکسی های بین شهری دوگانه سوز 
معادل ۶۰ درصد تک ســوز )۴۵۰ لیتر( در نظر 

گرفته است. اما دو ماه مهلت داده شد تا سازمان 
راهــداری در بحث پیمایش اقدامات للزم را انجام 
دهد. وی ادامه داد: پس از دو ماه، سهمیه سوخت 
خودروهای ســواری کرایه بین شهری بر اساس 
میــزان کارکرد و فعالیت اختصــاص می یابد؛ به 
این معنا که به میــزان پیمایش و همزمان با آن، 
جابجایی مسافر داشته باشند، سوخت دریافت می 
کنند و این سهمیه بندی ۷۵۰ یا ۴۵۰ لیتر منتفی 
خواهد شد. به عبارت دیگر، پیمایش وسایل نقلیه 
به تنهایی قابل قبول نیست و تنها پیمایشی مورد 
قبــول خواهد بود که در آن مســافر نیز جابه جا 

شــود. باقرجوان افزود: آن دسته از رانندگانی که 
این دو مورد شــامل پیمایش و جابه جایی مسافر 
را داشته باشــند و همراه آن قوانین و مقررات را 
رعایت کنند و تخلفی در زمینه اخذ کرایه نداشته 

باشند، سوخت به آنها تعلق می گیرد.

برخورد با افزایش کرایه تاکسی های
 بین شهری

غلامرضا حسن پور رییس بســیج اصناف، بازاریان و 
فعالان اقتصادی کشور گفت: بسیج اصناف با داشتن 
۵۰۰ هزار عضو در نظارت و بازرسی بر بازار و کنترل 
قیمت هــا، اتاق اصنــاف را همراهی و نیــروی مورد 
نیاز این بخــش را تامین می کند. حســن پور اظهار 
کرد: کالاهای اساســی و مورد نیــاز مردم به وفور در 
انبارها،فروشــگاه ها و گمرکات کشــور وجود دارد و 
کمبود هیچ کالایی را شــاهد نیســتم بلکه برای ماه 

های آینده نیز ذخایر قابل اطمینانی وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه بعد از اجرای طرح اصلاح قیمت 
بنزین برای برخــی مردم نگرانیهایــی برای افزایش 

قیمت ســایر کالاها ایجاد شده است افزود: اصناف و 
بازاریان ما به طور قطع انصاف را در مبادلات تجاری 
روزمره خود رعایت می کننــد؛ همه اصناف در کنار 
اینکه خود فروشــنده هســتند در موارد متعدد دیگر 
خریدار هســتند و هر گونه افزایش قیمت برای خود 
آنها نیز مشــکل ایجــاد خواهد کرد. رییس بســیج 
اصناف، بازاریان و فعالان اقتصادی کشــور ادامه داد: 
مسئولان به دنبال آن هستند که مشکلات مردم را به 
حداقل برسانند ، بیشتر اصناف مسئولان را همراهی 
می کنند اما عده قلیلی نیز در جامعه اصناف و بازریان 
هستند که تنها منافع خود را دنبال و در صورت عدم 
نظارت ممکن است از این شرایط سوء استفاده کنند. 

ë  بسیجیان برای بازرسی بر اصناف وارد بازار
می شوند

وی تصریــح کرد: وزیر صنعت، معــدن و تجارت در 
تماس تلفنی که با بســیج اصناف داشــتند خواستار 
همکاری بیشــتر بســیج به ویژه برای نظارت بر بازار 

شدند که از طرف ما نیز مورد موافقت قرار گرفت.
حســن پور گفــت: بســیج اصناف با داشــتن 500 

هــزار نفر عضو برای نظارت بر بــازار و کنترل قیمت 
ها اتاق اصناف را در بازرســی هــا همراهی و نیروی 
مورد نیاز این بخش را تامین می کند. وی با اشــاره 
به الزاماتی که برای اجرای این طرح مورد نیاز اســت 
گفت: مســئولیت نظارت و بازرسی بر عهده اتاق های 
اصناف اســت و بسیج  اصناف فقط تیم های بازرسی 
را همراهی می کند.  حســن پور گفت: بسیج اصناف 
با داشــتن 500 هزار نفر عضو در نظارت و بازرســی 
بر بازار و کنترل قیمت هــا،  اتاق اصناف را همراهی 
و نیروی مورد نیاز این بخــش را تامین می کند. وی 
افزود: 500 هزار نفر عضو در بســیج اصناف و بازریان 
داریم که برای این بازرسی های از ظرفیت های خود 
بســیج اصناف استفاده می شود و از سایر بخش های 

بسیج کمک گرفته نمی شود.

ë گزارش گران فروشی ها به بسیج اصناف
رئیس بسیج اصناف و بازریان اظهار داشت: از بازرسی 
های که انجام می شود یک برگه نیز به بسیج اصناف 
ارسال خواهد شد تا بتوان پیگیری های بعدی را برای 

رسیدن به نتیجه انجام داد.

نماینده مرکز آمار گزارشی از میزان هزینه کرد خانوار ارائه داد

بسیجِ ۵۰۰ هزار بسیجی 
برای نظارت بر قیمت ها و مقابله با گرانی

خبر کوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه
۶۰ درصد ایل راه های عشایری خراسان شمالی نیاز به مرمت دارد

زنجان-خبرنگاریادگار امروز :
نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه زنجان 
گفــت: بزرگ ترین هنر کتابداران و فعالان حوزه 
کتاب این اســت که برای افزایش اقبال مردم به 

کتابخوانی راهکارهای خلاقانه داشته باشند.
حجت الاســلام علی خاتمی روز دوشــنبه در 
دیدار با شــماری از کتابــداران و کارکنان اداره 
کل کتابخانه های عمومی اســتان افزود: با همه 
توفیقاتی که در نتیجه تلاش کتابداران و فعالان 
حوزه کتــاب در ارتقای شــاخص های کتاب و 
کتابخوانی حاصل شــده است، باید بپذیریم که 

اقبال مردم به ویژه جوانان به کتاب کم است.
وی اظهار داشت: تلفیق تاریخ مدنیت هشت هزار 
ساله در ایران و ســفارش دین مقدس اسلام به 

خواندن و تعلیم و تعلم، زمینه های رسیدن به نقطه های متعالی در علم را فراهم کرده است.  
امام جمعه زنجان گفت: باید برای تشویق و ترغیب افراد به کتاب و کتابخوانی تلاش بیشتری 

شود.  
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان زنجان در این دیدار، ایجاد انگیزه برای مطالعه، دسترسی 
آســان به خدمات و ایجاد مهارت و آموزش را سه راهبرد اصلی در تدوین و اجرای برنامه ها در 
این اداره کل عنوان کرد و گفت: در زمان حاضر ۹۶ باب کتابخانه عمومی در اســتان مشــغول 
خدمات رسانی به شهروندان است و این در حالی است که قبل از انقلاب فقط سه باب کتابخانه 

عمومی در این استان وجود داشت.
امیرعلی نیکبخش افزود: ۱۰ باب کتابخانه عمومی در استان در دست احداث است که چهار باب 

آن در سال جاری افتتاح می شود و مابقی نیز طی ۲ سال آینده به بهره داری خواهد رسید.  
وی اظهار داشــت: از ۹۶ باب کتابخانه عمومی فعال در اســتان، ۱۷ کتابخانه مشــارکتی، ۳۵ 

باب کتابخانه روستایی، ۴۱ کتابخانه شهری و سه 
کتابخانه به صورت سیار است.  

مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان زنجان 
با بیان اینکــه هم اکنون حــدود ۸۵ هزار نفر 
در این اســتان معــادل ۸.۵ درصد جمعیت در 
کتابخانه های عمومی عضو هســتند، گفت: این 

میزان بیش از ۲ برابر میانگین کشوری است.  
وی با بیان اینکه یک میلیون و ۳۸۰ هزار نسخه 
کتاب در کتابخانه عمومی اســتان وجود دارد، 
گفت: امروز به ازای هر ۱۱ هزار نفر جمعیت در 
اســتان زنجان یک باب کتابخانه عمومی وجود 
دارد که با افتتاح کتابخانه های در دست احداث، 
این نسبت به یک کتابخانه به ازای هر ۱۰ هزار 
نفر خواهد رسید و این شاخص استاندارد، ۴ سال 

زودتر از چشم انداز ۱۴۰۴ محقق می شود.  
نیکبخش در بخش دیگری ازسخنان خود با بیان اینکه امروز نقش آفرینی کتابداران در کتابخانه 
های عمومی منحصر به نقش کتابداری نیســت، اظهار داشــت: کتابداران به عنوان مسئولان 
فرهنگی و کتابخانه ها در حکم پایگاه های فرهنگی هستتند و از ارائه آموزش های مختلف تا 

مهار آسیب های اجتماعی در سرلوحه فعالیت های آنان است.  
وی ادامه داد: فعالیت در راستای تبیین بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی از برنامه های اولویت دار 

در کتابخانه های عمومی است.  
مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان زنجان با بیان اینکه زنجان در حوزه فعالیت خیران در 
کتابخانه سازی از استان های ممتاز و پیشرو کشور است، گفت: طی چهار سال گذشته، ۳۳۰ 

هزار نسخه کتاب از سوی شهروندان استان به کتابخانه های عمومی اهدا شده است.
“ حال خوش خواندن« شعار بیست و هفتمین دوره هفته کتاب )۲۳ تا ۳۰ آبان( است. 

کرمانشاه-خبرنگار یادگار:
 معاون بازرسی و نظارت اتاق اصناف کرمانشاه 
از ابلاغ دســتورالعمل های اجرایی برخورد با 

گرانفروشی در این استان خبر داد.
رامین پهلوانی  با تاکید بر اینکه اتاق اصناف 
عامل اجرای سیاست گذاری ها است، اظهار 
داشت:   مسئولان اتاق اصناف، وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و تعزیــرات حکومتی اعلام 

کردند که نباید قیمتها افزایش داشته باشد.  
وی با اشاره به اینکه مقوله بنزین جدا از سایر 

کالاها و خدمات اســت، افزود: به منظور پیشــگیری از افزایش 
قیمت باید نظارت جدی و همگانی اعمال شود. 

معاون بازرســی و نظارت اتاق اصناف کرمانشــاه با بیان اینکه 
پیشــگیری از افزایش قیمتها صرفا نباید شــعاری باشد، گفت: 
دســتورالعملهای اجرایی به منظور برخورد با گرانفروشی ابلاغ 

شده است.  
پهلوانی با تاکید بر اینکه جرائم فعلی بازدارندگی ندارند، خاطرنشان 
کرد: در این راستا تعزیرات حکومتی باید جرائم را سنگین تر کند 
در غیر این صورت شاهد افزایش قیمتها خواهیم بود.   وی با تاکید 
بر اینکه جرائم فعلی بازدارندگی ندارند، خاطرنشان کرد: در این 

راستا تعزیرات حکومتی باید جرائم را سنگین تر کند در غیر این 
صورت شاهد افزایش قیمتها خواهیم بود.  

معاون بازرسی و نظارت اتاق اصناف کرمانشاه با بیان اینکه برای 
جلوگیری از گران فروشی نباید خریدهای غیرضروری انجام شود، 
بیان کرد: مادامی که با وجود گرانی از خرید استقبال شود انتظار 

دلالی هم وجود دارد.
پهلوانی گفت: با وجود افزایش قیمت بنزین می توان از وســائل 
نقلیه عمومی استفاده کرد تا عده ای سودجو ایجاد ناامنی نکنند. 

وی با بیان اینکه میزان نقدینگی در جامعه بالاســت، افزود: به 
منظور برخورد با گرانفروشــی باید دستگاه های نظارتی به طور 

قاطع عمل کنند.  

معاون بازرسی و نظارت اتاق اصناف کرمانشاه 
گفت: در کرمانشــاه ۴۰ هــزار واحد صنفی 
مجــوزدار و ۱۲ هزار واحد بدون مجوز وجود 
دارد در حالی که شــمار بازرسان اتاق اصناف 

تنها هفت نفر است.
پهلوانی عنوان کرد: با بروز رســانی سیستم 
های نظارتی و افزایش شــمار بازرسان و نیز 
سنگین تر شدن جرائم تعزیراتی می توان مانع 

از افزایش قیمتها شد.
وی بیان کرد: مردم باید به عنوان بازرس وارد 
عمل شده و با نیروهای بازرســی همکاری کنند و بازرسان نیز 

نظارتها را افزایش دهند.  
معاون بازرســی و نظارت اتاق اصناف کرمانشــاه با بیان اینکه 
امنیــت سیاســی، اقتصــادی، اجتماعی و فرهنگــی تعریفی 
نســبی دارد، افزود: دنیا نیز درگیر نا به ســامانی های اقتصادی 
 اســت هرچند در کشــور ما بــه دلیل تحریــم وضعیت حادتر 

است.
پهلوانی با بیان اینکه مردم باید عزت نفس داشته و با مسئولان 
همدلی کنند، گفت: با خریدهای غیرضروری دلالان شــرایط را 

برای افزایش قیمت فراهم خواهند کرد.

ابلاغ دستورالعمل های اجرایی برخورد با گرانفروشی در کرمانشاه

امام جمعه زنجان:

افزایش اقبال به کتابخوانی نیازمند راهکارهای خلاقانه است

فرماندار پارس آباد: تمهیدات لازم 
برای برگزاری انتخابات سالم فراهم شده است

اردبیل-خبرنگار یادگار امروز :
فرماندار پارس آباد مغان گفت: تمهیدات لازم برای برگزاری انتخابات سالم و امن در 

این شهرستان فراهم و تمامی مشکلات احصا شده است.
علی علایی در جلسه شــورای اداری پارس آباد افزود: هیچ شعبه رای در این دوره 
اضافه یا حذف نشده و با همان تعداد شعبات اخذ رای انتخابات برگزار خواهد شد.

وی اظهارداشت: ممکن است برخی شعبات جابجا شوند اما افزایش یا کاهش شعبه 
وجود نخواهد داشت.

علایــی با بیان اینکه توان مدیران در چنین مواقعی اســت که ظهور و بروز پیدا 
می کند،افزود: همکاری تمامی دستگاه های دولتی در این دوره قابل انتظار است و 
مدیران باید با تمامی امکانات در خدمت برگزاری یک انتخاب شفاف و پرشور باشند.
وی به نقش مهم و سرنوشت ســاز مطبوعات ، رسانه ها و خبرگزاری ها اشاره کرد 
و گفت: به همراهی و همکاری رسانه ها در اطلاع رسانی و انعکاس اخبار درست و 
دقیق و بیان مشکلات مردم و معضلات جامعه نیازمندیم و دست یاری به سمت 

آنها دراز می کنیم.
فرماندار پارس آباد همچنین با تبریک سالروز آزادسازی سوسنگرد افزود: آزادسازی 
این شهر استراتژیک حاصل رشادت رزمندگان و ایثارگران هشت سال دفاع مقدس 

بود که با از جان گذشتگی و شهادت بسیاری از جوانان غیور کشور حاصل شد.
علایی با تبریک هفته بسیج نیز گفت:  بسیج همیشه و در هر زمان گوش به فرمان 

ولایت فقیه بوده و پشتیبان امنی برای کشور و ملت و نظام بوده و خواهد بود.
او با اشاره به رویدادهای اخیر کشور در خصوص اصلاح بهای سوخت و هدفمندی 
یارانه ها ،آن را تصمیم سران قوا و به نفع مردم دانست و بیان کرد: دشمن همیشه 
در کمین است تا از هر فرصت پیش آمده به نفع خود و به زیان مردم بهره برداری و 

سوء استفاده کند که ما باید هوشیار باشیم و آب به آسیاب دشمن نریزیم.
علایی افزود: این تصمیم پشــتوانه لازم برای اجرای هدفمندســازی را دارا بوده و 
تدابیر لازم برای کنترل و سوء استفاده های احتمالی فرصت طلبان و سودجویان را 

اتخاذ کرده است.
پارس آباد مغان در شمال اردبیل و در جوار جمهوری آذربایجان قرار دارد.

همدان در تولید سیب زمینی رتبه نخست کشور 
است

همدان-خبرنگاریادگار امروز :
مدیر زراعت ســازمان جهادکشاورزی همدان گفت: این استان با ۲۱ 
هزار و ۲۲۰ هکتار ســطح زیرکشت سیب زمینی و تولید سالانه ۸۹۵ 

هزار و ۸۵۰ تن رتبه نخست کشور را به خود اختصاص داده است.
امیر لاهوتیان با بیان اینکه متوســط برداشــت سیب زمینی از مزارع 
اســتان همدان ۳۴ تا ۴۰ تن در هر هکتار اســت اظهار داشت: یک 

پنجم سیب زمینی کشور در همدان تولید می شود.
وی ادامــه داد: شهرســتان بهار بــا پنج هــزار و ۹۴۰ هکتار اراضی 
زیرکشت سیب زمینی و تولید ۲۵۰ هزار تن رتبه نخست تولید سیب 

زمینی استان در سال ۹۸ را به خود اختصاص داده است.
مدیر زراعت ســازمان جهادکشــاورزی همدان ادامه داد: با توجه به 
حجم بالای تولید ســیب زمینی در استان و نیاز به استفاده بهینه از 
این محصول راهبردی، در کنار بحث تولید، تقویت و گســترش سه 
بخش دیگر شامل ســردخانه ها، صنایع تبدیلی و صادرات نیز مورد 

توجه سازمان جهاد کشاورزی همدان است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر ۵۵ واحد سردخانه ای با ظرفیت ۱۴۱ 
هزار و ۳۵۰ تن با مجوز بهره برداری از ســازمان جهاد کشاورزی در 
سطح استان فعال هستند افزود: با این تعداد زمینه اشتغال ۵۵۲ نفر 

فراهم شده است.
لاهوتیــان ادامه داد: ۵۳ واحد ســردخانه ای با ظرفیت ۱۷۱ هزار و 
۹۰۰ تن با اشــتغال ۵۴۹ و ســه واحد فرآوری ســیب زمینی نیز با 
ظرفیت ۱۱۷ هزار و زمینه اشتغال ۳۰۱ نفر در سطح استان در حال 

ساخت است.
مدیر زراعت سازمان جهاد کشــاورزی همدان گفت: صادرات سیب 
زمینی به خارج از کشــور برای حمایت از کشــاورزان استان همواره 
در دســتور کار این ســازمان قرار دارد و در همین راستا در سال ۹۷ 
در حدود ۱۳۶ هزار و ۶۳۲ تن ســیب زمینــی به ارزش ۷۰ میلیون 
دلار و در ۶ ماهه اول ســال ۹۸ نیز ۵۴ هزار و ۲۵۰ تن به ارزش ۱۹ 
میلیون و ۵۰۰ هزار دلار از اســتان همدان به کشــورهای همسایه 

صادر شده است. 
لاهوتیان با بیان اینکه این اســتان ســالانه یکصد هزار تن بذر سیب 
زمینی نیاز دارد افزود: بذرهای ســیب زمینی تولیدی استان شامل 
بانباˈ اســت که در پایه های  ســانتهˈ و̍  مارفوناˈ،̍  آگریاˈ،̍  ارقــام̍ 

مختلف بذری است. 
وی اضافه کرد: بذر به عنوان مهمترین نهاده کشــاورزی و اساســی 
ترین ابزار تولید کیفی در کشــاورزی اســت که اهمیت ویژه ای در 
افزایش و پایداری تولید، حفظ و توســعه ارقام متناسب با شرایط آب 

و هوایی دارد. 
مدیر زراعت ســازمان جهاد کشــاورزی همدان با بیان اینکه پروسه 
تولید بذر از آزمایشــگاه ها و مراکز تحقیقاتی شروع می شود افزود: 
محققان به نژادی، اصلاح و تکثیر گیاهان با مطالعه روی خصوصیات 
ارقام مختلف و با در نظر گرفتن شــرایط آب و هوایی رو به تغییر هر 

منطقه، رقمی جدید را به عنوان هسته اولیه بذر معرفی می کنند. 
لاهوتیان ادامه داد: هســته هــای اولیه بذری در مــزارع تحقیقاتی 
مخصوص تولید بذر کشــت شده و در نهایت پس از سه تا چهار سال 
خالص و تکثیر و در طبقه بذر گواهی شده و هیبرید وارد چرخه تولید 

شده و در اختیار کشاورزان قرار می گیرد. 
گفتنی اســت، ۱۰۰ درصد مزارع سیب زمینی استان مکانیزه  و ۹۵ 

درصد سطح این مزارع مجهز به سیستم آبیاری تحت فشار است. 
===================

خراسان شمالی-خبرنگاریادگار امروز:
ایل راه های عشــایر خراسان شمالی یکهزار و 
۸۵۰ کیلومتر است که به گفته مدیرکل امور 
عشایر استان بیش از ۶۰ درصد آن به مرمت 

و بازسازی نیاز دارد.
محمدرضا قلی پور  اظهار داشت: از این میزان 
ایل راه یکهــزار و ۲۰۰ کیلومتــر در حوزه 
سرزمینی خراسان شــمالی و ۶۵۰ کیلومتر 

دیگر هم مربوط به استان گلستان است.
مدیرکل امور عشــایر خراسان شمالی افزود: 
۵۰ میلیارد اعتبار برای مرمت و بازساری ایل 

راه های عشایری مورد نیاز است.
وی اظهار داشــت: در فصل ییلاق و قشلاق 
هرساله باید ایل راه های عشایری برای عبور 
و مرور تیغ زنی شــود و در برخی از نقاط نیز 
نیاز بــه ابنیه دارد. وی افزود: به علت کمبود 
اعتبار در حوزه ایل راه ها بیشــتر به تیغ زنی 
اکتفا می کنیم که با کوچکترین باران و سیل 
دوباره تخریب می شود اما اگر به صورت فنی 

تر بپردازیم تا پنج سال پاسخگو است.
مدیرکل امور عشــایر خراسان شمالی گفت: 
مرمت نشدن ایلراه ها باعث ایجاد مشکلاتی 

در ارائه خدمات رســانی به خانوارها خواهد 
شد. قلی پور افزود: هرساله بخشی از ایلراه ها 
و مراتع عشــایر توسط افراد سودجو و برخی 
از کشــاورزان تصرف می شود، در زمان کوچ 

خانوارهــا به اجبار از جاده ها تردد می کنند 
که بعضا موجب حادثه ناگواری نیز برای آنان 

و دام ها رخ می دهد.
وی گفت: تخریب ایل راه ها و مراتع در مسیر 

کوچ باعث شده اســت که بعضا عشایر رو به 
تغذیه دستی دام کنند.

وی افزود: ایل راه های خراسان شمالی از سه 
ایلراه اصلی تشــکیل شده که ایل راه شمالی 
آن شــامل مسیر شــمال شهرســتان های 
قوچان، فاروج، شیروان، گیفان، راز و جرگان 

و مراوه تپه است.
قلــی پــور اظهار داشــت: ایــل راه جنوبی 
در مســیر جنوب شهرســتان های قوچان، 
فاروج، شــیروان، اســفراین، جنوب بجنورد، 
قوری میدان و مراوه تپه است و ایل راه میانی 
از قوچان تا مانه  و سملقان در اطراف رودخانه 

اترک و کالیمانی و مراوه تپه است.
پنج هزار و ۳۵۰ خانوار عشــایری خراســان 
شمالی بیش از ۷۰۰ هزار راس دام سبک در 
اختیار دارند که ۲۵ درصد گوشــت استان را 

تولید می کنند.
هم اکنون عشایر خراسان شمالی با جمعیتی 
بیش از ۳۰ هزار نفر در قالب ۲ ایل زعفرانلو 
و شــادلو و   ۳۸طایفه با شــیوه های سنتی 
کوچرو و نیمه کوچرو در این استان کوچروی 

می کنند.

ایستگاه الندشت قطار شهری مشهد
 به بهره برداری رسید

مشهد-خبرنگار یادگار امروز : ایستگاه الندشت خط دوم قطارشهری 
مشــهد واقع در خیابان کوهسنگی این شــهر به بهره برداری رسید. 
شهردار مشهد در مراســم بهره برداری از این ایستگاه گفت: تکمیل 
پروژه قطارشهری مشهد از اولویت های مدیریت شهری است و با قوت 
ادامــه دارد. محمد رضا کلایی افزود: تمام تلاش خود را برای تکمیل 
خط سوم و همچنین ساخت خط چهارم نیز به کار بسته ایم و به رغم 
افزایش قیمت ها سعی می شود خللی در اجرای این پروژه ها ایجاد نشود.

معاون عمران و حمل و نقل شــهردار مشهد نیز در این مراسم گفت: 
برای ســاخت ایستگاه الندشت در خط دوم هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال 
هزینه شده است. خلیل الله کاظمی افزود: ایستگاه کوهسنگی نیز تا دو 
هفته آینده بهره برداری می شود. وی ادامه داد: حدود پنج هزار میلیارد 
ریال برای تکمیل خط دوم قطار شهری کمبود اعتبار داشتیم که این 
اعتبار با درخواست از شورای شهر از طریق وام به این خط تزریق شد.

معاون عمران و حمل و نقل شهردار مشهد گفت: خط سوم قطارشهری 
نیز به طول ۲۸.۵ کیلومتر در دســت ســاخت است و سعی می شود 
مسیر ۵.۲ کیلومتری این خط از میدان شهدا به پایانه تا سال ۱۴۰۰ 
به بهره برداری برســد. کاظمی افزود: با توجه به اصلاح نرخ سوخت و 
افزایش تقاضا برای اســتفاده از حمل و نقل عمومی، تقویت و افزایش 
ســرعت ســرویس دهی حمل ونقل عمومی در دستور است و ۱۰۰ 
دستگاه اتوبوس تا پایان سال به ناوگان اتوبوسرانی مشهد اضافه می شود.
وی ادامه داد: ۷۰ دستگاه مینی بوس جدید هم به ناوگان اتوبوسرانی 

اضافه شده و ۳۰ دستگاه نیز تا پایان سال وارد این خطوط می شود.
معاون عمران و حمل و نقل شهردار مشهد گفت: طی دو روز گذشته 
استفاده از قطارشهری در مشهد حدود ۱۵ درصد افزایش یافته  است از 
این رو سر فاصله زمانی رسیدن ایستگاه به قطار به ۴.۵ دقیقه کاهش 
یافته است.  ساخت و توسعه قطارشهری منجر به زیست پذیری بیشتر 
شهری می شود رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی شورای اسلامی 
شهر مشهد نیز در این مراسم گفت: تکمیل و ساخت پروژه های بزرگ 
نظیر خطوط مترویی از اولویت های شورای پنجم بوده و هست. محمد 
هادی مهدی نیا با بیان اینکه قطارشهری منجر به زیست پذیری بیشتر 
شــهری می شود افزود: فارغ از نگاه سیاسی، ادامه و توسعه پروژه های 
قطارشهری به رغم شــوک ارزی در دستور کار بود. وی ادامه داد: اگر 
روند توســعه ای حمل و نقل عمومی مبتنــی بر حمل و نقل پاک و 
ریلی نباشد ترغیب مردم به حمل و نقل عمومی امکان پذیر نخواهد 
بود. رئیس کمیســیون عمران شورای اسلامی شهر مشهد گفت: در 
طرح های تفصیلی شــهری نیز باید نگاه ویژه ای به حوزه حمل و نقل 

عمومی داشت.

معرفی قم به عنوان پایتخت جهان اسلام 
در سال 1407

قم -مریم یقینی-خبرنگاریادگارامروز : شهردار قم با بیان اینکه هر 10 
سال یکبار کشورهای اسلامی یک شهر را به عنوان پایتخت فرهنگی 
جهان اسلام انتخاب می کنند گفت: امیدواریم بتوانیم در سال 1407 
با انجام هماهنگی های لازم و رسیدن به جایگاه موردنظر، قم به عنوان 
پایتخت فرهنگی جهان اسلام معرفی کنیم.  مرتضی سقائیان نژاد در 
دیدار با آیت الله ســیدمحمد سعیدی تولیت آستان مقدس و نماینده 
ولی فقیه در اســتان قم که در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت 
انجام شــد، طی ســخنانی از مصوبه شــورای فرهنگ عمومی برای 
نام گــذاری روز ورود حضــرت معصومه)س( به قــم هم زمان با 23 
ربیع الاول به عنوان روز قم یاد و اظهار کرد: به مناســبت این روز قرار 
است هر ساله به صورت ویژه برای معرفی ظرفیت های مختلف دینی، 
فرهنگی و اقتصادی گام های مورد نظر برداشته و به قدمت تاریخی این 
شــهر نیز پرداخته شود. وی اضافه کرد: هر 10 سال یکبار کشورهای 
اســلامی یک شهر را به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اسلام انتخاب 
می کنند که امیدواریم بتوانیم در سال 1407 با انجام هماهنگی های 
لازم و رسیدن به جایگاه موردنظر، قم به عنوان پایتخت فرهنگی جهان 
اســلام معرفی شود. شهردار قم گفت: هر چند ارشاد، اوقاف، ورزش و 
جوانان و حوزه هنری اقداماتی را برای روز قم انجام داده اند اما راه اندازی 
یک جریان در سطح ملی و بین المللی نیازمند مشارکت همه ارگان ها و 
نهادهاست. وی با بیان اینکه اقتصاد شهر قم باید با شناسایی ظرفیت ها 
و جذب ســرمایه گذاران رشد داده شود، مطرح کرد: قرار بود همایش 
سرمایه گذاری در قم از 28 تا 30 آبان ماه برگزار شود اما با توجه به اینکه 
در ابتدای آذرماه یک همایش دیگری برای این افراد برگزار می شــود، 

همایش قم به تاخیر افتاده است.

روشندلان کرجی صاحب پارک می شوند
کرج-اکبری -خبرنگاریادگارامروز : رئیس سازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهری شهرداری کرج گفت: تا پایان این ماه پارک ویژه نابینایان در 
منطقه حصارک به بهره برداری می رسد.پیمان بضاعتی پور در گفت وگو 
بــا  پایگاه خبری کرج امروز از انجام عملیات اجرایی ۱۷ پروژه فضای 
سبز از جمله بهسازی نماهای ساختمانی، پیاده راه سازی، توسعه فضای 
سبز و طرح های آبخیزداری ارتفاعات باغستان در کرج خبر داد و اظهار 
کرد: این پروژه ها در ردیف های بودجه سازمان سیما و منظر شهرداری 
کرج گنجانده شده  و اکنون درحال تکمیل آن ها هستیم.وی با بیان 
اینکه عملیات اجرایی پارک حیات وحش کرج با اختصاص اعتباری بالغ 
بر پنج میلیارد تومان در حال انجام است، اضافه کرد: در صدد هستیم 
تا پایان سال جاری ۱۷.۵ هکتار از این پارک را به بهره برداری برسانیم.

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج با بیان 
اینکه عملیات اجرایی پروژه پارک نابینایان حصارک کرج در مراحل 
پایانی است، اضافه کرد: این پارک شش هزار متری تا پایان آبان ماه به 
بهره برداری می رسد.وی با اشاره به انجام عملیات اجرایی پارک مادران 
شهید در »مهرشهر« کرج، اضافه کرد: بر اساس پیش بینی های انجام 
شــده این پارک که مساحت آن حدود ۱۵ هکتار است در ۲۲ بهمن 
ماه به بهره برداری می رســد.رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهری شهرداری کرج با اشاره به انجام عملیات اجرایی پروژه »پارک 
ایران کوچک« در جهانشــهر گفت: این پروژه ملی را اوایل سال آینده 
به بهره برداری می رسانیم و قصد داریم اقامتگاه های اقوام مختلف ایرانی 
را در این پارک ایجاد کنیم.وی از احداث بزرگترین دیوار سبز کشور با 
مساحت دو هکتار در جنوب شرقی پارک مادر کرج خبر داد و گفت: 
این پروژه در مراحل پایانی است و تلاش می کنیم که هرچه سریع تر 

آن را آماده بهره برداری کنیم.

قم - مریم یقینی -خبرنگاریادگار امروز : دبیر سازمان 
مردم نهاد پرتو آرامش زندگی گفت: با توجه به اهمیت و 
ضرورت آموزش مهارت های پیش از ازدواج، سمن پرتو 
آرامش زندگی با حمایت و همراهی معاونت فرهنگی 
اداره کل ورزش و جوانان، با عزمی راسخ و گامی استوار 
امیــد دارد با آموزش های پیــش از ازدواج در جوانان 
زمینه آگاه ســازی و کمک به شکل گیری ازدواج های 
موفق و خانواده پایدار را به ارمغان آورد. حسین ملکی  
در خصوص اهمیت و ضرورت برگزاری کارگاه هایِ آموزش پیش از ازدواج گفت : در جامعه ســنتی، 
آموزش های پیش از ازدواج از طریق خانواده و به صورت چهره به چهره با مشاهده معیارهای رایج در 
عرف جامعه صورت می پذیرفت. اما در دنیای کنونی، با تغییر خانواده گســترده به هسته ای،  فرصت 
کم و ارتباط محدود اعضای خانواده با یکدیگر، زمان مناسب برای انتقال اطلاعات و آموزش در درون 
خانواده کاهش یافته است. دبیر سازمان مردم نهاد پرتو آرامش زندگی ادامه داد : عدم شناخت و آگاهی 
زوجین از مسایل ازدواج، سطحی نگری به زندگی زناشویی و کوچک شمردن مشکلات موجب افزایش 
آمار طلاق شده است. به طوری که گفته می شود 50 درصد طلاق ها، در پنچ سال نخست ازدواج رخ 
می دهد. وی گفت: ازدواج در زمره ی پیچیده ترین روابط انسانی است. و نیاز به آموزش و کسب مهارت 
دارد و نسل جوان امروز برای پیمودن راه های پر پیچ و خم رشد، بالندگی و تصمیم گیری های مناسب که 
اهم آن ها همسرگزینی مناسب و دست یابی به پیمان زناشویی پایدار می باشد. نیازمند آگاهی، آموزش 
و مشاوره است. وی افزود : مسائل و مشکلات موجود در حوزه ازدواج از جمله افزایش ناسازگاری میان 
زوجین، مشکل در روابط با خانواده ها، انتظارات غیرمعقول از یکدیگر و به دنبال آن مشکلات اجتماعی 
و فرهنگی، ضرورت آموزش و فرهنگ سازی را ایجاب می نماید. جهیزیه های سنگین ازدواج جوانان را 
با چالش مواجه کرده است/70 درصد طلاق ها ریشه مسائل فرهنگی دارد ملکی در پایان خاطر نشان 
کرد : با توجه به اهمیت و ضرورت آموزش مهارت های پیش از ازدواج، ســمن پرتو آرامش زندگی با 
حمایت و همراهی معاونت فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان،  با عزمی راسخ و گامی استوار امید دارد 
با آموزش های پیش از ازدواج در جوانان زمینه آگاه ســازی و کمک به شکل گیری ازدواج های موفق و 

خانواده پایدار را به ارمغان آورد.

قزوین-مریم نقدی-خبرنگاریــادگار امروز : مدیرکل 
گمرک استان قزوین گفت: با کاهش صادرات در سال 
جاری میزان درآمدهای گمرک اســتان در نیمه اول 
امسال ۳۶ درصد کاهش یافته است. رضا نیک روشت 
در خصوص مهمترین فعالیتهای هفت ماهه امسال از 
کاهش صــادرات از گمرک خبر داد. مدیرکل گمرک 
اســتان قزوین اظهارداشــت: در ۷ ماهه امسال ۲۹۸ 
میلیون دلار کالا از گمرک استان قزوین به کشورهای 

خارجی صادر شده که ۲۴ درصد کاهش داشته است. رضا نیک روشت تصریح کرد: میزان صادرات در 
سال جاری از نظر وزنی بالغ بر ۵۰۴ هزار تن بوده که با رشد ۵۵ درصدی روبرو شده است. وی اضافه 
کرد: کالاهای صادراتی از استان شامل میله آهنی، روغن های نفتی، مواد شستشو و پاک کننده، رزین 
های صنعتی اســت که به کشورهای مختلف صادر شده است. نیک روشت گفت: ۴۳ درصد صادرات 
استان به کشور عراق، ۱۴ درصد افغانستان، ۱۲ درصد به ترکیه، ۱۰ درصد به پاکستان و ۲۱ درصد به 
ترکمنستان بوده است. وی افزود: واردات استان از گمرک هم ۹۰ هزار تن بوده که ۲۵ درصد افزایش 
داشته اســت. نیک روشت یادآورشد: میزان واردات کالا از گمرک استان در سال جاری ۳۸۰ میلیون 
دلار بوده که از نظر ارزش با هشــت درصد کاهش نســبت به مدت مشابه سال قبل روبرو شده است. 
مدیرکل گمرک استان قزوین یادآورشد: عمده کالاهای وارداتی به کشور که در گمرک قزوین ترخیص 
شده  شامل: ماشین آلات خط تولید، کمپرسور، کاغذ سیلیکونی، تریلرها و نیمه تریلرها، اجزا و قطعات 
خودرو، بوده است. وی اضافه کرد: همچنین ۲۷ درصد کالاهای وارداتی از کشور ۲۷ درصد، ترکیه ۱۹ 
درصد، چین ۱۳ درصد، بلژیک ۱۲ درصد، ازبکســتان د درصد بوده است. وی در ادامه گفت: با توجه 
به مشــکلات اقتصادی ایجاد شده در کشور میزان درآمدهای گمرک هم با ۳۶ درصد کاهش به ۲۴۷ 
یلیون دلار رسیده است. مدیرکل گمرک استان قزوین تصریح کرد: وصول مالیات ارزش افزوده در سال 
جاری ۱۲۸ میلیارد و ۷۰ میلیون تومان بوده که معادل ۵۲ درصد کل درآمد گمرک محسوب می شود.

نیک روشــت اضافه کرد: گمرک اســتان بالغ بر ۱۳ هکتار مساحت دارد که رســوب کالا در آن ۱۳ 
 هزار تن اســت. وی اظهارداشــت: بیش از ۹۲ درصــد فعالیت گمرک قزوین مربــوط به واحدهای 

تولیدی است .

درآمدهای گمرک قزوین ۳۶ درصد کاهش یافت برگزاری کارگاه های آموزش پیش از ازدواج در قم
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 ۱۱ درصد درآمد تولید ملی صرف مبارزه
 با قاچاق موادمخدر می شود

ســردار ناصر اصلانی معاون مقابله با عرضه و امور بین الملل ستاد 
 مبارزه با مواد مخدر، معضل مواد مخدر را جهانی دانســت و گفت: 
  ۱۱درصد از درآمد تولید ملی کشور برای مبارزه با قاچاق مواد مخدر 
و  اعتیاد صرف می شود. اصلانی در آئین آغاز به کار رسمی و رونمایی 
از چارچوب و نقشه راه   »کانون یاریگران زندگی« در مدارس کشور 
در دبیرســتان شــهدای هفتم  تیر منطقه ۶ تهران با گرامی داشت 
یاد شــهدای امنیت و ۳ هزار و ۸۱۴   شــهید مبارزه با مواد مخدر 
اظهارداشت: از سال ۲۰۰۰، آمریکایی ها  هر پنج سال یک بار برای 
مبارزه با مواد مخــدر، راهبردی را تعیین  می کنند، ســال ۲۰۰۵ 
در این جلســات فرهیختگان آنان هم در حــوزه مقابله  و فرهنگی 
بحث های متعددی داشــتند و اعتراف کردند که ما اشتباه کردیم  با 
ایران جنگ کردیم، جنگ با ایران باعث شد که تمام امکانات مادی 

ما  از بین برود. 
وی گفــت: همچنین آنان اعتراف کردند کــه جنگ با ایران باعث 
شد  جوانان ایرانی جســور و شجاع شوند، تمام نقاط ضعفی که در 
حوزه های  دفاعی و مقاومت داشــتند، بــروز کنند و تاکتیک هایی 
که ســال هاست برای  مقاصد خود تهیه کردند به دست رزمندگان 
اســلام بیافتد و آنها ۲۰  موضوع راجع به اشــتباه تاکتیکی با ایران 
بیان کردند و تصمیم گرفتند به  جای جنگ با قاچاق مواد مخدر با 
ایران مقابله کنند. اصلانی افزود: در سال ۲۰۰۰ نظامیان آنها تصمیم 
گرفتند به عنوان  منادیان امنیت در افغانستان مستقر شوند، در این 
سال مجموع تولید مواد  مخدر ۲۰۰ تن بود و افراد انگشت شماری 
در حوزه کشــت خشــخاش و  تولید مواد مخدر فعالیت داشتند و 
نهایتا دو تاجر بزرگ در افغانســتان  مستقر کردند تا کشت و تولید 
مواد مخدر چند برابر شــود و با این کار  جوانان و نوجوانان ایرانی را 
منحرف کنند که در ســال ۲۰۱۷، ۱۰  هــزار تن تولید مواد مخدر 
تولید دارند. معاون مقابله با عرضه و امور بین الملل ســتاد مبارزه با 
مواد مخدر بیان  کرد: امروز بیش از ۸۵ درصد زمین های افغانستان 
برای تولید مواد  مخدر اختصاصا یافته تا با قاچاق ســازمان یافته به 
دو هدف برســند که  یک هدف تجــارت و دیگری تولید هروئین و 
تریاک گسترش برای ایران  بود.. وی با بیان اینکه ما در حوزه مقابله 
با مواد مخدر اقدامات بســیار  ارزشمندی داشتیم، افزود: برخی این 
اقدامات را زیر ســال می برند که  بعد از این همه مبارزه چرا ما این 

همه معتاد داریم؟
معاون مقابله با عرضه و امور بین الملل ســتاد مبارزه با مواد مخدر 
 اظهارداشت: در سال ۱۳۳۴ با جمعیتی کمتر از ۳۰ میلیون نفر، یک 
 میلیون و ۴۰۰ هزار نفر معتاد بودند و ســال ۱۳۹۶ با بیش از ۸۵ 
 میلیون نفر جمعیت، ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار معتاد داشتیم البته که 
آمار  بالاست اما نمی توانیم بگوییم که در جمهوری اسلامی اقدامات 
فراوانــی  در حوزه مبارزه، درمان و پیشــگیری از مواد مخدر انجام 
شــده و در این  راه ۳هزار و ۸۱۴ شــهید و ۱۲هزار جانباز و ایثارگر 
تقدیم کردیم. وی بیان کرد: امروز در دنیا ۳۰۰ میلیون معتاد وجود 
دارد و در طول  ســال ۴۵۰ هزار نفر به دلیل سوءمصرف مواد مخدر 
جان خود را از  دست می دهند، این مرگ و میر با تصادفات جاده ای 
رقابــت می کند. اصلانی از مواد مخدر به عنوان تجارت پرســود یاد 
کرد که ریشــه  بشــریت را از بین می برد. معاون مقابله با عرضه و 
امور بین الملل ســتاد مبارزه با مواد مخدر  گفت: امروز قاچاق مواد 
مخدر با مراکز داروســازی و بانکداری و  اتومبیل سازی رقابت می 
کند، اعتیاد مرز نمی شناسد و در خانواده  باسواد، نظامی، پزشک و 
فرهنگی نفوذ می کند و این برنامه ریزی  استکبار است. وی، بالاترین 
میــزان مرگ و میــر را مربوط به مواد مخدر عنــوان کرد و  افزود: 
۶۵درصد پرونده های همسر آزاری ها، ۵۵ درصد طلاق ها، ۳۰  درصد 
کودک آزاری ها، ۲۵درصد قتل های عمد و نزاع و خشونت   ۲۳درصد 
در ارتباط با اعتیاد اســت. اصلانی با اشــاره به اینکــه امروز قاچاق 
مواد مخدر یک جنگ نرم  اســت، اظهارداشــت: آیا می شود تنها با 
مقابله، زندان و دستگیری  پیشگیری را انجام داد؟ باید در این حوزه 
اقدامــات فرهنگی انجام داد و  طرح یاریگران از طرح های اثرگذاری 

است که می تواند در برابر این  جنگ نرم مقابله کند. 
معاون مقابله با عرضه و امور بین الملل ســتاد مبارزه با مواد مخدر 
 گفت: طــرح یاریگران فقط مربوط به آموزش و پرورش نیســت و 
این  طرح با همکاری بیش از ۲۵ گروه مرجع احصاء شــده باید در 
اقدام  پیشــگیرانه فعالیت کنند و دستورالعمل اجرایی این طرح در 

هفته های  گذشته ابلاغ شده و اقدامات راهبردی شروع شده است. 
وی با اشــاره به صرف ۱۱درصد از درآمد تولید ملی کشــور برای 
 مبارزه با قاچاق مواد مخدر و اعتیاد افزود: درمان مواد مخدر بسیار 
 سخت است و معتاد را مداوا را درمان کنیم ۲۵ سال زمان می برد. 
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روزانه ۴۰۰ میلیون دلار سوخت در ایران می سوزد
یک کارشــناس اقتصادی گفت:روزانه حدود ۴۰۰ میلیون دلار در ایران  صرف هزینه سوخت می شود 

در حالی که با نصف این میزان می توان  اقدامات بزرگی را در کشور انجام داد. 
موید حســینی صدر درمصاحبه با رادیو با بیان این که در اوج مصرف  روزانه حدود 500 میلیون لیتر 
انرژی در کشور مصرف می شود، ادامه  داد: صنایع در ایران به شدت انرژی برند و ما در بخش حمل و 

نقل نیز  شاهد مصرف زیادی انرژی هستیم. 
این کارشــناس اقتصادی با تاکید بر این که در ایران دو برابر نرم جهانی  انرژی مصرف می شود، اظهار 
کرد: متاسفانه در طی این سال ها  اقدامات مناسبی برای کنترل مصرف انرژی صورت نگرفته چنانکه 
 زیرســاخت ها در زمینه ی حمل و نقل عمومی چندان مناسب نیست و  صنایع در کشور نیز به شدت 
انرژی  مصرف می کنند. مشاور سابق وزیر نفت همچنین مساله ی قیمت را در این زمینه موثر  دانست و 
گفت: در مجموع به نظر می رسد که روزانه حدود 400  میلیون دلار در کشورمان به خاطر انرژی هزینه 
می شود در صورتی  که می توانیم با انجام اقدامات مناسب این رقم را به نصف کاهش دهیم و  از مبلغی 

که در این راستا صرفه جویی می شود برای انجام پروژه های  دیگری استفاده کرد. 
این کارشــناس اقتصادی با بیان این که فارغ از بحث های امــروز ما  نمی توانیم واقعیت علمی را انکار 
کنیم که در هیچ کجای دنیا کشوری  پیدا نمی شود که در آن بنزین از آب ارزان تر باشد و یا گازوئیل 
 قیمت اش یک سوم یک بطری آب معدنی باشد، ادامه داد: قطعا ادامه ی  روند کنونی در مصرف انرژی 

تبعات منفی برای کشور به همراه دارد. 
وی با اشــاره به موضوع ســهمیه بندی بنزین در کشور اظهار کرد:  مناســب بود که اجرای این امر با 

مشارکت مردم انجام می شد و به  صورت شفاف تر و دقیق تر به مردم اطلاع رسانی می شد. 
حســینی صدر همچنین در بخــش دیگری از صحبت های خــود با بیان  این که باید به گســترش 
زیرساخت های حمل و نقل در کشور توجه  جدی تری شود و برنامه ریزی های درازمدتی در این زمینه 
تهیه شــود،  اضافه کرد: متاسفانه در توســعه ناوگان حمل و نقل عمومی بعضا  مشاهده می کنیم که 
ظرفیت بخش خصوصی نادیده گرفته می شــود و  مجوزهای لازم به آنها برای مشارکت در این عرصه 

داده نمی شود. 

اعتراض یک سرمایه اجتماعی است
استاد دانشــگاه و جامعه شــناس، »اعتراض« را یک سرمایه 

اجتماعی  دانست و گفت، باید قواعد آن را به مردم آموخت. 
سید جواد میری مخرج مشــترک نظر همه کارشناسان را در 

مورد  اعتراض، تجمعی آرام و بدون هرگونه آسیب بیان کرد. 
وی با بیان اینکه گاهی اخذ برخی سیاست ها مغایر و مخالف 
میل مردم  از ســوی دولت ها منجر به شــکل گیری اعتراض 
می شود، ادامه داد:  حق تجمع در قانون اساسی کشور تعریف 
و تبیین شــده و حاکمیت با بهره  منــدی از این ظرفیت، باید 
بتدریج مردم را ضمن هدایت به اعتراضات  مسالمت آمیز، مانع 

شکل گیری گرایش آنها به اقدامات خشن شود. 

این جامعه شــناس ضمن تاکید بر پوشــش خبری تجمعات 
اعتراضی  افزود: اگر از ظرفیت رســانه بــرای دیدن معترضان 
و شــنیدن حرف آنها  استفاده نشــود، معترضان سمت وسوی 
اعتراضی خود را برای جلب  نظر حاکمیت به رفتارهای تخریبی 
و آســیب زا ســوق می دهند و در این  موقعیت نیز برخورد و 

تصمیم گیری پیچیده تر می شود. 
میری همچنین در تشریح راهکار خنثی سازی اقدام مغرضان 
و  بدخواهان در انحراف اعتراض های مســالمت آمیز، بر نقش 
احــزاب در  این موضوع تاکید کرد و گفت: احزاب می توانند با 

کانالیزه کردن  اعتراض ها، خواست مردم را نمایندگی کنند. 
وی تاکید کرد: اگر اعتراض ها به مســیری غیر مسالمت آمیز 
کشیده  شود، نشانگر آن است احزاب نتوانسته اند خواسته های 

مردم را  برآورده کنند. 

این جامعه شــناس ادامه داد: اعتــراض تقویت کننده و مقوم 
دولت و  حاکمیت مقتدر اســت و نشان می دهد جامعه هنوز 
زنده و پویا است که  برای دستیابی به حق و حقوق خود تلاش 
می کند و فریاد خود را به  گوش دولت و حاکمیت می رساند. 

عضو هیات علمی پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات فرهنگی 
همچنین  گفت: از نگاه جامعه شناسی، اعتراض برای حاکمیت 
یک ســرمایه است  اما اینکه چطور باید از این سرمایه استفاده 

و آن را به سرمایه ای مولد  تبدیل کرد، مطلب مهمی است. 
میری ضمن تاکید بر آموزش قواعد اعتراض به مردم افزود: نبود 
این  امر سبب شــده که هر اعتراضی به یکباره حالت انفجاری 

به خود بگیرد. 
وی گفت: باید قواعد اعتراض را به مردم آموخت و به آن باید به 

عنوان  یک مقوله فرهنگی و اجتماعی نگاه شود. 

بســیاری از کارشناســان و منتقدان حوزه مد و 
لباس معتقدند قدرت فضــای  مجازی در حوزه 
ذائقه ســازی مد و لباس را جــدی نگرفته ایم و 

تبعاتش را  در آینده خواهیم دید. 
بــا توجه به اینکــه امروزه مُد عــلاوه بر ویژگی 
تمایزبخشی در میان توده  مردم نقش یک رسانه 
را دارد در جهان امروز این پدیده در میان مردم 
 به ابزاری برای انتقال پیام به جامعه تبدیل شده 
است تا جایی که »پی یر  گیرو« مُد را ابزار ارتباط 
اجتماعــی می داند و معتقد اســت در جامعه ای 
 فوران محصــولات مصرفی ایــن محصولات از 
کارکرد اولیه شــان یعنی  محافظت و تغذیه دور 
شده اند و مُدها نقش بسیار مهمی پیدا می کنند 
و  چیزهایی همانند لباس، اتومبیل و... نشانه هایی 
برای تشــخیص موقعیت  اجتماعی افــراد قرار 

می گیرند. 
با توجــه به گســترش فناوری هــای ارتباطی، 
اســتارت آپ ها، فضای  مجــازی، اینترنــت و... 
جوانان و نوجوانان در میان نگرش های ســنتی 
و  اتفاقات گذشــته جامعــه، موقعیت  خانوادگی 
و هویت طلبی، زیبایــی،  تنوع طلبی و پذیرش از 
جامعه ای مدرن گیر کرده اند و فاصله ای میان این 
 شاخصه ها رخ داده که انتخاب در دنیای پیچیده 
امروز سخت شده است.  بســیاری از جوانان مُد 
را از طریق فضای مجازی و بلاگرهای شــناخته 
 شده دنبال می کنند که بسیاری از کارشناسان و 
منتقدان مد و لباس این  موضوع را آسیب جدی 
در حــوزه مد و لبــاس می دانند و دلیل آن عدم 
 درک حوزه پوشــاک از سوی مسئولان است که 
به نوعی برخورد سلبی  را پیش گرفتند یا برخورد 

فرهنگی شان سطحی است نه علمی. این امر  هم 
ناشــی از آن است که مسئولان و متولیان حوزه 
پوشــاک دانش و  مطالعه این حوزه را ندارند. در 
این گزارش نقطه نظرات کارشناسان  حوزه مد و 
لباس و مخاطبان بلاگرها در فضای مجازی آمده 

است که  در ادامه می آید: 
ë مُدی که همه گیر است

 »حمیده« ۲۶ ســاله اســت و بر اهمیت مُد در 
زندگی روزمره اش صحــه  می گذارد و مُد را تنها 
در اســتایل و پوشــاک نمی داند و در تمام ابعاد 
 زندگی اش از مُد پیروی می کند، به گفته خودش 
تنها زمانی که خواب  است در اینستاگرام و فضای 
مجازی نیســت واگرنه این صفحــات دنیایش 
 را گرفتــه و هر روز و هر ســاعت و هر ثانیه در 
حال چک کردن و  رصد کردن مُد روز اســت، از 
»حمیده« می پرســم با توجه به اینکه  بلاگرهای 
زیادی در فضای مجازی فعالیت دارند و در زمینه 
مد و لباس  هم وارد شدند تا چه اندازه بر انتخاب 
پوشــاک موثر هســتند و مخاطبان  تحت تاثیر 
آنان قرار می گیرنــد؟ او جواب می دهد: با توجه 
بــه اینکه هر  روز به عنوان دنبال کننده صفحات 
آن ها هستم قطعا تاثیرگذاری دارند و  من بارها از 
صفحاتی که تبلیغ یک نوع پوشــاک یا لباسی را 
کردند خرید  داشتم و احساس می کنم که نوعی 

راهکار برای انتخاب نوع پوشاک  هستند. 
امــروزه فضای مجــازی در حوزه مــد و لباس 
ذائقه ســازی های زیــادی انجام  داده اســت که 
بســیاری از کارشناســان این حــوزه از این امر 
ناراضی  هستند و معتقدند که این ذائقه به ضرر 
حوزه مد و لباس است زیرا  فعالیت برخی بلاگرها 

یا سلبریتی ها باعث شده مُد غربی جایگزین مُد 
 ایرانی شده است

امــروزه فضای مجــازی در حوزه مــد و لباس 
ذائقه ســازی های زیــادی انجام  داده اســت که 
بســیاری از کارشناســان این حــوزه از این امر 
ناراضی  هستند و معتقدند که این ذائقه به ضرر 
حوزه مد و لباس است زیرا  فعالیت برخی بلاگرها 
یا سلبریتی ها باعث شده مُد غربی جایگزین مُد 
 ایرانی شده است. اما جوانان در سطح جامعه به 

سمت مُد رایج جهان در  حرکت هستند.    
فضای مجازی و مخاطبانش را دست کم نگیرید

 »راحیل« ۲۳ ســاله اســت و به قول خودش را 
فضای مجازی حد وسط  استفاده از این تکنولوژی 
را رعایت کرده اســت. از او دربــاره  تاثیرگذاری 
بلاگرهــا و تبلیغاتشــان در حوزه مــد و لباس 
می پرســم و اینکه  او و دوســتانی که با آنان در 
ارتباط است تا چه اندازه از بلاگرها یا  سلبریتی ها 
تبعیت می کند، می گوید: تبعیت کردن از بلاگرها 
به خوبی  متوجه نمی شود اگر مقصود تبعیت تمام 
و کمال باشد و هر چه که آن ها  تبلیغ می کنند، 
خیر! تازگی ها این بلاگرها همانند فروشنده های 
مغازه ها  شده اند آن ها یک جمله معروف داشتند 
کــه می گفتند ایــن »محصول را  بــرای خواهر 
خودمــان هــم برده ایم و او راضی بوده« اســت 
دارند مثلا  بلاگرها می گوینــد ما خودمان چند 
روز از ایــن محصول اســتفاده کردیم و  نتیجه 
مثبــت را دیده ایم از همین رو این محصول را به 
شما معرفی  می کنیم. به اعتقاد من این موضوع 
دلیلی برای اســتفاده آن محصول  نیســت چه 

پوشاک باشــد چه محصولی دیگر! بالاخره نباید 
از هوشمندی  مخاطبان غافل شد. 

ë هیس! حوصله دردسر نداریم
 »مجید افتخاری« عضو هیئــت مدیره اتحادیه 
پوشــاک تهران و مدرس  دانشگاه درباره تاثیرات 
فضای مجازی و همچنین ســلبریتی ها بر روی 
 مردم می گوید: ببینید! آیا ما اصولی داریم که یک 
ســلبریتی باید چگونه و  به شکلی لباس بپوشد؟ 
زمانی که ایــن نقد را به وزیر ارشــاد می گوییم 
 سریعا می گوید: هیس! چرا؟ چون حوصله دردسر 
ندارد با ســلبریتی ها  در این زمینه وارد دیالوگ 
شود. اما آن ســلبریتی هرگونه که دوست دارد 
 پوشش خاصی را بر تن می کند و در جشنواره ها 
و فســتیوال های مختلف  شرکت می کند، دختر 
۱۶ ســاله که طرفدار او اســت می بیند و از نوع 
 پوشــش او لــذت می بــرد. در حالیکــه همان 
لباس های سلبریتی ها را اصناف  در مغازه هایشان 
برای فروش بگذارند، قطعا مغازه هایشــان پلمب 
 می شــود. اما سلبریتی آزاد است که آن لباس را 
بپوشــد و هزاران نفر او  را ببینــد خب در اینجا 
پارادوکــس وجود دارد وقتــی نتوانیم حوزه مد 
و  لباس را سروســامان دهیم قطعــا مزون دارها 
میــدان دار خواهنــد بود و در  هیــچ جا جوابگو 

نیستند و هیچ برخوردی هم با این ها نشده است 
گویی به  هیچ حوزه ای هم برنمی گردد، ما به هر 
کســی یا هر نهادی مراجعه  می کنیم، می گویند 
به ما مرتبط نمی شــود! زیرا مــن این موضوع را 
 پیگیری کردم. متاسفانه در جریان مد کشور هم 
تاثیرگذاری بالایی دارد.  بسیاری از مسئولان این 
پدیده حوزه پوشاک را درک نمی کنند یا  برخورد 
ســلبی دارند یا برخورد فرهنگی شــان سطحی 
است نه برخورد  علمی. زیرا دانش و مطالعه این 

حوزه را ندارند. 
ë آفت فضای مجازی »قدرت « اش است

 »مهــدی محمودی«، رئیس انجمن موسســات 
مد و لباس کشــور درباره  قدرت فضای مجازی 
و فرصــت و آفت های این حــوزه ادامه می دهد: 
 فضای مجازی بسیار تاثیرگذار است، زیرا قدرتی 
دارد کــه هیچ چیز  نــدارد و آفت اش هم همین 
قدرت اش است که البته این آفت هم تهدید و هم 
 فرصت را در خود گنجانده است یعنی اگر خوب 
مدیریت شود، تبدیل به  فرصت می شود و اگر بد 
مدیریت شود تبدیل به تهدید می شود باید حوزه 
 پوشــاک در فضای مجازی را به خوبی مدیریت 

کرد که متاسفانه تا  امروز شاهد این امر نبودیم. 

علی مروی، مدیر اندیشــکده حکمرانی شریف 
با ارائه ســه نقد به اقدام  دولت در اصلاح قیمت 
بنزین گفت: دولت نه طرح مناســبی را انتخاب 
 کرد نه شیوه صحیحی برای اجرا در پیش گرفت. 

مدیر اندیشــکده حکمرانی شــریف در گفتگو 
با خبرنگار مهر در پاســخ بــه  اینکه چه میزان 
عایدی از طرح افزایــش نرخ بنزین عاید دولت 
می شود،  گفت: نمی توان رقم دقیقی را مطرح 
کرد. میــزان عایدی دولت در  اصلاح نرخ بنزین 
بســتگی به مصرف دقیق روزانه بنزین کشور و 
تعداد  خودروها دارد؛ امــا به طور میانگین می 
توان گفت درآمد دولت از  اجرای این طرح حدود 

۳۰ تا ۳۵ هزار میلیارد تومان است. 

وی افــزود: با توجه به تعهــدی که دولت برای 
پرداخت کمک معیشــتی به   ۱۸ میلیون خانوار 
برای خود ایجاد کرده است، بعید است که از این 

 محل مازاد منابعی باقی بماند. 
وی با اشــاره به اینکه یکی از مشــکلات دولت 
کسری بودجه است،  افزود: با پرداخت این مبلغ 
به مردم تورم دوباره افزایش می یابد و این  یعنی 
مشــکل تازه برای دولت. به این ترتیب نه تنها 
مشــکل کسری بودجه  حل نشده باقی می ماند 

بلکه خطر افزایش تورم نیز اضافه می شود. 
این کارشــناس اقتصادی گفت: اقــدام دولت 

تاثیری چندانی در برقــراری  عدالت بین مردم 
جامعه و عادلانه کــردن یارانه ها به نفع دهک 
هــای  پایین نیز ندارد، چرا که ســهمیه بنزین 

همچنان به خودروها تعلق می  گیرد نه افراد. 
از آنجــا که در اقدام تازه دولت، ســهمیه برای 
مصرف در نظر گرفته شده  است تاثیر به سزایی 
بر مدیریت مصرف سوخت ندارد. در عین حال 
 چون سهمیه به خودرو تعلق گرفته است نه فرد، 
در اجرای عدالت نیز  موفق نبوده است؛ از سویی 
دیگر با توجه به اینکه نــرخ ۳ هزار تومانی  نیز 
با نرخ بین المللی و خارج از مرز کشــور تفاوت 
قابل توجهــی دارد،  در حوزه کنترل قاچاق نیز 

نمی تواند نقش موثری داشته باشد

مروی افــزود: افزایش قیمــت بنزین از ۱۰۰۰ 
تومان به ۱۵۰۰ تومان  برای ســهمیه، و ۳ هزار 
تومــان به صــورت آزاد تاثیر کمــی بر کاهش 
 مصــرف دارد. از آنجا که در اقــدام تازه دولت، 
ســهمیه برای مصرف در  نظر گرفته شده است 
تاثیر به سزایی بر مدیریت مصرف سوخت ندارد. 
 در عین حال چون سهمیه به خودرو تعلق گرفته 
اســت نه فرد، در اجرای  عدالت نیز موفق نبوده 
اســت؛ از ســویی دیگر با توجه به اینکه نرخ ۳ 
 هزار تومانی نیز با نرخ بین المللی و خارج از مرز 
کشور تفاوت قابل  توجهی دارد، در حوزه کنترل 

قاچاق نیز نمی تواند نقش موثری داشته  باشد. 

آفتی به نام قدرت فضای مجازی
 حوزه مدولباس را می بلعد

خبر

گوناگون

اصلاح قیمت بنزین طرحی نامناسب با اجرایی ضعیف و ناشیانه تکخبر
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سردار تقی مهری رئیس ســازمان نظام وظیفه عمومی 
نیروی انتظامی گفت: ســربازانی که دوره مهارت آموزی 
را حین خدمت ســپری کرده و مدرک بین المللی فنی 
از ســازمان فنی و حرفه ای کشــور دریافــت کرده اند، 
می توانند از تسهیلات بانکی استفاده کنند.مهری افزود: 
بر اســاس فرامین مقام معظم رهبری و تدابیر فرمانده 
کل ستاد نیروهای مســلح، برای اشتغال مشمولانی که 
در نیروهای مســلح خدمت خود را ســپری می کنند، 
پیش بینی شــده اســت تا در قرارگاه مهــارت آموزی، 
حضور داشــته و یک مهارت را آموزش ببینند.وی ادامه 
داد: قرارگاه مهارت آموزی از ســال ۹۶ شــکل گرفته و 
اکنون در ارتش جمهوی اسلامی، سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی، نیروی انتظامی، ارتش جمهوری اســلامی و 
وزارت دفاع و نیروهای مســلح این آموزش ها عملیاتی 
شده است. همچنین بر اساس تفاهمنامه هایی که بین 
ستادکل نیروهای مسلح و دولت مانند وزارت کار و رفاه 
اجتماعی، صنعت، معدن و تجارت و سازمان فنی و حرفه 
ای، وزارت جهاد کشاورزی و ســایر وزارتخانه ها، امضا 

شــده، برای ارتقای مهارت یا ایجاد یک مهارت شــغلی 
برای سربازانی که در حین خدمت هستند، برنامه هایی 
تنظیم شده است.رئیس ســازمان نظام وظیفه عمومی 
ادامه داد: اکنون با اجرای این طرح، تعدادی گواهی نامه 
معتبر و بین المللی برای برخی از سربازان که دوره های 
آموزشی مهارت آموزی را گذرانده اند، صادر شده است. 
افرادی که در این دوره ها شــرکت می کنند، در پادگان 
یا مقرهای نظامی و انتظامی، پس از شرکت در این دوره 
ها، در آزمونی کــه به منظور ارائه کارت مهارت آموزی، 
برگزار می شــود، شرکت کرده و اگر در این آزمون نمره 
قبولی را کسب کنند، ســازمان فنی و حرفه ای گواهی 
نامه بین المللی برای آن ها صادر می کند.سردار مهری 
اضافــه کرد: این گواهی نامه از ســوی نیروهای نظامی 
صادر نمی شود بلکه سازمان فنی و حرفه ای این گواهی 
نامه ها را صادر کرده اســت که اعتبار بین المللی دارد؛ 
بر این اساس با انعقاد تفاهمنامه مشترک با دولت، بانک 
ها بعد از پایان خدمت ســربازی به دارندگان این کارت، 
تســهیلات ارائه می دهند.وی اضافه کــرد: این طرح از 
آن جایی که منجر به اشتغال زایی مشمولان می شود، 
مشــوقی برای سربازان به شمار می رود؛ چرا که افرادی 
که دوران خدمت را می گذرانند، می دانند دارای مهارت 
هســتند و می توانند با آن مهارت کســب و کاری برای 

خود راه بیندازند.
ë  سربازان دارای مدرک بین المللی فنی در

اولویت استخدام هستند
سردار مهری در پاسخ به این سئوال که آیا سازمان های 
نیروهای مسلح از ســربازانی که دوره مهارت را سپری 
کــرده و موفق به اخذ گواهی نامه بین المللی ســازمان 
فنی و حرفه ای شــده اند، به منظور اشــتغال آن ها در 
این ســازمان ها، حمایت می کند؟ گفت: اســتخدام در 
ســازمان های نیروهای مسلح شــرایطی دارد، چنانچه 
مشمولان دارای گواهی نامه فنی و حرفه ای، این شرایط 
را داشته باشــند در اولویت هستند.رئیس سازمان نظام 
وظیفه عمومی نیروی انتظامی گفت: شــرکت در دوره 
های مهارت آموزی، تحصیلات، رشته تخصصی و مهارت 
ســربازان را ارتقا می دهد، در این دوره های آموزشــی 
از مجرب ترین اســاتید اســتفاده شده اســت و اگر در 
این آزمون ها نمره قبولی را کســب کنند، در بخشی از 
نیروهای مسلح در حوزه کشاورزی، صنعت و سایر حوزه 
ها به کار گرفته می شوند.ســردار مهری افزود: سازمان 
های نیروهای مسلح تاکید داشته اند که مشمولان دارای 
شرایط استخدامی در این سازمان ها که گواهی نامه بین 
المللی را دریافت کرده اند، در اولویت هستند یا اینکه به 
صورت قرارداد ۵ ساله از مهارت آن ها استفاده می شود.

تسهیلات بانکی به سربازان دارای مدرک فنی حرفه ای ارائه می شود

نیاز به خیریه های فعال
 در حوزه بهزیستی با افزایش جمعیت

حمید اسکندریون رئیس هیات مدیره انجمن خیریه پرتو 
مهریزدان گفت: با افزایش جمعیت و آسیب های اجتماعی 
نیاز به خیریه های فعال در حوزه بهزیستی بیش از گذشته 

احساس می شود.
اسکندریون افزود: زنجان به عنوان شهر رحیمان و کریمان 
در کشور معروف است و البته بیشتر خیریه ها در استان در 

حوزه سلامت فعال هستند.
وی با اشــاره به اینکه حوزه بهزیســتی و مســایل مربوط 
بــه آن پیچیدگی های خاص خــود را دارد تصریح کرد: با 
وجود اینکه تلاش های بسیاری در حوزه مسائل مربوط به 
بهزیســتی وجود دارد با این حال لازم است مردم بیش از 

پیش در این زمینه ها مشارکت کنند.
 رئیس هیات مدیره موسسه پرتو مهریزدان با تاکید بر لزوم 
احساس وظیفه در زمینه مسئولیت های اجتماعی، اظهار 
داشــت: این موسسه چندین ســال قبل با کمک چندین 
مادر مهربان تاسیس شد و اکنون نیز تلاش داریم آن را از 
مرکز و موسســه به خانواده تغییر دهیم تا نیازهای عاطفی 

فرزندان را هم با حضور روانشناسان پاسخ دهیم. 
وی با اشاره به برنامه ریزی هایی که برای آینده این فرزندان 
طرح ریزی شــده، یادآور شــد: این عزیزان در مسیری که 
تبحر دارند ســوق داده خواهند شد و هزینه تحصیلی آنها 

نیز توسط خیران تامین خواهد شد.
این مسئول افزود: امسال ۵ دانش آموز کلاس اولی داشتیم 
که روز اعزام آنها لحظه زیبای بود ما در وجود این فرزندان 

هفت رنگ مهر و مهربانی را دیدیم.
در راســتای آموزه های دینی و ارتقای فرهنگ نیکوکاری 
و حمایت از کودکان بی سرپرســت و بد سرپرست، خیران 
زنجان در اقدامی انســان دوســتانه اقدام بــه راه اندازی و 
تأســیس موسســه خیریه پرتو یزدان مهر با شماره ثبت 
۶۰۰ در ســال ۹۳ بــا دریافت مجوز رســمی از اداره کل 
بهزیستی استان کردند.رسالت این موسسه که فعالیت های 
آن غیرانتفاعی و غیرسیاســی است حمایت از کودکان بی 
سرپرست و بدسرپرست با بهره گیری از منویات دین مبین 

اسلام و تبعیت از قانون اساسی است.
این موسسه با هدف کلی نگهداری از کودکان بی سرپرست 
و بد سرپرســت اداره می شــود و اهدافی اختصاصی مانند 
آموزش و ارتقای تحصیلی و علمی فرزندان، تربیت، پرورش 
و آشــنایی فرزندان با دین مبین اســلام، تامین نیازهای 
بهداشتی و درمانی آنها، ارائه خدمات مشاوره و مددکاری، 
ارائــه خدمات فوق برنامه، ورزشــی و تفریحی به فرزندان 
همچنین، بستر سازی و تشــویق آنان برای مهارت فنی و 
حرفه ای، کمک به اشــتغال و در نهایت کمک به بالندگی، 
مســئولیت پذیــری و هدایت فرزند پیــش از ترخیص از 

موسسه برای تشکیل خانواده و ورود به جامعه را دارد.
مهمتریــن ماموریت موسســه ایجاد مجتمــع و مرکزی 
نمونه، برجســته و جامع با بهره گیری از روش های علمی 
و مهندســی که آرزوهای آموزشــی، تحصیلی، تفریحی، 
فوق برنامه، ورزشی و سایر نیازهای فرزندان تحت پوشش 
را فراهــم کند که هم اکنون مطالعات اولیه و نقشــه های 
ساختمانی و رایزنی های لازم با خیران و دستگاه های دولتی 
همسو در زمینه احداث مرکز در حال انجام است که با راه 
اندازی این مرکز بزرگ زرینی بر افتخارات خیران زنجانی 
ثبت خواهد شد.سرپرســتی کودکان بی سرپرست ۰ تا ۶ 
سال بر عهده حاکمیت و دولت و پس از آن در مراکز خیریه 
اســت که در اســتان زنجان نیز ۲ مرکز نگهداری فرزندان 

پسر از ۶ تا ۱۲ سال و از ۱۲ تا ۱۸ سال فعالیت می کند.

محمود حکمت نیا معاون حقوق مالکیت فکری وزارت دادگســتری گفت: در قانون به خوبی به 
تشریح حقوق نشر و مولف پرداخته شده است اما اگر قانون بخواهد بهتر اجرا شود، به دو بخش 

دیگر شامل قرادادها، آمار و اطلاعات نیاز دارد.
حکمــت نیا درباره جایگاه قانون و قرارداد در حقوق نشــر افــزود: هنگامی که از مالکیت فکری 
ســخن به میان می آید و عنوان می شــود که حمایت می کنیم، به معنای حمایت از فهم نیست 
بلکه حمایت از خلق مطرح اســت.وی با اشــاره به این که در نظام ادبیاتی ما هم بسیار توجه به 
قانون شده است، تصریح کرد: اگر قانون بخواهد بهتر اجرا شود، به دو بخش دیگر اعم از قرادادها، 
آمار و اطلاعات نیاز دارد. به این دلیل که قانون وظیفه دارد حق را مقرر، موضوع حق را معین و 
اســتثناءها را بیان کند اما مدیریت حق هم از ملزومات است که نیاز مبرم به قراردادها را نشان 
می دهد. این امر به قدری مهم است که در ماده ۱۰ قانون مدنی به آن اشاره شده است و نشان 

مــی دهد در حوزه روابط مدنــی و خصوصی افراد دو منبع قانون و قرارداد نیاز داریم.حکمت نیا 
درباره چرایی اهمیت قرارداد در عدم اجحاف حق مولف گفت: درســت است که قانون و قرارداد 
هسته اصلی حقوق هستند اما به دلیل این که قرارداد عنصر تنظیم کننده بخشی از حقوق است، 
دادگاه نخست به سراغ قرارداد و سپس قانون می رود.حکمت نیا با تاکید بر این که بیش از قانون، 
اطلاعات و آمار می خواهیم که متاسفانه نداریم، گفت: قانون حق را، قرارداد مدیریت را و آمار و 

اطلاعات تصمیم گیری را هدایت می کند.

اجتماعی

پیش ازاین در فهرست بیکارترین استان ها بود و حالا در 
صدر جدول پُر تورم ها قرارگرفته، این حکایت استان کم 
درآمدی اســت که در گرانی هم رکورد جدیدی زده تا 

حال شاخص های اقتصادی در لرستان ناخوش باشد.
خبرگزاری مهر- گروه اســتان ها: جمع شــاخص هایی 
مانند نرخ بیکاری بالا، میزان سرمایه گذاری پایین، تورم 
بالا، قرارگیری در لیست استان های با نرخ اشتغال ناقص 
و ... به راحتی می تواند اوضاع اقتصادی نامناســبی را در 
یک استان رقم بزند؛ اگر  می خواهید بدانید کدام استان 
کشور است که هم در بیکاری رکورد زده و هم در تورم 
صدر جدولی شده است نام لرستان را به خاطر بسپارید.

بعــد از اعلام نرخ بیــکاری در ماه های گذشــته، حالا 
مرکز آمــار داده های جدیدی را منتشــر کرده که این 
روزها در فضای مجازی و شــبکه های اجتماعی لرستان 
دست به دســت می شــود تا مردم از اســتمرار وضعیت 
نامناسب شــاخص های اقتصادی در استان ابراز نگرانی 

کنند.
شــاخص قیمت مصرف کننده به تفکیک استان – مهر 
1398 از سوی مرکز آمار ایران منتشر شد که در قالب 
آن، در مهر ماه 1398 عدد شاخص کل برای خانوارهای 
کشور )۱۰۰=139۵( به 18۴.9 رسید که نسبت به ماه 

قبل 1.7 درصد افزایش نشان می  دهد.
ë  استان لرستان با ۳۳.۵ درصد بعد از استان

ایلام در جایگاه دوم تورم نقطه به نقطه کشور 
قرار گرفت

درصد تغییر شــاخص کل نســبت به ماه مشابه سال 
قبل )تورم نقطه به نقطه( برای خانوارهای کشور 28.3 
درصد اســت،  بیشترین نرخ تورم نقطه به نقطه مربوط 
به اســتان ایلام )3۴.7 درصد( و کمترین آن مربوط به 

استان آذربایجان غربی )22.1 درصد( است.
اســتان لرســتان با ۳۳.۵ درصد بعد از استان ایلام در 
جایگاه دوم تورم نقطه به نقطه کشور قرار گرفت تا این 
امر نیز نشــان دهنده شرایط بد اقتصادی در این استان 

باشد.
این وضعیت در لرســتان منجــر به انتقــادات مردم، 

کارشناســان و فعالان رسانه ای شد به طوری که نماینده 
ولی فقیه در لرستان و امام جمعه خرم آباد هم در تریبون 

نماز جمعه به این موضوع پرداخت.
ë  ،مسئولان باید تلاش بیشتری داشته باشند

برنامه اقتصادی ارائه دهند، چه برنامه اقتصادی 
برای استان در نظر گرفته ایم؟

آیت الله میرعمادی با اشــاره به اینکه در همین لرستان 
می بینید که شــاخص های اقتصادی اســتان مناســب 
نیست، ما شــاهد نرخ بالای تورم در استان هستیم، از 
آن طرف نرخ پایین ســرمایه گذاری را داریم، نرخ بالای 
بیکاری را داریم، این وضعیت ماســت، چه باید کنیم؟ 
اظهار داشــت: مســئولان باید تلاش بیشــتری داشته 
باشند، برنامه اقتصادی ارائه دهند، چه برنامه اقتصادی 
برای اســتان در نظر گرفته ایم؟ چقدر از توانمندی ها و 
ظرفیت های انسانی، سرمایه ها و منابع طبیعی استفاده 
می کنیم؟ باید سروســامان دهیم به مســائل اقتصادی 
مردم و این امکان پذیر نیســت مگــر اینکه به خودمان 

تکیه کنیم.
ë  خانوارهای لرستانی هزینه های بیشتری را

متحمل می شوند
حسین ســلاح ورزی نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران در 
این رابطــه در گفت وگو با خبرنگار مهــر با بیان اینکه 
با توجــه به گزارش های مرکز آمار ایران در ســال های 
اخیر نرخ تورم فصلی و ســالیانه در لرستان از متوسط 
کشــوری به طور قابل توجهی بیشــتر بوده است، اظهار 
داشت: ساده ترین معنی این امر این است که خانوارهای 
لرســتانی در واقــع هزینه هــای بیشــتری را متحمل 

می شوند.
وی با اشــاره به دلایل این امر در لرستان، عنوان کرد: 
برخی از این دلایل ملی و برخی نیز موضوعات اســتانی 
است و پیدا کردن علل بیشتر بودن نرخ تورم در استان 
لرســتان از میانگین کشوری مســتلزم بررسی تحلیلی 

است.
نایب رئیــس اتاق بازرگانی ایران بــا تأکید بر اینکه باید 
بررســی کنیم که چه نوع تورم هایی در استان لرستان 

وجود داشته که عمده ترین آن تورم هزینه، تورم تقاضا، 
تورم ناشی از افزایش نقدینگی و تورم ساختاری هستند، 

افزود: برخی از این آیتم ها تأثیر بیشتری داشته است.
سلاح ورزی با اشاره به اینکه در کشور با کاهش شدید 
ارزش پول ملی و افزایش تورم شــرایطی پیش آمد که 
کسی رغبت نمی کرد پس انداز خود را به صورت پول نقد 
نگهداری کند، بیان داشــت: در این راســتا برای حفظ 
قــدرت خرید اغلب مردم برای ذخیره ســازی کالاهای 
مصرفی و پوشش افزایش قیمت های بعدی اقدام کردند 

و این امر موجب تورم شد.
ë !شاخص ها را برای غرب کشور بد دیده اند

ســید موسی خادمی اســتاندار لرســتان نیز در پاسخ 
به ســؤال خبرنگار مهر در رابطه با جایگاه لرســتان در 
شــاخص نرخ تورم، اظهار داشــت: ما خیلی روی این 
موضوع بحث کرده ایم و یک جلسه هم شورای گفتگوی 

دولت و بخش خصوصی در این رابطه برگزار شد.

وی با بیان اینکه اولًا تورم به معنای گران بودن نیست، 
عنوان کرد: ممکن اســت که گوشــت در خرم آباد ۷۰ 
هزار تومان باشد و به ۸۴ هزار تومان افزایش پیدا کند، 
با این اوصاف ۲۰ درصد رشــد یافته اســت، اما همین 
گوشــت به طور مثال در تهران ۱۰۰ هزار تومان است و 
به ۱۰۵ هزار تومــان افزایش پیدا می کند و پنج درصد 

رشد می یابد.
اســتاندار لرستان، افزود: با این اوصاف تورم در خرم آباد 
نسبت به تهران بالاتر است اما گوشت در تهران گران تر 

از خرم آباد است.
خادمــی در ادامه با بیان اینکه همچنین در قالب اعلام 
نرخ تورم ســهم بخش هایی مانند مســکن، خواروبار، 
تفریحات و ... برای اســتان ها متفاوت دیده شده است، 
گفت: تصور من این اســت که این را برای اســتان های 
غرب کشــور بد دیده اند و یا اینکه چیز خاصی دیده اند 
که با بقیه اســتان های دیگر نمی خواند، وگرنه ما دلیل 

ویژه ای در رابطه با این نرخ در استان نمی بینیم.

فراخوان جهانی آنتونیو گوترش
 برای حل بحران ایمنی جاده ای   

دبیرکل ســازمان ملل متحد در پیامی به مناسبت فرارسیدن 17 نوامبر 
)26 آبان ماه( روز جهانی یادبــود قربانیان ترافیک جاده ای با بیان اینکه 
ســالانه بیش از یک میلیون و 300 هزار نفر در حــوادث رانندگی جان 
خود را از دســت می دهند، همه را به همــکاری برای حل بحران جهانی 
ایمنی جادهای فراخواند. مرکز اطلاعات سازمان ملل متحد، در متن پیام 
»آنتونیو گوترش« آمده اســت: روز جهانی یادبود قربانیان ترافیک جاده 

ای فرصتی است برای تامل در مورد چگونگی نجات زندگی میلیون نفر.
در این پیام تصریح شده است:  سالانه بیش از یک میلیون و 300 هزار نفر 
در حوادث رانندگی جان خود را از دست می دهند. تعداد جوانان بین 15 
تا 29 سال که هر ساله در اثر تصادفات جاده ای جان خود را از دست می 
دهند، در مقایسه با مرگ بر اثر اچ ای وی، ایدز، مالاریا، سل یا قتل بیشتر 
اســت.گوترش افزود: در حالیکه مقیاس این چالش بسیار بزرگ است، از 
راه تلاش های جمعی می توان برای جلوگیری از وقوع این فجایع کارهای 
زیادی انجام داد.دبیرکل ســازمان ملل متحد ادامه داد: نجات جان انسان 
ها با بهبود ایمنی جاده ها یکی از اهداف برنامه 2030 برای توسعه پاید ار 
است. از 2015، نماینده ویژه اینجانب در امور ایمنی جاده ها برای بسیج 
تعهدات سیاســی، افزایش آگاهی در مورد کنوانسیون های ایمنی جاده 
ای ســازمان ملل متحد، تقویت گفت وگوها در مورد اقدامات شایسته و 
حمایت از تامین مالی و مشــارکت ها تلاش کرده است.به گفته گوترش، 
در 2018، صندوق ایمنی جاده ای ســازمان ملل متحد برای تامین مالی 
اقدامات در کشــورهای با درآمد کم و متوســط راه اندازی شد، جایی که 

حدود 90 درصد از تلفات جاده ای به وقع می پیونند.

مدیرکلدارووموادتحتکنترلسازمانغذاودارو:

۸۰۰ هزار بسته جدید
 داروی درمان آنفلوانزا توزیع می شود

غلام حســین مهرعلیان مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و 
دارو گفت: یک میلیون و ۵۰۰ هزار بسته ۱۰ تایی داروی درمان آنفلوانزا 
وارد کشــور کردیم و صدهزار بسته جدید در ۲ هفته گذشته و ۲۰۰ هزار 
بسته روز چهارشنبه هفته قبل در معاونت بهداشتی توزیع شد و فردا ۸۰۰ 
هزار بسته جدید داروی درمان آنفلوانزا در معاونت بهداشتی دانشگاه های 
علوم پزشکی توزیع می شــود.مهرعلیان درباره جزییات محموله وارداتی 
و علت گــزارش کمبود داروی درمان آنفلوانــزا )تامیفلو( افزود: داروهای 
معاونت بهداشــتی چرخه ای برای تهیه دارد و طبق فرآیند در نظر گرفته 
شده پیش از شروع سال، در سازمان غذا و دارو فراخوان اعلام می شود و 
تولیدکنندگان یا واردکنندگان دارو، داروهای معاونت بهداشــتی را تامین 
می کنند. برای داروی اســتامینوویر یا داروی درمان آنفلوانزا یک شرکت 
تولیدکننده دارو در رقابت با ســایر تولیدکنندگان در فراخوان پیروز شده 

بود و قرادارد تامین برای سال ۹۸ بسته شد.
وی ادامه داد: متاســفانه تولیدکننده داخلی داروی درمان آنفلوانزا ناگهان 
در نزدیکــی فصل پاییز اعلام کرد که با وجود تامین ماده اولیه شــرایط 
تولید این دارو را ندارد و ما با شــرایط غیر مترقبه ای مواجه شــدیم، زیرا 
در نزدیکی فصل پاییز تامین دارو مشکل است و بلافاصله از منابع فوریتی 

دارو  برای تامین نیاز  داروی درمان آنفلوانزا کشور کمک گرفتیم.
مهرعلیان بیان کرد: ما داروی درمان آنفلوانزا را از سورس های خارجی و 
منابع فوریتی به سختی تامین کرده و واکسن آنفلوانزا را به وفور در کشور 
توزیع کردیم، باید توجه داشت که همه دنیا در فصل پاییز به دنبال داروی 
درمان آنفلوانزا هســتند و ســهمیه های مورد نیاز خود را از قبل اعلام و 
تامین می کنند و ما در این شــرایط با چالش بسیاری برای تامین داروی 
مورد نیاز کشور مواجه بودیم، اما با این وجود توانستیم نیاز کشور را تامین 
کنیم.مدیــرکل اداره دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و دارو افزود: 
امسال سوسپانســیون استامینوور هم برای کودکان و افراد سالخورده نیز 
به میزان مورد نیاز کشور تامین شده است که در اختیار معاونت بهداشتی 

قرار می گیرد.

وقتیدولتیهامرکزآمارراقبولندارند

حکایت بی درآمد پرُخرج؛
 بیکارترین استان در تورم هم رکورد زد!

خبرخبر

اجرای قانون حق نشر 
نیازمند قرارداد و آمارهای دقیق است

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود بشرح ذیل : رسیدگی 
و تایید و انشاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو 
نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیر الانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه 
بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضائی ذیصلاح 
اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باشد در 
غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند 
مالکیت مورد تقاضا بر اســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود . 
پرونده کلاسه 1398114425005000321 و رای شماره 139860325005001627 مورخه 98/07/25  به تقاضای 
آقای : اصغر همتی نیا  فرزند : مظفر  نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت : 130/28  متر مربع مفروز و 
مجزا شده از پلاك 1 فرعی از 118  اصلي واقع در بخش 4 شهرستان دورود . خروجی از مالکیت :سید رمضان موسوی . 

م الف 282 
انتشار نوبت اول : 98/08/11 

انتشار نوبت دوم : 98/08/28                                                       
مصطفي امان اله بهاروندي - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود بشرح ذیل : رسیدگی 
و تایید و انشاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو 
نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیر الانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه 
بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضائی ذیصلاح 
اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باشد در 
غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند 
مالکیت مورد تقاضا بر اســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود . 
پرونده کلاسه 1398114425005000039  و رای شماره 139860325005001769 مورخه 98/08/20  به تقاضای 
آقای : غلامحسین اسدالهی فرزند : محمدحسین نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت : 150/33  متر مربع 
مفروز و مجزا شــده از پلاك 1 فرعی از 118  اصلي واقع در بخش 4 شهرســتان دورود . خروجی از مالکیت :پاپی خادم 
ورثه حق علی خادم و خدارحم خادمی ورثه عبدالکریم و رحمان درویشی و مهدی لشنی ورثه تقی لشنی ./. م الف 1085 

انتشار نوبت اول : 98/08/28 
انتشار نوبت دوم : 98/09/14                                                       

مصطفي امان اله بهاروندي -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

آگهی ابلاغ اجرائیه 
بدین وســیله به آقای هرمز حسینی فرزند علی کرم شناسنامه شماره 2407 شماره ملی 4071270251 ساکن الشتر –روستای کله گنجی بعنوان وام 
گیرنده ابلاغ می شــود که بانک کشاورزی الشتر به استناد قرارداد بانکی شماره 809904688- 1395/9/22 جهت وصول مبلغ800/427/508 ریال تا 
تاریخ 98/6/23 به انضمام خسارت تاخیر متعلقه و از تاریخ مذكور تا روز تسویه كامل بدهي  و حقوق دولتی طبق مقررات علیه شما و اردشیر حسینی 
و تقی علینژاد و هوشــنگ اســدالهی بعنوان ضامنین قرارداد اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 9800067 در این اداره تشکیل شده و طبق 
گزارش مورخ 98/7/20 مامور ابلاغ ، محل اقامت شــما به شــرح متن سند شناخته نشده ،لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد 
اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های  کثیرالانتشــار محلی آگهی می شــود و چنانچه ظرف مدت بیســت روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ 
محســوب می گردد ، نســبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، مورد وثیقه مندرج در قرارداد بانکی فوق با تقاضای بستانکار پس از ارزیابی از طریق 

مزایده فروخته و از حاصل فروش آن طلب بستانکار و حقوق دولتی استیفا خواهد شد . م الف 30947
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی سلسله- فرشاد بازوند نژاد 

)) آگهی مزایده اموال غیر منقول مورد وثیقه ((

مورد مزایده عبارت است از 
1-ششدانگ یکباب عمارت مسکونی به مساحت 434/22 متر مربع تحت پلاک سی و پنج 35 فرعی از 122 یکصد و بیست و دو اصلی بخش یازده خرم 
آباد ثبت شــده ذیل 8477 صفحه 323 دفتر جلد 98 به مالکیت علی خرم آبادی و محمد خرم آبادی به نشــانی :الشتر- میدان ولایت – انتهای خیابان 

ملاحقعلی کوچه مادر 3 
الف : برابر نامه شماره 2765 مورخه 97/5/4 دفتر بازداشتی این اداره حدود ملک مورد مزایده عبارت است از : شمالًا: بطول 13 متر دیواریست به کوچه 
– شــرقاً :در دو قســمت و به طولهای 32/27 به پلاک 34 فرعی از 122 اصلی و 35 سانتیمتر به کوچه –جنوباً : درب و دیواریست به طول 13/30 متر 
به کوچه –غرباً :در دو قسمت اول به طول 15/26 متر به پلاک 1691 فرعی و دوم به طول 16/74 به پلاک 1691 فرعی – ب:برابر نظریه وارده بشماره 
58000012-98/1/17 کارشناس رسمی عرصه به مساحت 434/22 متر و اعیانی دو طبقه ) همکف و اول ( مسکونی 400 متر و سازه طبقه همکف نیمه 
اسکلت و سازه طبقه اول از نوع سازه سبک فلزی با سقف شیروانی و نمای بیرونی ملک اجرا نشده ) آجری ( و قدمت تقریبی بنا طبقه همکف 20 سال 

و طبقه اول نوساز به ارزش 4/388/210/000 ریال ارزیابی شده و هر دو طبقه دارای انشعاب آب – برق و گاز میباشد ./.
ج:برابر گواهی وارده به شماره 58000629 مورخه 98/8/19 مامور اجرای این اداره ملک مورد مزایده به شرح ذیل توصیف اجمالی گردیده است : کلیه 

مشخصات ملک با مندرجات بند الف و ب منطبق است .
د: برابرنامه وارده شماره 82/5186/305-98/04/31 ملک مورد مزایده دارای بیمه نامه نمیباشد .

ملک فوق با جمیع ملحقات و منضمات شــرعیه و عرفیه و به موجب اجراییه کلاسه 9700018 اجرای این اداره صادره له بانک کشاورزی الشتر مستند 
به ســند رهنی شــماره 6134-92/1/19 و متمم 6135-92/01/19 و 8608-93/11/14 تنظیمی دفتر اســناد رســمی شماره 5 سلسله علیه شرکت 
مکانیزاسیون کیان گستر سلسله  و علی خرم آبادی و محمد خرم آبادی از طریق مزایده به فروش میرسد جلسه مزایده حضوری و از ساعت 9 الی 12 روز 
چهارشنبه مورخه 1398/09/20 در محل دایره اجرای اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سلسله ، واقع در الشتر -خیابان کهمان ، خیابان جهاد برگزار 
و مزایده از مبلغ 4/388/210/000 چهار میلیارد و سیصد و هشتاد و هشت میلیون و دویست و ده هزار ریال ارزش پلاک 35 فرعی از 122 اصلی ملکی 

محمدخرم آبادی و علی خرم آبادی بانضمام حق مزایده و حقوق دولتی متعلقه شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد .
حق مزایده زاید بر مبلغ مزایده برعهده برنده مزایده خواهد بود خریداران میتوانند در وقت مقرر در جلسه مزایده شرکت نمایند .

در ضمن بدهی مالیاتی ، عوراض شهرداری ، بدهی آب و برق و گاز و تلفن ، اعم از انشعاب یا اشتراک یا مصرف ، در صورتی که مورد مزایده دارای آنها 
باشد مشخص نگردیده، چنانچه از این بابت تا روز فروش بدهی داشته باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود و تنظیم سند انتقال موکول به ارایه مفاصا 

حساب دارایی و شهرداری و پرداخت کلیه هزینه های قانونی وفق مقررات خواهد بود . م الف 309049 
تاریخ انتشار :98/8/28

جلسه مزایده :98/9/20 
فرشاد بازوند نژاد - مسئول واحد اجرای اسناد رسمی سلسله 
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سردار تقی مهری رئیس ســازمان نظام وظیفه عمومی 
نیروی انتظامی گفت: ســربازانی که دوره مهارت آموزی 
را حین خدمت ســپری کرده و مدرک بین المللی فنی 
از ســازمان فنی و حرفه ای کشــور دریافــت کرده اند، 
می توانند از تسهیلات بانکی استفاده کنند.مهری افزود: 
بر اســاس فرامین مقام معظم رهبری و تدابیر فرمانده 
کل ستاد نیروهای مســلح، برای اشتغال مشمولانی که 
در نیروهای مســلح خدمت خود را ســپری می کنند، 
پیش بینی شــده اســت تا در قرارگاه مهــارت آموزی، 
حضور داشــته و یک مهارت را آموزش ببینند.وی ادامه 
داد: قرارگاه مهارت آموزی از ســال ۹۶ شــکل گرفته و 
اکنون در ارتش جمهوی اسلامی، سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی، نیروی انتظامی، ارتش جمهوری اســلامی و 
وزارت دفاع و نیروهای مســلح این آموزش ها عملیاتی 
شده است. همچنین بر اساس تفاهمنامه هایی که بین 
ستادکل نیروهای مسلح و دولت مانند وزارت کار و رفاه 
اجتماعی، صنعت، معدن و تجارت و سازمان فنی و حرفه 
ای، وزارت جهاد کشاورزی و ســایر وزارتخانه ها، امضا 

شــده، برای ارتقای مهارت یا ایجاد یک مهارت شــغلی 
برای سربازانی که در حین خدمت هستند، برنامه هایی 
تنظیم شده است.رئیس ســازمان نظام وظیفه عمومی 
ادامه داد: اکنون با اجرای این طرح، تعدادی گواهی نامه 
معتبر و بین المللی برای برخی از سربازان که دوره های 
آموزشی مهارت آموزی را گذرانده اند، صادر شده است. 
افرادی که در این دوره ها شــرکت می کنند، در پادگان 
یا مقرهای نظامی و انتظامی، پس از شرکت در این دوره 
ها، در آزمونی کــه به منظور ارائه کارت مهارت آموزی، 
برگزار می شــود، شرکت کرده و اگر در این آزمون نمره 
قبولی را کسب کنند، ســازمان فنی و حرفه ای گواهی 
نامه بین المللی برای آن ها صادر می کند.سردار مهری 
اضافــه کرد: این گواهی نامه از ســوی نیروهای نظامی 
صادر نمی شود بلکه سازمان فنی و حرفه ای این گواهی 
نامه ها را صادر کرده اســت که اعتبار بین المللی دارد؛ 
بر این اساس با انعقاد تفاهمنامه مشترک با دولت، بانک 
ها بعد از پایان خدمت ســربازی به دارندگان این کارت، 
تســهیلات ارائه می دهند.وی اضافه کــرد: این طرح از 
آن جایی که منجر به اشتغال زایی مشمولان می شود، 
مشــوقی برای سربازان به شمار می رود؛ چرا که افرادی 
که دوران خدمت را می گذرانند، می دانند دارای مهارت 
هســتند و می توانند با آن مهارت کســب و کاری برای 

خود راه بیندازند.
ë  سربازان دارای مدرک بین المللی فنی در

اولویت استخدام هستند
سردار مهری در پاسخ به این سئوال که آیا سازمان های 
نیروهای مسلح از ســربازانی که دوره مهارت را سپری 
کــرده و موفق به اخذ گواهی نامه بین المللی ســازمان 
فنی و حرفه ای شــده اند، به منظور اشــتغال آن ها در 
این ســازمان ها، حمایت می کند؟ گفت: اســتخدام در 
ســازمان های نیروهای مسلح شــرایطی دارد، چنانچه 
مشمولان دارای گواهی نامه فنی و حرفه ای، این شرایط 
را داشته باشــند در اولویت هستند.رئیس سازمان نظام 
وظیفه عمومی نیروی انتظامی گفت: شــرکت در دوره 
های مهارت آموزی، تحصیلات، رشته تخصصی و مهارت 
ســربازان را ارتقا می دهد، در این دوره های آموزشــی 
از مجرب ترین اســاتید اســتفاده شده اســت و اگر در 
این آزمون ها نمره قبولی را کســب کنند، در بخشی از 
نیروهای مسلح در حوزه کشاورزی، صنعت و سایر حوزه 
ها به کار گرفته می شوند.ســردار مهری افزود: سازمان 
های نیروهای مسلح تاکید داشته اند که مشمولان دارای 
شرایط استخدامی در این سازمان ها که گواهی نامه بین 
المللی را دریافت کرده اند، در اولویت هستند یا اینکه به 
صورت قرارداد ۵ ساله از مهارت آن ها استفاده می شود.

تسهیلات بانکی به سربازان دارای مدرک فنی حرفه ای ارائه می شود

نیاز به خیریه های فعال
 در حوزه بهزیستی با افزایش جمعیت

حمید اسکندریون رئیس هیات مدیره انجمن خیریه پرتو 
مهریزدان گفت: با افزایش جمعیت و آسیب های اجتماعی 
نیاز به خیریه های فعال در حوزه بهزیستی بیش از گذشته 

احساس می شود.
اسکندریون افزود: زنجان به عنوان شهر رحیمان و کریمان 
در کشور معروف است و البته بیشتر خیریه ها در استان در 

حوزه سلامت فعال هستند.
وی با اشــاره به اینکه حوزه بهزیســتی و مســایل مربوط 
بــه آن پیچیدگی های خاص خــود را دارد تصریح کرد: با 
وجود اینکه تلاش های بسیاری در حوزه مسائل مربوط به 
بهزیســتی وجود دارد با این حال لازم است مردم بیش از 

پیش در این زمینه ها مشارکت کنند.
 رئیس هیات مدیره موسسه پرتو مهریزدان با تاکید بر لزوم 
احساس وظیفه در زمینه مسئولیت های اجتماعی، اظهار 
داشــت: این موسسه چندین ســال قبل با کمک چندین 
مادر مهربان تاسیس شد و اکنون نیز تلاش داریم آن را از 
مرکز و موسســه به خانواده تغییر دهیم تا نیازهای عاطفی 

فرزندان را هم با حضور روانشناسان پاسخ دهیم. 
وی با اشاره به برنامه ریزی هایی که برای آینده این فرزندان 
طرح ریزی شــده، یادآور شــد: این عزیزان در مسیری که 
تبحر دارند ســوق داده خواهند شد و هزینه تحصیلی آنها 

نیز توسط خیران تامین خواهد شد.
این مسئول افزود: امسال ۵ دانش آموز کلاس اولی داشتیم 
که روز اعزام آنها لحظه زیبای بود ما در وجود این فرزندان 

هفت رنگ مهر و مهربانی را دیدیم.
در راســتای آموزه های دینی و ارتقای فرهنگ نیکوکاری 
و حمایت از کودکان بی سرپرســت و بد سرپرست، خیران 
زنجان در اقدامی انســان دوســتانه اقدام بــه راه اندازی و 
تأســیس موسســه خیریه پرتو یزدان مهر با شماره ثبت 
۶۰۰ در ســال ۹۳ بــا دریافت مجوز رســمی از اداره کل 
بهزیستی استان کردند.رسالت این موسسه که فعالیت های 
آن غیرانتفاعی و غیرسیاســی است حمایت از کودکان بی 
سرپرست و بدسرپرست با بهره گیری از منویات دین مبین 

اسلام و تبعیت از قانون اساسی است.
این موسسه با هدف کلی نگهداری از کودکان بی سرپرست 
و بد سرپرســت اداره می شــود و اهدافی اختصاصی مانند 
آموزش و ارتقای تحصیلی و علمی فرزندان، تربیت، پرورش 
و آشــنایی فرزندان با دین مبین اســلام، تامین نیازهای 
بهداشتی و درمانی آنها، ارائه خدمات مشاوره و مددکاری، 
ارائــه خدمات فوق برنامه، ورزشــی و تفریحی به فرزندان 
همچنین، بستر سازی و تشــویق آنان برای مهارت فنی و 
حرفه ای، کمک به اشــتغال و در نهایت کمک به بالندگی، 
مســئولیت پذیــری و هدایت فرزند پیــش از ترخیص از 

موسسه برای تشکیل خانواده و ورود به جامعه را دارد.
مهمتریــن ماموریت موسســه ایجاد مجتمــع و مرکزی 
نمونه، برجســته و جامع با بهره گیری از روش های علمی 
و مهندســی که آرزوهای آموزشــی، تحصیلی، تفریحی، 
فوق برنامه، ورزشی و سایر نیازهای فرزندان تحت پوشش 
را فراهــم کند که هم اکنون مطالعات اولیه و نقشــه های 
ساختمانی و رایزنی های لازم با خیران و دستگاه های دولتی 
همسو در زمینه احداث مرکز در حال انجام است که با راه 
اندازی این مرکز بزرگ زرینی بر افتخارات خیران زنجانی 
ثبت خواهد شد.سرپرســتی کودکان بی سرپرست ۰ تا ۶ 
سال بر عهده حاکمیت و دولت و پس از آن در مراکز خیریه 
اســت که در اســتان زنجان نیز ۲ مرکز نگهداری فرزندان 

پسر از ۶ تا ۱۲ سال و از ۱۲ تا ۱۸ سال فعالیت می کند.

محمود حکمت نیا معاون حقوق مالکیت فکری وزارت دادگســتری گفت: در قانون به خوبی به 
تشریح حقوق نشر و مولف پرداخته شده است اما اگر قانون بخواهد بهتر اجرا شود، به دو بخش 

دیگر شامل قرادادها، آمار و اطلاعات نیاز دارد.
حکمــت نیا درباره جایگاه قانون و قرارداد در حقوق نشــر افــزود: هنگامی که از مالکیت فکری 
ســخن به میان می آید و عنوان می شــود که حمایت می کنیم، به معنای حمایت از فهم نیست 
بلکه حمایت از خلق مطرح اســت.وی با اشــاره به این که در نظام ادبیاتی ما هم بسیار توجه به 
قانون شده است، تصریح کرد: اگر قانون بخواهد بهتر اجرا شود، به دو بخش دیگر اعم از قرادادها، 
آمار و اطلاعات نیاز دارد. به این دلیل که قانون وظیفه دارد حق را مقرر، موضوع حق را معین و 
اســتثناءها را بیان کند اما مدیریت حق هم از ملزومات است که نیاز مبرم به قراردادها را نشان 
می دهد. این امر به قدری مهم است که در ماده ۱۰ قانون مدنی به آن اشاره شده است و نشان 

مــی دهد در حوزه روابط مدنــی و خصوصی افراد دو منبع قانون و قرارداد نیاز داریم.حکمت نیا 
درباره چرایی اهمیت قرارداد در عدم اجحاف حق مولف گفت: درســت است که قانون و قرارداد 
هسته اصلی حقوق هستند اما به دلیل این که قرارداد عنصر تنظیم کننده بخشی از حقوق است، 
دادگاه نخست به سراغ قرارداد و سپس قانون می رود.حکمت نیا با تاکید بر این که بیش از قانون، 
اطلاعات و آمار می خواهیم که متاسفانه نداریم، گفت: قانون حق را، قرارداد مدیریت را و آمار و 

اطلاعات تصمیم گیری را هدایت می کند.

اجتماعی

پیش ازاین در فهرست بیکارترین استان ها بود و حالا در 
صدر جدول پُر تورم ها قرارگرفته، این حکایت استان کم 
درآمدی اســت که در گرانی هم رکورد جدیدی زده تا 

حال شاخص های اقتصادی در لرستان ناخوش باشد.
خبرگزاری مهر- گروه اســتان ها: جمع شــاخص هایی 
مانند نرخ بیکاری بالا، میزان سرمایه گذاری پایین، تورم 
بالا، قرارگیری در لیست استان های با نرخ اشتغال ناقص 
و ... به راحتی می تواند اوضاع اقتصادی نامناســبی را در 
یک استان رقم بزند؛ اگر  می خواهید بدانید کدام استان 
کشور است که هم در بیکاری رکورد زده و هم در تورم 
صدر جدولی شده است نام لرستان را به خاطر بسپارید.

بعــد از اعلام نرخ بیــکاری در ماه های گذشــته، حالا 
مرکز آمــار داده های جدیدی را منتشــر کرده که این 
روزها در فضای مجازی و شــبکه های اجتماعی لرستان 
دست به دســت می شــود تا مردم از اســتمرار وضعیت 
نامناسب شــاخص های اقتصادی در استان ابراز نگرانی 

کنند.
شــاخص قیمت مصرف کننده به تفکیک استان – مهر 
1398 از سوی مرکز آمار ایران منتشر شد که در قالب 
آن، در مهر ماه 1398 عدد شاخص کل برای خانوارهای 
کشور )۱۰۰=139۵( به 18۴.9 رسید که نسبت به ماه 

قبل 1.7 درصد افزایش نشان می  دهد.
ë  استان لرستان با ۳۳.۵ درصد بعد از استان

ایلام در جایگاه دوم تورم نقطه به نقطه کشور 
قرار گرفت

درصد تغییر شــاخص کل نســبت به ماه مشابه سال 
قبل )تورم نقطه به نقطه( برای خانوارهای کشور 28.3 
درصد اســت،  بیشترین نرخ تورم نقطه به نقطه مربوط 
به اســتان ایلام )3۴.7 درصد( و کمترین آن مربوط به 

استان آذربایجان غربی )22.1 درصد( است.
اســتان لرســتان با ۳۳.۵ درصد بعد از استان ایلام در 
جایگاه دوم تورم نقطه به نقطه کشور قرار گرفت تا این 
امر نیز نشــان دهنده شرایط بد اقتصادی در این استان 

باشد.
این وضعیت در لرســتان منجــر به انتقــادات مردم، 

کارشناســان و فعالان رسانه ای شد به طوری که نماینده 
ولی فقیه در لرستان و امام جمعه خرم آباد هم در تریبون 

نماز جمعه به این موضوع پرداخت.
ë  ،مسئولان باید تلاش بیشتری داشته باشند

برنامه اقتصادی ارائه دهند، چه برنامه اقتصادی 
برای استان در نظر گرفته ایم؟

آیت الله میرعمادی با اشــاره به اینکه در همین لرستان 
می بینید که شــاخص های اقتصادی اســتان مناســب 
نیست، ما شــاهد نرخ بالای تورم در استان هستیم، از 
آن طرف نرخ پایین ســرمایه گذاری را داریم، نرخ بالای 
بیکاری را داریم، این وضعیت ماســت، چه باید کنیم؟ 
اظهار داشــت: مســئولان باید تلاش بیشــتری داشته 
باشند، برنامه اقتصادی ارائه دهند، چه برنامه اقتصادی 
برای اســتان در نظر گرفته ایم؟ چقدر از توانمندی ها و 
ظرفیت های انسانی، سرمایه ها و منابع طبیعی استفاده 
می کنیم؟ باید سروســامان دهیم به مســائل اقتصادی 
مردم و این امکان پذیر نیســت مگــر اینکه به خودمان 

تکیه کنیم.
ë  خانوارهای لرستانی هزینه های بیشتری را

متحمل می شوند
حسین ســلاح ورزی نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران در 
این رابطــه در گفت وگو با خبرنگار مهــر با بیان اینکه 
با توجــه به گزارش های مرکز آمار ایران در ســال های 
اخیر نرخ تورم فصلی و ســالیانه در لرستان از متوسط 
کشــوری به طور قابل توجهی بیشــتر بوده است، اظهار 
داشت: ساده ترین معنی این امر این است که خانوارهای 
لرســتانی در واقــع هزینه هــای بیشــتری را متحمل 

می شوند.
وی با اشــاره به دلایل این امر در لرستان، عنوان کرد: 
برخی از این دلایل ملی و برخی نیز موضوعات اســتانی 
است و پیدا کردن علل بیشتر بودن نرخ تورم در استان 
لرســتان از میانگین کشوری مســتلزم بررسی تحلیلی 

است.
نایب رئیــس اتاق بازرگانی ایران بــا تأکید بر اینکه باید 
بررســی کنیم که چه نوع تورم هایی در استان لرستان 

وجود داشته که عمده ترین آن تورم هزینه، تورم تقاضا، 
تورم ناشی از افزایش نقدینگی و تورم ساختاری هستند، 

افزود: برخی از این آیتم ها تأثیر بیشتری داشته است.
سلاح ورزی با اشاره به اینکه در کشور با کاهش شدید 
ارزش پول ملی و افزایش تورم شــرایطی پیش آمد که 
کسی رغبت نمی کرد پس انداز خود را به صورت پول نقد 
نگهداری کند، بیان داشــت: در این راســتا برای حفظ 
قــدرت خرید اغلب مردم برای ذخیره ســازی کالاهای 
مصرفی و پوشش افزایش قیمت های بعدی اقدام کردند 

و این امر موجب تورم شد.
ë !شاخص ها را برای غرب کشور بد دیده اند

ســید موسی خادمی اســتاندار لرســتان نیز در پاسخ 
به ســؤال خبرنگار مهر در رابطه با جایگاه لرســتان در 
شــاخص نرخ تورم، اظهار داشــت: ما خیلی روی این 
موضوع بحث کرده ایم و یک جلسه هم شورای گفتگوی 

دولت و بخش خصوصی در این رابطه برگزار شد.

وی با بیان اینکه اولًا تورم به معنای گران بودن نیست، 
عنوان کرد: ممکن اســت که گوشــت در خرم آباد ۷۰ 
هزار تومان باشد و به ۸۴ هزار تومان افزایش پیدا کند، 
با این اوصاف ۲۰ درصد رشــد یافته اســت، اما همین 
گوشــت به طور مثال در تهران ۱۰۰ هزار تومان است و 
به ۱۰۵ هزار تومــان افزایش پیدا می کند و پنج درصد 

رشد می یابد.
اســتاندار لرستان، افزود: با این اوصاف تورم در خرم آباد 
نسبت به تهران بالاتر است اما گوشت در تهران گران تر 

از خرم آباد است.
خادمــی در ادامه با بیان اینکه همچنین در قالب اعلام 
نرخ تورم ســهم بخش هایی مانند مســکن، خواروبار، 
تفریحات و ... برای اســتان ها متفاوت دیده شده است، 
گفت: تصور من این اســت که این را برای اســتان های 
غرب کشــور بد دیده اند و یا اینکه چیز خاصی دیده اند 
که با بقیه اســتان های دیگر نمی خواند، وگرنه ما دلیل 

ویژه ای در رابطه با این نرخ در استان نمی بینیم.

فراخوان جهانی آنتونیو گوترش
 برای حل بحران ایمنی جاده ای   

دبیرکل ســازمان ملل متحد در پیامی به مناسبت فرارسیدن 17 نوامبر 
)26 آبان ماه( روز جهانی یادبــود قربانیان ترافیک جاده ای با بیان اینکه 
ســالانه بیش از یک میلیون و 300 هزار نفر در حــوادث رانندگی جان 
خود را از دســت می دهند، همه را به همــکاری برای حل بحران جهانی 
ایمنی جادهای فراخواند. مرکز اطلاعات سازمان ملل متحد، در متن پیام 
»آنتونیو گوترش« آمده اســت: روز جهانی یادبود قربانیان ترافیک جاده 

ای فرصتی است برای تامل در مورد چگونگی نجات زندگی میلیون نفر.
در این پیام تصریح شده است:  سالانه بیش از یک میلیون و 300 هزار نفر 
در حوادث رانندگی جان خود را از دست می دهند. تعداد جوانان بین 15 
تا 29 سال که هر ساله در اثر تصادفات جاده ای جان خود را از دست می 
دهند، در مقایسه با مرگ بر اثر اچ ای وی، ایدز، مالاریا، سل یا قتل بیشتر 
اســت.گوترش افزود: در حالیکه مقیاس این چالش بسیار بزرگ است، از 
راه تلاش های جمعی می توان برای جلوگیری از وقوع این فجایع کارهای 
زیادی انجام داد.دبیرکل ســازمان ملل متحد ادامه داد: نجات جان انسان 
ها با بهبود ایمنی جاده ها یکی از اهداف برنامه 2030 برای توسعه پاید ار 
است. از 2015، نماینده ویژه اینجانب در امور ایمنی جاده ها برای بسیج 
تعهدات سیاســی، افزایش آگاهی در مورد کنوانسیون های ایمنی جاده 
ای ســازمان ملل متحد، تقویت گفت وگوها در مورد اقدامات شایسته و 
حمایت از تامین مالی و مشــارکت ها تلاش کرده است.به گفته گوترش، 
در 2018، صندوق ایمنی جاده ای ســازمان ملل متحد برای تامین مالی 
اقدامات در کشــورهای با درآمد کم و متوســط راه اندازی شد، جایی که 

حدود 90 درصد از تلفات جاده ای به وقع می پیونند.

مدیرکلدارووموادتحتکنترلسازمانغذاودارو:

۸۰۰ هزار بسته جدید
 داروی درمان آنفلوانزا توزیع می شود

غلام حســین مهرعلیان مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و 
دارو گفت: یک میلیون و ۵۰۰ هزار بسته ۱۰ تایی داروی درمان آنفلوانزا 
وارد کشــور کردیم و صدهزار بسته جدید در ۲ هفته گذشته و ۲۰۰ هزار 
بسته روز چهارشنبه هفته قبل در معاونت بهداشتی توزیع شد و فردا ۸۰۰ 
هزار بسته جدید داروی درمان آنفلوانزا در معاونت بهداشتی دانشگاه های 
علوم پزشکی توزیع می شــود.مهرعلیان درباره جزییات محموله وارداتی 
و علت گــزارش کمبود داروی درمان آنفلوانــزا )تامیفلو( افزود: داروهای 
معاونت بهداشــتی چرخه ای برای تهیه دارد و طبق فرآیند در نظر گرفته 
شده پیش از شروع سال، در سازمان غذا و دارو فراخوان اعلام می شود و 
تولیدکنندگان یا واردکنندگان دارو، داروهای معاونت بهداشــتی را تامین 
می کنند. برای داروی اســتامینوویر یا داروی درمان آنفلوانزا یک شرکت 
تولیدکننده دارو در رقابت با ســایر تولیدکنندگان در فراخوان پیروز شده 

بود و قرادارد تامین برای سال ۹۸ بسته شد.
وی ادامه داد: متاســفانه تولیدکننده داخلی داروی درمان آنفلوانزا ناگهان 
در نزدیکــی فصل پاییز اعلام کرد که با وجود تامین ماده اولیه شــرایط 
تولید این دارو را ندارد و ما با شــرایط غیر مترقبه ای مواجه شــدیم، زیرا 
در نزدیکی فصل پاییز تامین دارو مشکل است و بلافاصله از منابع فوریتی 

دارو  برای تامین نیاز  داروی درمان آنفلوانزا کشور کمک گرفتیم.
مهرعلیان بیان کرد: ما داروی درمان آنفلوانزا را از سورس های خارجی و 
منابع فوریتی به سختی تامین کرده و واکسن آنفلوانزا را به وفور در کشور 
توزیع کردیم، باید توجه داشت که همه دنیا در فصل پاییز به دنبال داروی 
درمان آنفلوانزا هســتند و ســهمیه های مورد نیاز خود را از قبل اعلام و 
تامین می کنند و ما در این شــرایط با چالش بسیاری برای تامین داروی 
مورد نیاز کشور مواجه بودیم، اما با این وجود توانستیم نیاز کشور را تامین 
کنیم.مدیــرکل اداره دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و دارو افزود: 
امسال سوسپانســیون استامینوور هم برای کودکان و افراد سالخورده نیز 
به میزان مورد نیاز کشور تامین شده است که در اختیار معاونت بهداشتی 

قرار می گیرد.

وقتیدولتیهامرکزآمارراقبولندارند

حکایت بی درآمد پرُخرج؛
 بیکارترین استان در تورم هم رکورد زد!

خبرخبر

اجرای قانون حق نشر 
نیازمند قرارداد و آمارهای دقیق است

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود بشرح ذیل : رسیدگی 
و تایید و انشاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو 
نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیر الانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه 
بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضائی ذیصلاح 
اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باشد در 
غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند 
مالکیت مورد تقاضا بر اســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود . 
پرونده کلاسه 1398114425005000321 و رای شماره 139860325005001627 مورخه 98/07/25  به تقاضای 
آقای : اصغر همتی نیا  فرزند : مظفر  نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت : 130/28  متر مربع مفروز و 
مجزا شده از پلاك 1 فرعی از 118  اصلي واقع در بخش 4 شهرستان دورود . خروجی از مالکیت :سید رمضان موسوی . 
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مصطفي امان اله بهاروندي - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود بشرح ذیل : رسیدگی 
و تایید و انشاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو 
نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیر الانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه 
بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات 
معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضائی ذیصلاح 
اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باشد در 
غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند 
مالکیت مورد تقاضا بر اســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود . 
پرونده کلاسه 1398114425005000039  و رای شماره 139860325005001769 مورخه 98/08/20  به تقاضای 
آقای : غلامحسین اسدالهی فرزند : محمدحسین نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت : 150/33  متر مربع 
مفروز و مجزا شــده از پلاك 1 فرعی از 118  اصلي واقع در بخش 4 شهرســتان دورود . خروجی از مالکیت :پاپی خادم 
ورثه حق علی خادم و خدارحم خادمی ورثه عبدالکریم و رحمان درویشی و مهدی لشنی ورثه تقی لشنی ./. م الف 1085 

انتشار نوبت اول : 98/08/28 
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مصطفي امان اله بهاروندي -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

آگهی ابلاغ اجرائیه 
بدین وســیله به آقای هرمز حسینی فرزند علی کرم شناسنامه شماره 2407 شماره ملی 4071270251 ساکن الشتر –روستای کله گنجی بعنوان وام 
گیرنده ابلاغ می شــود که بانک کشاورزی الشتر به استناد قرارداد بانکی شماره 809904688- 1395/9/22 جهت وصول مبلغ800/427/508 ریال تا 
تاریخ 98/6/23 به انضمام خسارت تاخیر متعلقه و از تاریخ مذكور تا روز تسویه كامل بدهي  و حقوق دولتی طبق مقررات علیه شما و اردشیر حسینی 
و تقی علینژاد و هوشــنگ اســدالهی بعنوان ضامنین قرارداد اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 9800067 در این اداره تشکیل شده و طبق 
گزارش مورخ 98/7/20 مامور ابلاغ ، محل اقامت شــما به شــرح متن سند شناخته نشده ،لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد 
اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های  کثیرالانتشــار محلی آگهی می شــود و چنانچه ظرف مدت بیســت روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ 
محســوب می گردد ، نســبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، مورد وثیقه مندرج در قرارداد بانکی فوق با تقاضای بستانکار پس از ارزیابی از طریق 

مزایده فروخته و از حاصل فروش آن طلب بستانکار و حقوق دولتی استیفا خواهد شد . م الف 30947
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی سلسله- فرشاد بازوند نژاد 

)) آگهی مزایده اموال غیر منقول مورد وثیقه ((

مورد مزایده عبارت است از 
1-ششدانگ یکباب عمارت مسکونی به مساحت 434/22 متر مربع تحت پلاک سی و پنج 35 فرعی از 122 یکصد و بیست و دو اصلی بخش یازده خرم 
آباد ثبت شــده ذیل 8477 صفحه 323 دفتر جلد 98 به مالکیت علی خرم آبادی و محمد خرم آبادی به نشــانی :الشتر- میدان ولایت – انتهای خیابان 

ملاحقعلی کوچه مادر 3 
الف : برابر نامه شماره 2765 مورخه 97/5/4 دفتر بازداشتی این اداره حدود ملک مورد مزایده عبارت است از : شمالًا: بطول 13 متر دیواریست به کوچه 
– شــرقاً :در دو قســمت و به طولهای 32/27 به پلاک 34 فرعی از 122 اصلی و 35 سانتیمتر به کوچه –جنوباً : درب و دیواریست به طول 13/30 متر 
به کوچه –غرباً :در دو قسمت اول به طول 15/26 متر به پلاک 1691 فرعی و دوم به طول 16/74 به پلاک 1691 فرعی – ب:برابر نظریه وارده بشماره 
58000012-98/1/17 کارشناس رسمی عرصه به مساحت 434/22 متر و اعیانی دو طبقه ) همکف و اول ( مسکونی 400 متر و سازه طبقه همکف نیمه 
اسکلت و سازه طبقه اول از نوع سازه سبک فلزی با سقف شیروانی و نمای بیرونی ملک اجرا نشده ) آجری ( و قدمت تقریبی بنا طبقه همکف 20 سال 

و طبقه اول نوساز به ارزش 4/388/210/000 ریال ارزیابی شده و هر دو طبقه دارای انشعاب آب – برق و گاز میباشد ./.
ج:برابر گواهی وارده به شماره 58000629 مورخه 98/8/19 مامور اجرای این اداره ملک مورد مزایده به شرح ذیل توصیف اجمالی گردیده است : کلیه 

مشخصات ملک با مندرجات بند الف و ب منطبق است .
د: برابرنامه وارده شماره 82/5186/305-98/04/31 ملک مورد مزایده دارای بیمه نامه نمیباشد .

ملک فوق با جمیع ملحقات و منضمات شــرعیه و عرفیه و به موجب اجراییه کلاسه 9700018 اجرای این اداره صادره له بانک کشاورزی الشتر مستند 
به ســند رهنی شــماره 6134-92/1/19 و متمم 6135-92/01/19 و 8608-93/11/14 تنظیمی دفتر اســناد رســمی شماره 5 سلسله علیه شرکت 
مکانیزاسیون کیان گستر سلسله  و علی خرم آبادی و محمد خرم آبادی از طریق مزایده به فروش میرسد جلسه مزایده حضوری و از ساعت 9 الی 12 روز 
چهارشنبه مورخه 1398/09/20 در محل دایره اجرای اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سلسله ، واقع در الشتر -خیابان کهمان ، خیابان جهاد برگزار 
و مزایده از مبلغ 4/388/210/000 چهار میلیارد و سیصد و هشتاد و هشت میلیون و دویست و ده هزار ریال ارزش پلاک 35 فرعی از 122 اصلی ملکی 

محمدخرم آبادی و علی خرم آبادی بانضمام حق مزایده و حقوق دولتی متعلقه شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد .
حق مزایده زاید بر مبلغ مزایده برعهده برنده مزایده خواهد بود خریداران میتوانند در وقت مقرر در جلسه مزایده شرکت نمایند .

در ضمن بدهی مالیاتی ، عوراض شهرداری ، بدهی آب و برق و گاز و تلفن ، اعم از انشعاب یا اشتراک یا مصرف ، در صورتی که مورد مزایده دارای آنها 
باشد مشخص نگردیده، چنانچه از این بابت تا روز فروش بدهی داشته باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود و تنظیم سند انتقال موکول به ارایه مفاصا 

حساب دارایی و شهرداری و پرداخت کلیه هزینه های قانونی وفق مقررات خواهد بود . م الف 309049 
تاریخ انتشار :98/8/28

جلسه مزایده :98/9/20 
فرشاد بازوند نژاد - مسئول واحد اجرای اسناد رسمی سلسله 
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خبر خبر 

اردبیل-خبرنگاریادگار امروز :
ایسنا/اردبیل مدیر مســکن و ساختمان 
اداره کل راه و شهرســازی استان اردبیل 
گفت: با برنامه ریزی انجام شــده در سه 
منطقه شهر اردبیل مسکن در قالب طرح 
اقدام ملی احداث و در اختیار نیازمندان 

قرار می گیرد.
شــهرام باباخانی  اظهار کرد: براســاس 
آخرین آمار قرار است در شهرهای بالای 
100 هزار نفر اســتان اردبیل 530 واحد 
و شــهرهای زیر 100 هزار نفر نیز 638 
واحد مســکن با تفاهمنامــه وزارت راه و 
شهرسازی و سازمان ملی زمین و مسکن 
و کمک شرکت توسعه گران عمران ستاد 

عملیاتی و اجرایی شود.
مدیر مســکن و ســاختمان اداره کل راه 
و شهرســازی اســتان اردبیل بیان کرد: 
در اردبیــل 530 واحد مســکن احداث 
می شود که در مدت دو سال این واحدها 
احداث و تحویل متقاضیان خواهد شــد 
و در شــهرهای زیر 100 هــزار نفر نیز 
با همــکاری بنیاد مســکن احداث واحد 

مسکونی شروع خواهد شد.
باباخانی ادامه داد: قرار اســت در شــهر 

اردبیل در شهرک اندیشه خیابان کارگر و 
همچنین داروپخش و تعدادی از پروژه ها 
نیز در شهر پارس آباد احداث و در اختیار 

متقاضیان قرار گیرد.
وی افــزود: متقاضیان مســکن از طریق 
سامانه کشوری می توانند ثبت نام را انجام 
دهند تا در صورت داشــتن شرایط لازم 
واحدهای مسکونی احداث شده بر مبنای 

امتیازی که کسب می کنند در اختیار آنها 
قرار گیرد.

مدیر مســکن و ساختمان اداره کل راه و 
شهرسازی استان اردبیل در مورد قیمت 
تمام شــده واحدها نیز گفت: واحدهای 
احداث شــده با متــراژ 90 متر و قیمت 
250 میلیون تومان در اختیار متقاضیان 
قرار خواهد گرفت که 100 میلیون تومان 

از طریق تسهیلات و مابقی نیز به عنوان 
آورده افراد محسوب می شود.

باباخانی تصریح کــرد: هزینه ای از بابت 
زمین دریافــت نخواهد شــد و به مرور 
تا پایان امســال در اســتان های مختلف 
ساخت مســکن در قالب طرح اقدام ملی 
آغاز می شــود که امیدواریم به زودی در 
استان اردبیل نیز مقدمات این کار شروع 

شود.
وی اظهــار کــرد: هفته آینده با ســفر 
مســئولان ســازمان ملی زمین و مسکن 
و شــرکت توســعه گران عمران ســتاد 
تفاهمنامه برای واگذاری زمین و احداث 
واحدها در استان اردبیل آغاز خواهد شد 
و پیش بینی می شود تا دو سال آینده این 
واحدهــا تکمیل و بــه متقاضیان واگذار 

شود.
به گفته باباخانی در نشســت اخیر وزارت 
راه و شهرســازی ابعــاد جدیدی از طرح 
اقدام ملی مسکن تشــریح شد و قرار بر 
این شــد تا در قالب واگــذاری زمین به 
متقاضیان به شــکل 99 ساله به صورت 
نقد و اقســاط احداث مســکن توســط 

پیمانکاران و سازندگان انجام شود.

گندکاووس-خبرنگارعصرتوسعه :
 مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان گلستان اعلام کرد 
که اعضای شورای راهبردی برج قابوس، 
نحوه حذف علف های هرز روییده شــده 
بلندترین  مخروطی  گنبد  قســمت  روی 
برج آجری جهــان در گنبــدکاووس را 

مشخص می کنند.
ابراهیم کریمی  اظهار داشــت که اعضای 
این شــورا که متشــکل از اســتادان فن 
حوزه میراث فرهنگــی و بناهای تاریخی 
هســتند، روز یکشــنبه هفته آینده سوم 
آذرماه، پس از بازدید از علف های هرز برج 
قابوس در نشســتی که به همین منظور 
در فرمانداری ویژه گنبــدکاووس برگزار 
می شــود، نحوه برچیدن علف های هرز را 

مشخص می کنند.
وی با اشــاره به پایــان یافتن ۹۵ درصد 
عملیــات نصب داربســت فلــزی اطراف 
بــرج قابوس افزود: تا زمان حضور اعضای 
شــورای راهبردی برج و تشــکیل جلسه 
آنها، کار عملیات نصب داربســت نیز به 

پایان می رسد.
کریمی اضافه کرد: با توجه به حساسیت 
موضوع، هر تصمیم و روشــی که اعضای 
شورای راهبردی برج قابوس برای حذف 

علف های هرز قسمت مخروطی این بنای 
تاریخــی اتخاذ نمایند، بلافاصله توســط 
استادکاران مجرب حوزه بناهای تاریخی 

اجرایی خواهد شد.
درهمین پیوند چندی پیش نیز سرپرست 
پایگاه میــراث جهانی گنبــد قابوس در 
گفت و گو با ایرنا گفتــه بود که موضوع 
بوته زدایــی و از بین بــردن گیاهانی که 

بر روی قســمت مخروطی بــرج قابوس 
می رویند از مدت ها پیش در دســتور کار 
قرار گرفته اســت ضمــن اینکه در پیش 
از ایــن هم درســال های ۱۳۸۵ ، ۱۳۹۰ 
و ۱۳۹۶ با نصب داربســت، بوته زدایی از 
بنای تاریخی گنبد قابوس انجام شده بود.
عبدالمجیــد نورتقانی اظهار داشــته بود 
که برج قابــوس یکــی از مهمترین آثار 

دوره اســلامی است که پس از بارش های 
روزهای پایانی ســال گذشته و فروردین 
امسال، نگرانی زیادیی در زمینه خسارات 
سیل به این برج مطرح شد که با حداقل 
امکانات درحال پایش مستمر برج قابوس 
هســتیم و غیر از رانــش اولیه در بخش 
شــرقی تپه محل اســتقرار برج قابوس، 
تغییر ســازه ای بــر اثر ســیل در بنای 
ایــن برج تاریخی رخ نــداده اما بارندگی 
شــدید به رشد گیاهان در این بنا سرعت 

بخشیده است.
وی یادآورد شده بود که در گذشته انواع 
بوته ها مانند اســپند، هندوانه ابوجهل و 
خارشــتر در برج قابوس رشد می کرد که 
بعد از مرمت سال ۹۶، امسال ۹۹ درصد 
گیاه قابل مشاهده بر روی برج بوته گیاه 
سلمه تره است و جلوی رشد دیگر بوته ها 

گرفته شده است.
بــه گفتــه نورتقانی، گنبــد قابوس یک 
بنای آجری اســت و به  خاطــر نوع بنا، 
ایــن اثــر تاریخــی در معــرض رویش 
انــواع گیاهان قــرار دارد که علت آن نیز 
حضور پرندگان در بالای برج اســت که 
دانه هایــی را با خود حمــل می کنند که 
 این دانه ها بعداً باعث رویش انواع گیاهان 

می شود.

کرمانشاه-خبرنگاریادگار امروز :
 رییس اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی شهرستان اسلام 
آبادغرب از راه اندازی 190 باشــگاه کتابخوانی در سطح 
این شهرســتان خبر داد و افزود: پیش بینی می شــود 
اســلام آبادغرب امسال به عنوان یکی از پنج شهر خلاق 

کتابخوانی کشور معرفی شود.
خســرو تمری با اشاره به طرح توســعه عدالت فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، گفت: در راستای اجرایی 
کردن این طرح، ســه طرح باشــگاه هــای کتابخوانی، 
روستاهای دوســتدار کتاب و پایتخت کتاب در سراسر 

کشور اجرایی شد.
وی افزود: دو طرح باشــگاه های کتابخوانی و روستاهای 
دوســتدار کتاب تکمیــل کننده طــرح پایتخت کتاب 

هستند، به عبارتی اگر شهرستانی در این دو طرح موفق 
باشــد به عنوان شــهر خلاق کتابخوانی کشــور معرفی 
می شود و در نهایت با معرفی پنج شهر خلاق کتابخوانی، 
یکی از این شهرها به عنوان پایتخت کتاب کشور معرفی 

می شود.
وی تصریــح کرد: پیش بینی ما این اســت با برنامه های 
صورت گرفته، اسلام آبادغرب بتواند در جمع یکی از پنج 

شهر خلاق کتابخوانی کشور قرار گیرد.
تمری با اشــاره به پیگیری طرح دوستدار کتاب در 26 
روســتای شهرســتان، گفت: در این طرح برنامه هایی از 
جمله شب نشــینی با کتاب، شعرخوانی کُردی با موضوع 
کتــاب، رونمایــی از کتاب و... اجرا می شــود و در کنار 
ایــن برنامه ها، کتابخانه  روســتاها نیز فعال اســت و به 

علاقمندان کتاب خدمات رسانی می  کند.
رییس اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی شهرستان اسلام 
آبادغرب همچنین با اشــاره به راه اندازی 190 باشــگاه 
کتابخوانی در ســطح این شهرستان، گفت: در این طرح 
نیز گروه های حداکثر یازده نفره تشــکیل یک باشــگاه 
کتابخوانــی می دهند و پنج تا 10 عنــوان کتاب به آنها 
معرفی می شــود که پس از مطالعه این کتابها آنها را در 
قالب اجرای نمایش یا نوشــتن یک نامه و یا ساخت یک 

فیلم کوتاه ارائه می دهند.
وی افزود: در حال حاضر فعالیت باشــگاه ها در ســطح 
مدارس شهرســتان بسیار مطلوب اســت و در کنار آن، 
شاهد راه اندازی باشگاه های کتابخوانی خانوادگی هم در 

سطح شهرستان هستیم.

سمنان-خبرنگاریادگار امروز :
 نماینده مردم گرمســار و آرادان در مجلس 
بابیان اینکه ۵۵ درصد صنعت استان سمنان 
در شهرســتان گرمســار و ایوانکی قرار دارد، 
گفت: ۳۰ درصد برق استان در بخش صنعت 

این منطقه مصرف می شود.
 غلامرضا کاتب صبح دوشنبه در آیین افتتاح 
پست ۴۰۰ کیلوولت ایوانکی گرمسار با حضور 
وزیر نیرو ضمن بیان اینکه ۵۵ درصد صنعت 
استان سمنان در شهرستان گرمسار و منطقه 
ایوانکی قرار دارد، ابراز داشــت: ۳۰ درصد از 
برق اســتان ســمنان در بخش صنعت این 

منطقه مصرف می شود.
وی ضمن بیان اینکه هزینه کرد برای افتتاح 

پســت ۴۰۰ ولتی بااعتبار ۸۶ میلیارد تومان در شرایط 
تحریم هــای اقتصادی کار بزرگی بود که به مردم ایوانکی 
تقدیم شد، افزود: دو پســت ۶۳ کیلو ولت برای ایوانکی 
و منطقه ویژه اقتصادی گرمســار نیاز است که تحقق آن 
گامی برای رفع بسیاری از مشکلات تأمین برق این منطقه 

به شمار می رود
عضو خانه ملت بابیان اینکه چند مصوبه ســفر ریاســت 
جمهوری باید برای اجرا در دســتور کار قرار گیرد، ابراز 
داشت: انتقال آب از دریای خزر و همچنین انتقال پساب 
تهران به استان سمنان که بخشی از آن به ایوانکی منتقل 

می شود ازجمله این موارد هستند.
کاتب بابیان اینکه مسائل و مشکلات تأمین آب گرمسار 
گره خورده به استان تهران اســت، در ادامه تصریح کرد: 
انتقال پســاب تهران به استان ســمنان برای کوتاه مدت 
سخت است اما برای دشت ایوانکی این امر هزینه چندان 
زیادی ندارد و به سرعت می توان این پروژه را اجرایی کرد.

وی همچنین افزود: این منطقه بهترین نقطه برای تولید 
انرژی پاک و خورشیدی خواهد بود زیرا هوا در بسیاری از 
روزهای سال این منطقه آفتابی است و هوا آلودگی ندارد.

نماینده مردم گرمســار و آرادان در مجلس بابیان اینکه 
پروژه خط انتقال آب شــرب ســال ۹۶ بــا ۳۷ کیلومتر 

لوله گذاری از ایوانکی تا گرمســار بااعتبار ۴۰ 
میلیارد تومان ظرف مدت دو سال ایجاد شد، 
ابراز داشــت: این طرح به صورت ۱۰۰ درصد 

آماده بهره برداری است.
کاتب بابیان اینکه اتصال این پروژه به شــهر 
جدید ایوانکی در دستور کار قرار دارد، تصریح 
کرد: هشــت میلیارد تومان بــرای این پروژه 
اختصاص یافت که تا کنون پرداخت نشــده 
است لذا پیگیری برای پرداخت این مبلغ در 

اولویت قرار دارد.
وی بابیان اینکه ایوانکی محصولات کشاورزی 
مرغوبی دارد، افزود: مجوزها و مشکلات اداری 
کشاورزان برای سهم آب از چاه های عمیق و 
نیمه عمیق یکی از چالش های موجود است 
که می بایست رفع این مشکلات در دستور کار دولت قرار 

گیرد.
عضو خانه ملت اضافه کرد: طی ۸۰ ســال گذشته تمام 
باغات انار روســتاهای احمدآباد و کرک بخش از رودخانه 
نمارک آب رســانی می شد که این رودخانه با برداشت بی 

رویه بالادستی ها خشک شده است.
وی افــزود: دو رودخانــه حبله رود و نمــارک به دلیل 
برداشــت های نامتعارف توســط بالادســتی ها کم آب و 
در معرض خشــک شــدن قرار دارند که انتظار می رود 

جلوگیری از این امر در دستور کار قرار گیرد.

نماینده مردم گرمسار وآرادان:

۳۰درصدبرقاستانسمناندرایوانکیوگرمسارمصرفمیشود

مدیرکل میراث فرهنگی گلستان:

شورایراهبردی،روشحذفعلفهایهرزبرجقابوسرامشخصمیکند

رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی اسلام آبادغرب:

راهاندازی190باشگاهکتابخوانیدراسلامآبادغرب

مدیرکل مدیریت بحران استانداری آذربایجان شرقی:

ساختاتاقکدرمناطقزلزلهزدهباسرعت
درحالانجاماست

 مدیــرکل مدیریت بحران اســتانداری آذربایجان شــرقی اعلام کرد: 
آواربرداری و ساخت اتاقک های اسکان موقت در مناطق زلزله زده استان 

با سرعت در حال انجام است.
۶۰ دستگاه کانکس در حال ارسال از شهرستان قم به منطقه است که 
۴۰ دستگاه درشهرستان میانه و ۲۰ دستگاه نیز  در شهرستان سراب 

نصب می شود.
با هماهنگی امام جمعه میانه نیزدر حال ارسال خودرو برای آوردن ۲۵ 

دستگاه کانکس از سرپل ذهاب به شهرستان میانه هستیم.
کانکس های برای تسهیل ارایه خدمات زیرساختی به زلزله زدگان، قرار 

است به شکل تجمیعی نصب شوند.
آواربرداری و  ســاخت اتاقک های اسکان موقت نیز با سرعت در حال 

اجراست.
۱۰۰ دستگاه ماشین آلات در  مناطق زلزله زده شهرستان میانه مشغول 

آواربرداری و ساخت زیرساخت ها هستند.
۱۰ مورد ماشــین آلات نیز در حال ارسال از شهرستان مرند به منطقه 

بود که گفتیم همه به سراب ارسال شوند.

معاون پژوهشی دانشگاه لرستان خبر داد؛

پذیرشدانشجویمشترکرشتهتوریسمبا
ترکیه

خرم آباد-خبرنگاریادگار امروز :
 معاون پژوهشــی دانشــگاه لرســتان گفت: پیگیر پذیرش دانشجوی 

مشترک رشته توریسم بین دانشگاه لرستان با ترکیه هستیم.
محمد فیضیان اظهار کرد: با توجه به اینکه در آســتانه برگزاری هفته 
پژوهش در لرستان هستیم نیاز است دستگاه های مرتبط وظایفی را که 

برای آنها در ستاد این هفته تعیین می شود انجام دهند.
وی با بیان اینکه با مؤسســات و نهادهایی خارج از دانشــگاه لرستان 
قراردادهایی داریم که تنها فناوری نیســتند، ادامه داد: خوشبختانه در 
بحث پژوهش قراردادهایی دانشــگاه لرســتان و اعضاء هیات علمی با 

پتروشیمی آبادان، پژوهشگاه برق تهران و ... دارند.
معاون پژوهشــی دانشــگاه لرســتان اضافــه کــرد: در همایش ملی 
ماهی شناسی که به میزبانی این دانشگاه برگزار شد، اساتید و محققانی 
از کشــور ترکیه حضور داشتند که در آنجا تصمیم گرفتیم با توجه به 

قابلیت های گردشگری استان با این دانشگاه تفاهم نامه ای امضا کنیم.
فیضیان  با بیان اینکه  دانشــگاه ترکیه دارای دانشکده توریسم با چهار 
گروه اســت و پیگیر هستیم دانشجوی مشــترک رشته توریسم بین 
دانشگاه لرستان با ترکیه پذیرش کنیم، گفت: چنانچه این مهم محقق 
شود نه تنها دانشجو پذیرش می شود بلکه از اطلاعات و تجربیات اساتید 

و اعضای هیات علمی این دانشگاه استفاده خواهد شد.
وی عنوان کرد: البته در رشــته شیمی نیز چند سالی است با دانشگاه 

برلین آلمان نیز تفاهم نامه هایی داریم.

استاندار آذربایجان شرقی:

جلوگیریازقاچاقسوختیکیازاهداف
اصلاحقیمتبنزیناست

 اســتاندار آذربایجان شرقی گفت: جلوگیری از قاچاق سوخت یکی 
از اهداف اصلاح قیمت بنزین است.

محمدرضا پورمحمدی  در مراسم افتتاح ساختمان جدید کتابخانه 
مرکزی تبریز با بیان اینکه اخبار رسانه های بیگانه و معاند پیرامون 
وضعیت تبریز کذب محض است، افزود: این شهر قهرمان پرور مهد 
ایثار و از خودگذشــتگی اســت و جوانان تبریزی برای اعتلای نام 
ایران جان خود را فدا می  کنند نه اینکه برای پیاده ســازی اهداف 
بیگانگان حرکت کنند. وی تجمع های اعتراضی تبریز را مســالمت 
آمیــز بیان و اضافه کرد: تبریــز و آذربایجان در دفاع از ارزش های 
کشــور ایستاده اند و  مردم این اســتان همواره از درک و شناخت 
عمیق نسبت به مسائل کشور برخوردار هستند. پورمحمدی ادامه 
داد: مــردم تبریز در جریان حوادث بــا درک بالای خود، فراخوان 
رسانه های بیگانه و عوامل داخلی آنها را ناکام گذاشتند و امروز نیز 
آرامش کامل بر استان حاکم است و هیچ مشکلی نداریم. وی هدف 
دولــت از اجرای طرح اصلاح قیمت بنزیــن را جلوگیری از قاچاق 
سوخت و حمایت از اقشار کم درآمد جامعه دانست و افزود: دولت 
تدابیــر لازم را برای مدیریت بازار و جلوگیــری از افزایش قیمت 
کالاهای اساسی اندیشیده اســت و مردم از این بابت نباید نگرانی 
داشته باشــند. پورمحمدی گفت: اگر کشور ما با همه گرفتاری ها 
و مشــکلات هیچ گاه در طول تاریخ مستعمره نبوده و اگر تبریز به 
عنوان اسطوره تاریخ شناخته می شــود، به خاطر فرهنگ متعالی 
و انســان های فرهیخته ای اســت که در آن زندگی کرده اند. وی 
با قدردانی از خانــواده مرحوم صدیقه قره چمنی به خاطر احداث 
ســاختمان جدید کتابخانه مرکزی تبریز، اضافه کرد: مشــارکت 
خیــران در اعتلای فرهنگی جامعه و ایجاد فضاهای فرهنگی برای 
نســل جوان و نوجوان ما درس آموز است. پورمحمدی با تاکید بر 
ایــن که باید کارهای فرهنگی مانــدگار را ارج نهیم، گفت: امروزه 
برتری کشورها به خاطر منابع طبیعی و موقعیت جغرافیایی، نژاد، 
زبان و ویژگی هایی از این دســت نیســت، بلکه به خاطر دانش و 

فرهنگ ملت ها است.

وزیرنیروپست۴۰۰کیلوولتایوانکیرا
دراستانسمنانافتتاحکرد

سمنان-خبرنگاریادگار امروز: 
رضا اردکانیان وزیر نیرو  پســت ۴۰۰ کیلوولت ایوانکی را در شهرســتان 

گرمسار استان سمنان بهره برداری کرد.
رضا اردکانیان  در ســفر یک روزه به غرب استان سمنان، پست و خطوط 
۴۰۰ کیلوولت ایوانکی در شهرستان گرمسار از توابع این استان را افتتاح کرد.
اعتبار بهره برداری طرح پست و خطوط ۴۰۰ کیلوولت ایوانکی ۸۶۰ میلیارد 
ریال است. ۲ دستگاه فیدر خط، ۱۰ دستگاه فیدر خروجی، ۲ دستگاه فیدر 
ترانس و ظرفیت پســت ۲ در ۲۰۰ مگاولت آمپر و قابل توسعه به چهار در 

۲۰۰ مگاولت آمپر از جمله مشخصات فنی این طرح است.
طرح بهبود وضعیت ولتاژ در پســت های فــوق توزیع ایوانکی، جنت آباد و 
پست  های برنامه ریزی شده در آینده، تغذیه پست های فوق توزیع اختصاصی 
مشترکان جدید صنعتی، کاهش تلفات شبکه فوق توزیع منطقه، افزایش 
پایــداری و قابلیت اطمینان شــبکه فوق توزیع در ایــن منطقه از اهداف 

اقتصادی طرح است.
اردکانیان، سپس به آرادان سفر می کند و مجتمع آبرسانی به ۳۱ روستای 
شهرستان های گرمســار و آرادان را در آیینی در مسجد روستای داورآباد 

افتتاح و کلنگ زنی می کند.
حمیدرضا جانباز معاون وزیر و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب کشور وزیر 

نیرو را در سفر به استان سمنان همراهی می کند.
وزارت نیــرو در قالب پویش » هر هفته الف - ب - ایران« ۲۲۷ طرح آب و 
برق کشور را با اعتباری بالغ بر ۳۳۰ هزار میلیارد ریال در ۳۱ استان تا پایان 

امسال افتتاح می کند.
ایوانکی یکی از شــهرهای استان ســمنان ایران اســت. این شهر در ۵۵ 
کیلومتری خاور تهران قرار دارد. جمعیت این شــهر طبق سرشماری سال 

۱۳۹۵، ۱۲٫۴۶۲ نفر می باشد.

استاندار ایلام:

۲تونلدرمسیرایلامبهمهرانساختهمیشود

ایلام-خبرنگاریادگار امروز :
 استاندار ایلام گفت: ۲ تونل در مسیر ایلام به مهران در دست ساخت است.

قاسم سلیمانی دشتکی در مراســم تقدیر از فعالان اربعین در ایلام اظهار 
داشت: در اربعین امسال در یک شبانه روز بیش از ۳۲۶ هزار نفر تردد در مرز 

بین المللی مهران ثبت شد.
وی تصریح کرد: در اربعین امســال در یک شبانه روز تردد بیش از ۳هزار و 
۴۵۰ اتوبوس در مرز بین المللی مهران به ثبت رســید، شبانه روز بصورت 

مستمر تردد بیش از ۲۵۰ هزار نفر در مرز مهران به ثبت رسید.
وی افزود: برگزاری مراسم باشکوه اربعین با تردد بیش از ۴ میلیون و ۷۰۰ 

هزار تردد یک کار عظیم است که باید بیشتر تبیین و تشریح شود.
سلیمانی دشتکی عنوان ئکرد: در اربعین امسال کار نهادها، بنیادها کم نطیر 

بود؛ بیش از ۲۰ میلیون بطری آب در اربعین توزیع شد.
اســتاندار ایلام با اشاره به اینکه کار قرارگاه صدا و سیما و رسانه ها، فضای 
مجازی و اصحاب رسانه در مراسم اربعین امسال قابل تقدیر بود، گفت: کار 
هلال احمر، بهداشــت و درمان، سپاه، ارتش، پلیس و یگان ویژه و نیروی 

انتظامی قابل تقدیر بود.
وی گفت: حمل و نقل جاده ای، راه و شهرســازی و عوامل راهداری تلاش 

بی نظیری داشتند.
اســتاندار ایلام با اشاره به اینکه تونل دوم کنار تونل آزادی باید شروع شود 
چراکه مســیر حمیل به ایلام و مهران از پرتردد ترین مسیرهای کشور در 
اربعین اســت.، گفت: دو تونل در مسیر ایلام به مهران که یکی باز شده و 
یکی ۴۵۰ متر آن زده شده باید کامل شود، چند پل در مسیر ایلام به مهران 

بایست کامل شوند، روگذر روبه روی پایانه اربعین بایست انجام شود

۱۷تُنزعفرانبهروشحمایتی
درخراسانرضویخریداریشد

مشهد- خبرنگاریادگار امروز:
 ۱۷ هزار کیلوگرم زعفران در قالب طرح خرید حمایتی توسط شبکه تعاون 
روستایی خراسان رضوی ظرف دو هفته اخیر از کشاورزان خراسان رضوی 

خریداری شد.
مدیر سازمان تعاون روستایی خراسان رضوی در این خصوص  گفت: خرید 
حمایتی زعفران در این اســتان موجب تعادل قیمــت محصول در بازار و 

رضایت کشاورزان زعفرانکار شده  است.
مهدی ناصری مقدم با بیان اینکه خرید حمایتــی زعفران از ۱۰ آبان ماه 
کنونی در این اســتان آغاز شــده  اســت افزود: هم اکنون ۱۸ مرکز خرید 
حمایتی زعفران در شهرستان های خراسان رضوی فعالند و خرید محصول از 
کشاورزان را انجام می دهند و طبق اعلام قبلی، خرید زعفران در اجرای این 

طرح تا پایان آذر ماه ادامه دارد.
وی ادامه داد: تاکنون ســه تُن از مجموع زعفران تحویلی به سازمان تعاون 
روســتایی از نظر کیفیت مورد تایید قــرار گرفته و بقیه نیز در حال انجام 
آزمایش های مربوطه اســت. مدیر سازمان تعاون روستایی خراسان رضوی 
گفت: خرید حمایتی محصول زعفران با چهار عنوان نگین زعفران، شــبه  
نگین، پوشال درجه یک و پوشال معمولی و سطح  بندی نهایی آن پس از 
آزمایش صورت می گیرد و  بر این اساس هر کیلو گرم نگین زعفران به قیمت 
۱۰۵ میلیون ریال، شبه  نگین به قیمت ۹۵ میلیون ریال، پوشال درجه یک 
به قیمت ۹۰ میلیون ریال و پوشال معمولی زعفران به قیمت ۸۲ میلیون 
ریال از کشــاورزان خریداری می شود.  سطح زیرکشت زعفران در خراسان 
رضوی طی سال گذشته ۸۷ هزار و ۷۵۰ هکتار بود که از این سطح ۲۹۸ تن 
محصول برداشت شد. امسال نیز ۹۰ هزار هکتار از مزارع خراسان رضوی به 
کشت زعفران اختصاص یافت که میزان برداشت آن وابسته به شرایط آب و 
هوایی است. ۱۲۹ هزار بهره بردار بخش کشاورزی خراسان رضوی در حوزه 

تولید زعفران فعالیت دارند. 

مدیرمسکنادارهکلراهوشهرسازیاستان؛

احداث مسکن اقدام ملی در 3 نقطه از شهر اردبیل

yadegar_emrooz@yahoo.com



پیگیری تفکیک حساب های دارویی و 
تجهیزات پزشکی بیمارستان ها

کیانوش جهانپور رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت  بهداشت با اشــاه به برگزاری جلسات استانی قرارگاه 
غذا، دارو و  تجهیزات پزشکی، به تشریح گزارش های آخرین 
نشســت این قرارگاه  پرداخت. جهانپور، اظهار داشــت: لزوم 
توزیع کنترل شده داروهای وارداتی و  تولید داخل انحصاری، 
رفع موضوع تعیین ســقف پرداخت در داروخانه  های دولتی 
و ضرورت تعیین تکلیف تعهدات مالی انجام نشــده سال ۹۶ 
 دانشــگاه ها بابت پرداخت از طریق اوراق ارائه شده از طرف 
بیمه ها  بخشی از گزارشات و موارد مطرح شده در این جلسه 
بود. وی افزود: بنا شد سه دانشگاه علوم پزشکی استان تهران 
در موارد ویژه  و فوری برای رســیدگی به گزارشات تخلفات 
شــرکت های پخش فارغ از  حوزه نظارتی دانشگاه راسا اقدام 
و نتیجه را به ســازمان غــذا و دارو  منعکس کنند. همچنین 
موضــوع تفکیک حســاب هــای دارو و تجهیزات  پزشــکی 
از ســایر خدمات درمانی در بیمارســتان ها و دانشگاه ها و 
میزان  پرداخت های ســازمان های بیمه گر در این حســاب 
ها پیگیری می شــود،  بنابراین امور مالی دانشــگاه ها در هر 
جلســه قرارگاه استان، گزارشــات  خود را در این زمینه ارائه 
خواهند کرد. رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشــت، افزود:  جهت رفع انحصار توزیع دارو توســط یک 
شرکت، پیشنهاد شد که  داروهای انحصاری توسط دو یا سه 
شرکت پخش توزیع شــوند. همچنین  نظارت بیشتر سازمان 
هــای بیمه گر بر نحوه عرضه فاکتورهــای خونی  و داروهای 
خاص از طریق سامانه  TTAC  و با ثبت  UID  انجام خواهد 
 شد. جهانپور یادآور شد: با توجه به یکپارچه و استانداردسازی 
اطلاعات  مربوط به تجهیزات پزشــکی در ســایت  imed  و 
کنترل قیمت گذاری از  سوی اداره کل تجهیزات، رایزنی لازم 
با شــورای عالی بیمه به نحوی  انجام شــود که ملاک تعهد 

سازمان های بیمه گر صرفا سایت مذکور  باشد. 
وی خاطرنشــان کرد: با توجه به وجود دســتورالعمل های 
متعــدد در  خصوص هتلینگ و شــفاف نبودن قوانین در این 
زمینه مقرر شد که  فهرست اقلام مشمول هتلینگ در بخش 
های مختلف بیمارســتان توسط  شــورای عالی بیمه تعیین 
تکلیف شود. رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشــت، از جذب  داروهای سهمیه ای هر استان به هر نحو 
ممکن )حتی در صورت خرید  نقدی(، به روز رسانی فرمولاری 
هر بیمارســتان و مرکز دارویی مطابــق  نیازهای دارویی و با 
اولویت تولید داخل، به روز رسانی سامانه  HIS   بیمارستان ها 
در راستای انطباق با سامانه های سازمان های بیمه گر و  لزوم 
تفکیک ثبت کســورات دارو و لوازم از یکدیگر در این سامانه، 
 حمایت طلبی از پزشــکان برای اجرای پروتکل های دارویی 
و تجویز  داروهای تولید داخل و نیز لزوم برگزاری نمایشــگاه 
های کالاهای  ســلامت محور تولیدی برای ارتقای فرهنگ و 
آگاهی عمومی نسبت به  اهمیت مخاطرات کالاهای قاچاق و 
غیر مجاز به عنوان دیگر موارد  مطرح شده در نشست قرارگاه 

استانی دانشگاه های علوم پزشکی یاد  کرد. 

پوکی استخوان و مشکلات ناشی از آن
یک فوق تخصص ارتوپدی در خصوص عوامل موثر در بروز 
پوکی  اســتخوان و راه های جلوگیری از بروز این عارضه به 
ارائه نکاتی  پرداخت. پوکی اســتخوان بیماری شایعی است 
که باعث ضعیف شدن استخوان ها  شده و خطر شکستگی 
اســتخوان هــا را افزایش مــی دهد پوکی اســتخوان یا 
 استئوپروز طبق تعریف انجمن ملی بهداشت، یک اختلال 
اسکلتی است  که بیشتر در دوران کهنسالی بروز می کند 
و ویژگی بارز آن کاهش  استحکام استخوان بوده که فرد را 
درمعرض خطر شکستگی قرار می  دهد. زمانیکه شما دچار 
پوکی استخوان هســتید با افتادن های عادی، ضربه  های 
معمولی و یا در مراحل شــدید حتی با یک ســرفه ممکن 
است  استخوان های شما بشکند. شکستگی های مربوط به 
پوکی استخوان  معمولا در لگن، مچ دست و ستون فقرات 
رخ می دهد. به طور معمول  پوکی استخوان  زنان و مردان 
را در بر می گیرد، اما زنان پس از ســن  یائسگی در خطر 
بیشــتری برای ابتلا به این بیماری هستند. داروها،  رژیم 
غذایی سالم و ورزش می تواند در پیشگیری و درمان این 

بیماری  کمک نمایند. 
ë   دلایل ابتلا به پوکی استخوان

به طور کلی پوکی اســتخوان زمانی رخ می دهد که تولید 
اســتخوان های  جدید با مرگ اســتخوان هــای قدیمی 
برابر نیســت؛ دراین حالت تراکم  اســتخوانی شما کاهش 
پیــدا کرده و این عارضــه بروز پیدا می کنــد عواملی  از 
جمله تغییرات ســطح هورمونی، تغذیه نامناسب، مصرف 
داروهایی با  پایه اســتروئیدی و سبک زندگی نادرست از 
جمله عواملی هســتند که  منجر به بــروز این عارضه می 

شوند. 
ë علائم پوکی استخوان

پوکی اســتخوان معمولا در مراحــل اولیه علامت خاصی 
ندارد و علائــم آن  به مرور زمان خــود را بروز می دهند 
بعضی از علائم شــایع پوکی  استخوان شامل درد مفاصل، 
مشکل در ایستادن، مشکل در راست  نشستن، کوتاه شدن 
قد در گذر زمان و شکســتگی اســتخوان ها است لازم  به 
ذکر است؛ پوکی اســتخوان به تنهایی دردناک نیست اما 
شکستگی که  به واسطه آن در استخوان ها پیش می آید

ë  دردناک است. زنان بیشتر از مردان در معرض 
پوکی استخوان اند

این فوق تخصص ارتوپدی با اشــاره به اینکه قبل از شروع 
یائسگی و  بروز علائم پوکی استخوان می توان آن را کنترل 
کرد اظهار داشت:  مصرف داروهایی مانند کلسیم، ویتامین 
 D، دی فســفونات ها و داروهــای  کنترل کننده هورمون 
های زنانه نقش مهمی در عدم بروز پوکی  استخوان دارند. 
علاوه برآن انجام آزمایشات متعدد و مکرر تراکم  استخوان 

نیز برای افراد مبتلا به این عارضه بسیار ضروری است. 

اخبار

»منشوراخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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پیمان عشــقی، مدیرعامل ســازمان انتقال خــون ایران، بر 
ضرورت  حضور مشــاور طب انتقال خون در بیمارستان های 

کشور تاکید کرد. 
عشقی، با بیان اینکه مدیران پیشــین سازمان انتقال خون 
زحمات بسیاری  کشیدند و نشان دادند که می توان سازمان 
انتقال خون ایران را به  جایگاه های مناسبی رساند، گفت: در 
حال حاضر اگر از موسســه طب  انتقال خون، بانک خون بند 
ناف، پالایش قراردادی، رهبری سازمان  انتقال خون ایران در 
منطقه امرو، تعرفه گــذاری فرآورده های نوین  انتقال خون، 
ایمنــی خون و...، نام می بریــم، اقداماتی بوده که مانند یک 
 دوی امدادی از ســوی دوستان طی سال های گذشته انجام 

شده و حالا این  مسئولیت را به من سپرده اند. 
وی با بیان اینکه آرزوهایی برای ســازمان انتقال خون دارم 
که امیدوارم  بتوانم آنها را طی یک ســال و نیم تا دو ســال 
آینده اعمال کنم، اظهار  داشت:  در ابتدا آرزو دارم که جایگاه 
ســازمان انتقال خون یک بار برای  همیشــه در این مملکت 
دیده شود و این ســازمان به جایگاه حقیقی خودش  برسد. 
اخیرا ســازمان پدافند غیرعامل، انتقال خــون را به عنوان 
 موسســه ای حیاتی اعلام کرده اســت. حال بایــد برای این 
موسســه حیاتی  حمایت های لازم را هم انجام دهیم. ما یک 
سازمان حیاتی هستیم، زیرا  خون حیاتی است و جایگزینی 
ندارد و قابل صدور و ورود نیســت،  تحریم پذیر هم نیست. 
البته که تهدیداتی هم دربــاره آن وجود دارد. در  عین حال 
سازمان انتقال خون یک سرمایه اجتماعی سنگین در کشور 
 محسوب می شود. ایجاد اعتماد ملی که در حال حاضر نسبت 
به ســازمان  انتقال خون وجود دارد، کار ساده ای نبوده است. 
مــن فکر می کنم که  حداقل در حوزه ســلامت معتمدترین 
مرجع مردم، ســازمان انتقال خون  است و نباید این سرمایه 

اجتماعی را به سادگی از دست داد. 
عشــقی با بیان اینکه باید از حوزه های فرهنگ، هنر، رسانه 

و...، برای  حفظ این ســرمایه اجتماعی استفاده کنیم، گفت: 
باید توجه کرد که ســازمان  انتقال خون سازمانی فراملی و 
غیرسیاسی است. حتی در پوشش خیرین  و موسسات پولی 
و بانکی نیز نباید با نگاه سیاسی به این سازمان  نزدیک شد. 
نماد ســازمان انتقــال خون باید به این مراکــز اعتبار دهد. 
 بنابرایــن اگر خیری زمینی به مــا می دهد هیچ نمادی جز 

انتقال خون نباید  در آن وجود داشته باشد. 
وی تاکید کرد: در عین حال حیاتی بودن سازمان انتقال خون 
ایجاب  می کند که درآمدهایــی که با خون و دل مدیرعامل 
قبلی ســازمان برای ما  به دســت آورده به ما برگردند. این 
درآمدهای اختصاصی سازمان انتقال  خون است و با خون و 
دل بچه های انتقال خون به دست آمده، چرا باید  مبالغی زده 

شود و مقدار کمی از آن به ما برسد. 
عشقی با بیان اینکه سازمان انتقال خون باید مشتری محور 
باشــد و  مشــتریان این ســازمان بیماران، اهدا کنندگان و 
پزشــکان هستند، گفت:  یکی دیگر از آرزوهای من در حوزه 
نیروی انسانی است. پیشرفت های  کنونی سازمان انتقال خون 
را نیروی انسانی ایجاد کرده است. برخی از  نیروهای انسانی 
ما نخبگانی یونیک هســتند و نباید آنها را از دســت دهیم. 
 اگر از سازمان رفته اند باید برگردند. متاسفانه تعدادی از آنها 
از ایــران  هم رفته اند که ایــکاش نمی رفتند. از این نخبگان 
می خواهم که اگر عاشق  این سازمان هستید چند نفر مانند 
خودتــان را هم تربیت کنید. ما باید برای  حفظ نخبگان مان 
اقداماتی انجام دهیم. به عنوان مثال حفظ امنیت شغلی  آنها، 

امضای تفاهم نامه با آموزشــگاه ها و دانشگاه ها و...، می تواند 
موثر  باشد. 

مدیرعامل ســازمان انتقال خون ایران، با بیان اینکه من ۱۰ 
ســال در  زاهدان خدمت کرده ام، گفت: در آنجا یاد گرفته ام 
که منابع هیچ ملتی  نامحدود نیســت. بنابراین باید در حوزه 
اقتصاد ســلامت کار کنیم و در این  زمینه از وزارت بهداشت 
کمک می خواهیم تا اگر طرح یا ایده ای مبانی  اقتصاد سلامت 
را داشــت، آن را انجام دهیم. باید در حوزه نیروی  انســانی 
هم بانک اطلاعاتی داشــته باشیم. همچنین باید از نیروهای 
 طرحی مان بانــک اطلاعاتی تهیه کنیم و برایشــان جایگاه 
شــغلی تعریف  کنیم. این موضوع مســتلزم تدابیر و تعرفه 

گذاری های مناسب است. 
وی با اشاره به موضوع تکریم اهدا کنندگان، گفت: در حوزه 
اهدای  خون فقط تکریم اهدا کننده کافی نیست، بلکه مردم 
باید باور کنند که به  طــور صحیح مدیریت مصرف خون را 
انجــام می دهیم. بایــد آنها را با  صداقــت راهنمایی کنیم و 
دقیق تر با مردم سخن بگوییم. در عین حال به  نظر من باید 
باشــگاه پیشکســوتان اهدای خون را ایجاد کنیم تا از افراد 

 حاضر در آن برای ترویج اهدای خون کمک بگیریم. 
عشــقی با تاکید بر لزوم تعیین جایگاه طب انتقال خون در 
بیمارســتان ها،  گفت: باید مشاور انتقال خون همچون سایر 
مشاوره ها در بیمارستان ها  یک جایگاه رسمی داشته و تعرفه 
داشته باشد. همچنین در اعتبارســنجی  بیمارستان ها باید 
وجود این مشاور اثرگذار باشــد. حقوق داشته باشد تا  افراد 
ترغیب شوند به ســمت این رشته بروند. مشاور طب انتقال 
خون  باید در بیمارســتان ها اعم از خصوصی و دانشــگاهی 

حضور داشته و  جایگاه رسمی داشته باشد. 
وی ادامه داد: وظیفه اصلی طب انتقال خون، رساندن خون و 

 فرآورده های خونی سالم به سراسر کشور است. 

بیمارستان های کشور باید مشاور طب انتقال خون داشته باشند

یک فوق تخصص نوزادان، با اشاره به عوارض زایمان های زودرس، 
 گفــت: میزان خطر مــرگ و میر و ناتوانی نوزاد با کاهش ســن 

حاملگی  افزایش می یابد. 
بابک تیمــورزاده، با عنوان این مطلب که میزان شــیوع زایمان 
زودرس  بطور میانگین ۱۰ درصد اســت، افزود: سالانه حدود ۱۵ 

میلیون نوزاد  نارس در دنیا متولد می شود. 
وی ادامه داد: نارسی علت اصلی مرگ و میر و ناتوانی نوزادان در 
کل  دنیا اســت، به طوری که علت ۶۰ تا ۸۰ درصد مرگ و میر 

نوزادان  بدون آنومالی های مادرزادی را تشکیل می دهد. 
تیمورزاده، به دو علت عمده زایمان زودرس اشــاره کرد و افزود: 
 زایمان زودرس القا شــده که به علت نگرانی از وضعیت سلامت 
مادر و  جنین انجام می شــود، مانند پره اکلامپسی، ضربان قلب 
غیر طبیعی جنین  و...، که علت ۲۵ درصد از موارد زایمان زودرس 

را تشکیل می دهد. 
وی گفت: علت دوم، زایمان زودرس خود به خودی است که ۷۰ 

درصد  موارد را شامل می شود
تیمــورزاده ادامه داد: میزان خطر مــرگ و میر و ناتوانی نوزاد با 
کاهش  سن حاملگی افزایش می یابد، به طوری که نوزاد نارس ۲۳ 
تا ۳۲  هفته، ۲ درصد کل زایمان ها را تشکیل می دهد اما علت 

۶۰ درصد  مرگ و میر نوزادان و ۵۰ درصد ناتوانی نوزادان است. 
وی تاکید کرد: با اینکه ســن حاملگی عامل اصلی تعیین کننده 
میزان  مرگ و میر و ناتوانی است، اما سایر عوامل نیز در این مورد 

تاثیر  گذار هستند، مثلا نوزادان دختر، سیاه پوست و وزن بالای 
تولد،  وضعیت بهتری دارند. 

این فوق تخصص نوزادان، گفت: با کاهش ســن حاملگی میزان 
بروز  NEC  در نوزادان نارس افزایش می یابد. همچنین، مشکلات 
عصبی مثل  خونریزی داخل مغزی، مشکلات تنفسی، مشکلات 
سیستم ایمنی و  عفونت ها، مشکلات بینایی، مشکلات استخوانی، 

در این قبیل نوزادان  شایع تر است. 
وی افزود: عوارض دراز مدت نارسی نیز شامل مشکلات رفتاری، 
 ســایکوموتور، شــناختی، تاخیر تکلم، اختلالات توجه، ضریب 
هوشی  پایین تر، مشکلات یادگیری، اختلالات رشد، ناتوانی های 

جسمی و  مشکلات شنوایی، است. 

همایون هاشــمی رئیس فراکسیون 
غــذا و داروی مجلــس گفت: عدم 
نظارت  بر کارخانه ها و مراکز تولید 
تنباکو و توتــون باعث ایجاد نگرانی 
شده و  اخیرا هم مراکزی را شناسایی 
کرده اند. هاشمی با اشاره به صحبت 
های رئیس دبیرخانه ستاد کشوری 
بهداشــت  وزارت  کنترل  دخانیات 
مبنی بر اینکه ۸۰ درصد مواد تشکیل 
دهنده  توتون های معطر دارای مواد 
شیمیایی سرطان زا هستند، گفت: 
 متاسفانه بحث استفاده از قلیون در 
کشــور ما در حال افزایش است که 

 بنده با این موضوع مخالف هستم. 
رئیس فراکسیون غذا و دارو مجلس 
افــزود: از طرف دیگــر بحث عدم 
 نظارت بر کارخانه ها و مراکز تولید 
تنباکو و توتون اســت که بر ســایر 
 نگرانی ها افزوده اســت و اخیرا هم 
مراکزی را شناســایی کرده اند که 
 نحوه فرآوری و تولید تنباکو و توتون 
مورد نیاز آغشته به بسیاری از  سموم 

اســت. وی در ادامه گفت: این موارد 
اســتاندارد نیســت و در بستر این 
موضوع  بســیاری از بیمــاری ها به 
وجود می آید که نظارت آن مربوط 
به حوزه  نظارتی دولت به حساب می 
آید و ســازمان غذا و دارو و  بخش 
های  نظارتــی وزارت بهداشــت و 
همچنین وزارت صنعت در این مورد 

می  توانند دخالت کنند
هاشــمی با بیان اینکه بســیاری از 
بخش های دولت می توانند در رفع 

این  نگرانی ها مردم را کمک کنند، 
خاطرنشــان کرد: دولت با توســعه 
نظارت  می توانــد رفع نگرانی کند، 
متاســفانه در کشــور ما دو عنصر 
پیشگیری و  نظارت ما مغفول مانده 
اســت و به آن بها داده نمی شود و 
در آخــر به آن  می پردازند، اما بحث 
مداخله اجرا می شود و اگر آسیبی 
در کشور به  خصوص در حوزه های 
غذا و دارو می خوریم، به دلیل عدم 

نظارت  دقیق و کافی است. 

عدم نظارت بر مراکز تولید توتون و تنباکوزایمان زودرس علت ۶۰ درصد مرگ و میر نوزادان
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دانشیار دانشگاه علوم پزشکی ایران، با اشاره به بی علامت 
بودن  بیماری های کلیوی، گفت: باید با چکاپ دوره ای، از 

سالم بودن کلیه ها  مطمئن شد. 
مصدق جباری، بر ضرورت رعایت یک ســری اصول برای 
مراقبــت از  کلیه ها، افزود: خیلــی از بیماری های کلیوی 

علائم بالینی ندارد، لذا باید  به این نکته توجه داشــت که 
عدم بروز درد و علائم سیســتمی دلیلی بر  ســلامت فرد 
نیســت، در نتیجه باید با چکاپ دوره ای، از ســالم بودن 

کلیه  ها مطمئن شد. 
دانشــیار دانشــگاه علوم پزشــکی ایران، ادامه داد: علائم 

هشــدار دهنده ای  وجــود دارد که با بیمــاری های کلیه 
مرتبط اســت که از آن جمله می توان  به ورم دور چشــم، 
تورم پا، بی اشتهایی، شب ادراری، خستگی زود  رس، تپش 

قلب و تغییر رنگ پوست اشاره کرد. 
جبــاری تاکید کرد: ورزشــکاران از مصــرف مکمل های 
گیاهی و  پروتئینی خودداری نمایند، زیرا این داروها سبب 

نارسایی کلیه می شود. 
رئیس بخش نفرولوژی بیمارســتان حضرت رسول )ص(، 

با عنوان این  مطلب که برای داشــتن کلیه های سالم باید 
از مصرف خودسرانه مســکن  ها پرهیز نمود، ادامه داد: از 

مصرف زیاد نمک و پروتئین حیوانی  خودداری شود. 
وی افزود: افرادی کــه دارای بیماری های زمینه ای مثل 
فشارخون بالا،  دیابت و بیماری های قلبی هستند، باید به 
طور دوره ای آزمایشــات لازم  را انجام دهند تا از بروز ابتلا 

به بیماری های کلیه در امان باشند. 

علائم بیماری های کلیوی را جدی بگیرید

مطالعــه جدید نشــان می دهد شــام 
دیروقت و سنگین اصلا به نفع سلامت 

 قلب زنان نیست. 
محققــان دانشــگاه کلمبیــا نیویورک 
کالری  بیشترین  که  دریافتند کســانی 
 دریافتی شــان را در زمان شب مصرف 
می کنند با ریســک بالاتر بیماری  قلبی 

روبرو هستند. 
 »اولینا گریور«، عضــو تیم تحقیق، در 
ایــن باره مــی گوید: »شــیوه  عملکرد 
متابولیســم، ریتم شــبانه روزی بدن، 
عملکرد  کورتیزول/انســولین،  و چرخه 
در ســاعات شــب از وعده های عذایی 

سنگین  پشتیبانی نمی کند.« 
وی در ادامه می افزاید: »بدن ما معنای 
هضم در ساعات پایانی روز را  درک نمی 
کنــد، و ما هم فعالیت و تحرک کمتری 
در شــب داریم، از  اینرو کالری مصرفی 

ما در شب به صورت انرژی مصرف نمی 
 شود.« 

این مطالعه شــامل ۱۱۲ زن با میانگین 
سنی ۳۳ ســال بود که ســلامت قلب 
 شــان در ابتدای مطالعه و یک سال بعد 
از شــروع مطالعه ارزیابی شد.  زنان هر 
آنچه که در هفته اول شــروع مطالعه و 
یک هفتــه در ۱۲ ماه بعد  خورده بودند 

را گزارش کردند. 
به گفته محققان، اکثر زنان بعد از ساعت 
۶ عصــر غذا خورده بودند اما  آنهایی که 
سهم بیشتر کالری مصرفی روزانه شان 
در زمان شــب بود  دارای سلامت قلبی 

ضعیفی بودند. 
در حقیقت به ازای هر ۱ درصد افزایش 
کالری مصرفی بعد از ســاعت   ۶ عصر، 

سلامت قلب هم نزول می یابد. 
محققان مشاهده کردند زنانی که بیشتر 
کالری مصرفی روزانه شان را  شب هنگام 

دریافت مــی کردند دارای فشــارخون 
بالاتر، شــاخص تــوده  بدنی بیشــتر و 

کنترل ضعیف تر قندخون بودند. 
محققــان تاکید می کنند شــیوه های 
سبک زندگی می تواند بر پیشگیری از 
 بیماری قلبی تاثیر داشته باشد و تغییر 
زمــان غذاخوردن می توانــد  راهکاری 
ســاده و قابل اصلاح در کاهش ریسک 

بیماری قلبی باشد. 

وعده غذایی شب به قلب زنان آسیب می رساند
محبوبه عقیقی، رئیس اداره مامایی دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشــتی،  از کاهش ۷.۵ درصدی آمار سزارین در 

بیمارستان های دولتی تحت  پوشش دانشگاه خبر داد. 
عقیقی، در کارگاه ســه روزه تربیــت مربی کلاس های 
آمادگــی برای  زایمان که با همکاری اســاتید و اعضای 
هیئت علمی گروه مامایی  دانشگاه برگزار شد، با اشاره به 
تــلاش همکاران و حمایت های معاونین  درمان در طول 
پنج سال گذشته، اظهار کرد: آمار سزارین در  بیمارستان 
های دولتی تابعه دانشگاه از ۷۶.۳۵ درصد در سال ۹۲، 
در   ۶ ماهه اول ســال ۹۸، به ۶۸.۹۶ درصد کاهش یافته 
است. وی همچنین از کاهش ۱۶.۱ درصدی آمار زایمان 
ســزارین در  بیمارســتان های خصوصی تابعه دانشگاه 
علوم پزشــکی شهید بهشتی خبر  داد و گفت: در همین 
بازه زمانی این آمار در بیمارســتان های خصوصی  تابعه 

دانشگاه از ۹۵.۷۳ به ۷۹.۶۳ درصد رسیده  است. 
عقیقــی ادامه داد: آموزش به عنوان یک ابزار کارآمد در 
فرهنگ سازی  های اجتماعی نقش اساسی ایفا می کند. 

وی با اشــاره به ضرورت اجرای برنامه ترویج دوره های 
زایمان،  افزود: دوره های آموزشــی برای آمادگی مادران 
باردار با هدف گسترش  فرهنگ زایمان طبیعی در ارتقای 

ســطح ســلامت مادران و نوزادان  جامعه در دستور کار 
این اداره قرار گرفت. رئیس اداره مامایی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی، افزود: زمینه  فرهنگی و اجتماعی 
خانــواده و انتقال اطلاعات برای کاهش ترس و  اضطراب 
از زایمان، آموزش ترفندهای کاهش عوارض و درد های 
 ناشــی از این دوره، از عوامل موثر در تســهیل موفقیت 
پذیرش بارداری  و ترویج زایمان طبیعی  است. وی اظهار 
داشــت: با راه اندازی ۱۰۷ اتــاق  LDR  زایمانی، بهینه 
ســازی  فضاهای زایمانی، تشکیل کارگروه های فرهنگی 
در بیمارســتان ها،  تقویت کلاس هــای رایگان آمادگی 
بــرای زایمان در ۴۱ مرکز  بیمارســتانی بیش از ۶۸۰۰ 
مادر بــاردار در ۶ ماهــه اول ۹۸ از خدمات  آموزشــی 
بهره منــد شــدند. عقیقی، درباره توانمندســازی کادر 
مامایی گفت: یقینا اهداف هر  ســازمانی با وجود پرسنل 
توانمند قابل تحقق اســت، به همین منظور با  همکاری 
استادان گروه زنان و نوزادان دانشگاه دوره های آموزشی 
 ترومبوآمبولی، پره اکلامپســی، شــیرمادر، سوء مصرف 
مــواد در مادران  باردار، مهارت آمــوزی زایمان طبیعی، 
 EPIQ  ،HBB، مراقبــت های  بالینــی نوزاد مبتنی بر 
شواهد برای کادر مامایی برنامه ریزی و برگزار  می شود. 

کاهش 7.5 درصدی آمار سزارین در بیمارستان های دولتی


